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A SECOND LIFE FOR ONE-STOP SHOPS: 

CITIZEN SERVICES IN MINAS GERAIS, BRAZIL, 2003–2013 
 

One-Stop Shops မ်ား၏ဒုတိယဘဝ - 
ဘရာဇီးႏုိင္ငံ MINAS GERAIS ရိွ ၿပည္သူ႕ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ား (၂၀၀၃-၂၀၁၃) 

 
အက်ဥ္းခ်ဳပ္ 
 ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ ဘရာဇီးႏိုင္ငံ၊ Minas Gerais ၏ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္အသစ္သည္ အစိုးရ၏ စြမ္းေဆာင္ရည္ 
ျပည္၀့မႈ တုိးတက္ေစရန္ႏွင့္ ႏုိင္ငံသားမ်ားအား ပုိမိုအလုပ္အေကြ်းျပဳရန္ ကတိျပဳခဲ့သည္။ ဘရာဇီးႏိုင္ငံတြင္ 
ဧရိယာအားျဖင့္ စတုတၳအႀကီးဆုံးႏွင့္ လူဦးေရအားျဖင့္ ဒုတိယအႀကီးဆုံးျဖစ္သည့္ Minas Gerais ၿမိဳ႕၏ 
ၿမိဳ႕သူၿမိဳ႕သားမ်ားသည္ လုပ္ငန္းခြင့္ျပဳမိန္႔မ်ား၊ ႏုိင္ငံကူးလက္မွတ္မ်ားႏွင့္ ယာဥ္ေမာင္းလိုင္စင္မ်ားက့ဲသုိ႔ 
အေရးႀကီး စာရြက္စာတမ္းမ်ားရရိွရန္ အခက္အခဲကုိ ညည္းတြားေနခဲ့ၾကရသည္မွာ ၾကာၿပီျဖစ္ၿပီး 
၎စာရြက္စာတမ္းမ်ားကုိ ဗဟုိအစိုးရ၊ ျပည္နယ္ႏွင့္ ေဒသအဆင့္အဖြဲ႔အစည္းမ်ားက ထုတ္ေပးၾကပါသည္။ 
၁၉၉၆ ခုႏွစ္တြင္ ျပည္နယ္အစုိးရသည္ ၎ျပႆနာကုိေျဖရွင္းရန္ တစ္မိုးေအာက္ထဲတြင္ 
ၿပည္သူ႕၀န္ေဆာင္မႈမ်ား ေပါင္းစပ္ပါ၀င္သည့္ one-stop shops (၂၆) ခုကုိ စမ္းသပ္ျပဳလုပ္ရန္ ႀကိဳးစားခ့ဲသည္။ 
သုိ႔ေသာ္  ေႏွာင့္ေႏွးမႈႏွင့္ ႐ႈပ္ေထြးမႈကုိ ေလွ်ာ့ခ်ႏုိင္ျခင္းမ႐ိွခဲ့ပါ။ ၂၀၀၇ ခုႏွစ္မွ ၂၀၁၀ ခုႏွစ္အတြင္း၊ 
ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္ႏွင့္ ၎၏ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအဖြ႕ဲသည္ အစိုးရ၏ အလႊာေပါင္းစံုကုိ ပုိမိုနီးကပ္စြာ 
ပူးေပါင္းလုပ္ေဆာင္ရန္ ဆြေဲဆာင္ခဲ့ၿပီး စီမံခန္႔ခြဲမႈအေလ့အက်င့္မ်ားကုိ ျပဳျပင္ဖာေထး၍ အဖြဲ႔အစည္းအတြက္ 
ေထာက္ပံ့ပစၥည္းမ်ားႏွင့္ ႐ုပ္ပုိင္းဆုိင္ရာ သြင္ျပင္တိုးျမွင့္ကာ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကုိ ထိေရာက္ၿပီး 
တြက္ေခ်ကုိက္ေအာင္ ေဆာင္႐ြက္ခဲ့သည့္အျပင္ အီလက္ထေရာနစ္ေစာင့္ၾကည့္ေရးစနစ္ကို တပ္ဆင္ခဲ့ပါသည္။ 
အားလုံး ပူးေပါင္းပါ၀င္ေသာ ၿပည္သူ႕အကူအညီေပးေရး သီးသန္႔လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ဟု ျပင္ဆင္ေခၚေ၀ၚခ့ဲသည့္ one-
stop shops အသစ္မ်ားသည္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ တုိးျမွင့္ခဲ့ၿပီး ေနွာင့္ေႏွးမႈမ်ားကို ေလွ်ာ့ခ်ခဲ့သျဖင့္ 
ေဆာင္ရြက္ေပးရသည့္ လုပ္ငန္းပမာဏမ်ားမွာလည္း သိသိသာသာ တုိးျမင့္လာခဲ့သည္။ ၂၀၁၁ ခုႏွစ္တြင္္ 
ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအဖြဲ႔သည္ one-stop shops (၆) ခုအား စီမံခန္႕ခြဲမႈကုိ ပုဂၢလိကကုမၸဏီတစ္ခုသုိ႔ 
လြႊေဲျပာင္းလုပ္ကုိင္ေစခဲ့ၿပီး ျပည္နယ္က ေလ့လာေစာင့္ၾကည့္ခဲ့သည္။ အစုိးရ-ပုဂၢလိက 
စမ္းသပ္လုပ္ေဆာင္မႈသည္ အဖြ႔ဲတစ္ဖြဲ႔ခ်င္းအလုိက္ လုပ္ငန္းလည္ပတ္မႈကုန္က်စရိတ္မ်ားကုိ ၃၁ % အထိ 
ေလွ်ာ့ခ်ႏ္ုိင္ခဲ့သည္။ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္တြင္ one-stop shops (၃၀) ခုသည္ ၿပည္သူ႕ဝန္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ား (၆) 
သန္းေက်ာ္ကို ႏွစ္စဥ္ကုိင္တြယ္လုပ္ေဆာင္ခဲ့ၿပီး ၎မွာ ၂၀၀၉ ခုႏွစ္၏ ႏွစ္စဥ္ပမာဏထက္ ၇ ဆေက်ာ္ 
ရွိခဲ့ပါသည္။ အစိုးရ၏ အလႊာေပါင္းစံုမွ မတူကြျဲပားသည့္ အဖြဲ႔အစည္းမ်ားကုိ အတူတကြ စုစည္းႏ္ုိင္ျခင္းျဖင့္ 
Minas Gerais သည္ ၎၏ ၿပည္သူ႕၀န္ေဆာင္မႈမ်ား၏ စြမ္းရည္ျပည့၀္မႈႏွင့္ ေအာင္ျမင္မႈကုိ တုိးျမွင့္ႏိုင္ခဲ့ပါသည္။  
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နိဒါန္း 
 ဘရာဇီးႏုိင္ငံ၏ 
ဒုတိယလူဦးေရအမ်ားဆုံး ျပည္နယ္ျဖစ္သည့္ 
Minas Gerais ၏ ျပည္္သူမ်ား သည္ 
လုပ္ငန္းခြင့္ျပဳမိန္႔မ်ား၊ ႏုိင္ငံကူးလက္မွတ္ မ်ား၊ 
ယာဥ္ေမာင္းလုိင္စင္မ်ားႏွင့္ အျခားစာရြက္ 
စာတမ္းမ်ားရရိွရန္ ခက္ခမဲႈအေပၚ ညည္းတြား 
ေနသည္မွာ ၾကာၿပီျဖစ္ပါသည္။ “ႏိုင္ငံသား 
အေတာ္မ်ားမ်ားဟာ လက္မွတ္နံပါတ္ရဖုိ႔ နံနက္ 
အရုဏ္တြင္ေရာက္လာၾကၿပီး တန္းစီရသည့္ 
လိုင္းထဲ မွ ေနရာတစ္ခုကုိဝယ္ရန္ အႀကိမ္မ်ားစြာ 
ႀကိဳးပမ္း ၾကပါသည္။ လိုင္းထဲမွာ ၅ နာရီမွ ၆ 
နာရီၾကာ ေစာင့့္ရတ့ဲ ႏိုင္ငံသားမ်ားလည္း 
ရွိပါတယ္”ဟု ၿပည္သူ႕၀န္ေဆာင္မႈမ်ားအတြက္ 
ျပည္နယ္၏ ပထမဆုံးေသာ one-stop shops 
ေဆာင္ရြက္မႈႏွင့္ ပတ္သက္သည့္ အစီရင္ခံစာ 
တစ္ခုတြင္ ေဖာ္ျပထားပါသည္။ ျပည္နယ္ 
ၿမိဳ႕ေတာ္ Belo Horizonte ၏ 
အစိတ္အပိုင္းမ်ားတြင္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားအတြက္ 
တန္းစီရသူမ်ားကုိ ထုတ္ေပးသည့္ 
လက္မွတ္မ်ားသည္ နံနက္ ၁၀ နာရီခန္႔တြင္ 
ကုန္သြားၿပီး ၿပည္သူ႕မ်ားစြာ သည္ 
၀န္ေဆာင္မႈရရွိရန္ ျငင္းပယ္ခံၾကရေၾကာင္း 
လူမ်ားက တုိင္တန္းခဲ့ၾကသည္။ 
 ၁၉၉၆ ခုႏွစ္တြင္ တစ္ေနရာ ထဲတြင္ 
၀န္ေဆာင္မႈအမ်ိဳးမ်ိဳးကို ေပးအပ္ႏိုင္ရန္ one-
stop shops မ်ားကုိ ျပည္နယ္တလႊားတြင္ 
ထူေထာင္ခဲ့ပါသည္။ Postos de service 
integrado urbano သုိ႔မဟုတ္ PSIUs (ပူးေပါင္း 
ပါ၀င္ေဆာင္ရြက္မႈရွိေသာ ၿမိဳ႕ျပ၀န္ေဆာင္မႈ 
သီးသန္႔လုပ္ငန္းအဖြဲ႔) ဟုေခၚပါသည္။ သုိ႔ေသာ္ 
ေႏွာင့္ေႏွးမႈႏွင္႐့ႈပ္ေထြးမႈကုိ 
ေလွ်ာ့ခ်ႏုိင္ခဲ့ျခင္းမရိွပါ။ 
 one-stop shops မ်ား က်႐ႈံးျခင္းသည္ 
အသစ္ ေရြးေကာက္ခံ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္ Aecio Neves 
da Cunha အတြက္ ၂၀၀၃ ခုႏွစ္ 
၎တာ၀န္စတင္ ယူသည့္အခ်ိန္တြင္ 

စိန္ေခၚမႈမ်ားစြာအနက္ တစ္ခု ျဖစ္ခဲ့ပါသည္။ 
၁၉၉၉ ခုႏွစ္၊ ဘရာဇီးႏိုင္ငံသည္ 
ေငြေၾကးအက်ပ္အတည္းထဲတြင္ လံုးလား 
ေထြးလား ျဖစ္ေနခ်ိန္တြင္ Minas Gerais သည္ 
ဘတ္ဂ်က္လိုေငြျပမႈေၾကာင့္ ၎၏ ေၾကြးၿမီ 
ေဒၚလာ ၁၃.၅ ဘီလီယံကုိ 
ျပည္ေထာင္စုအစုိးရသုိ႔ ျပန္လည္ေပးဆပ္မႈကုိ 
ရပ္ဆုိင္းခ့ဲပါသည္။ ျပည္နယ္၏ 
ေၾကြးဆပ္ရန္ပ်က္ကြက္မႈသည္ 
ပုဂၢလိကလုပ္ငန္းမ်ားကုိ ေျခာက္လွန္႔ခဲ့ၿပီး 
၎လုပ္ငန္းမ်ားသည္ ၁၉၉၉ ခုႏွစ္တြင္ ၂၉.၁ % 
သုိ႔လည္းေကာင္း၊ ၂၀၀၀ ခုႏွစ္တြင္ ေနာက္ထပ္ 
၁၉.၃ % သုိ႔လည္းေကာင္း ထိုးဆင္းခဲ့သည္။ 
၁၉၉၉ မွ ၂၀၀၃ ခုႏွစ္ထိ Minas Gerais ၏ ႏွစ္စဥ္ 
ပ်မ္းမွ် GDP တိုးတက္မႈႏႈန္းမွာ ၀.၇ % သာ႐ိွခဲၿ့ပီး 
ေႏွးေကြးေနသည့္ ႏုိင္္ငံ၏ ပ်မ္းမွ် GDP 
တုိးတက္မႈႏႈန္း ၁.၈ % ထက္ပင္ နည္းခဲ့သည္။ 
ျပည္နယ္၏ စီးပြားေရးစြမ္းေဆာင္ရည္ မေကာင္းမႈ 
သည္ Minas Gerais ႏွစ္စဥ္ ပ်မ္းမွ် GDP 
တုိးတက္ႏႈန္း ၂.၉ % ရိွခဲ့စဥ္ ၁၉၉၅ မွ ၁၉၉၉ 
ခုႏွစ္ထိ ျဖစ္ေပၚခဲ့ေသာ ေအာင္ျမင္မႈမ်ားကုိ 
ေျပာင္းျပန္ျဖစ္ေစခဲ့သည္။ ၂၀၀၂ ခုႏွစ္တြင္ 
ျပည္နယ္အစုိးရ၏ ကုိယ္ေရးကုိယ္တာ 
အသုံးစရိတ္ မွာ အသားတင္သာမန္ရေငြ၏ ၆၆ 
% ျဖစ္ခဲ့ၿပီး ျပည္ေထာင္စုအစုိးရသုိ႔ ျပည္နယ္က 
ေပးဆပ္ရမည့္ အသားတင္ေၾကြးၿမီမွာ ျပည္နယ္၏ 
လက္ရွိ အသားတင္ရေငြ၏ ၂၃၆ % ျဖစ္ခဲ့သည္။  
 ေၾကြးၿမီမဆပ္ႏုိင္ဘဲ စမ္းတ၀ါး၀ါးျဖစ္ေန 
ေသာ - Minas Gerais အစိုးရကုိ ျပန္လည္ တည့္ 
မတ္၍ ျပည္နယ္ကုိ ဘရာဇီးႏုိင္ငံ၏ 
အေကာင္းဆုံးေနထုိင္ရာအျဖစ္ အသြင္ေျပာင္း 
ေစမည့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈမ်ားကုိ လက္ကိုင္က်င့္သံုးရန္ 
Neves က ကတိျပဳခဲ့ပါသည္။  
 အစုိးရကုိ အႀကံျပဳေပးခဲ့သူ Humberto 
Falcão Martins က 
ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးကာလကုိ ဖန္တီးေပးခ့ဲသည့္ 
အေျခအေနမ်ားကုိ အက်ဥ္းခ်ဳပ္ တင္ျပရာတြင္ 
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“ျပည္နယ္မွာ ဘ႑ာေရးအရ၊ စီမံခန္႔ခြဲမႈအရႏွင့္ 
ႏုိင္ငံေရးအရ ခြ် တ္ၿခံဳက်ခ့ဲ ပါတယ္။ ဒါဟာ 
လမ္းရဲ႕အဆုံး တြင္းရဲ႕ေအာက္ေျခကုိေရာက္ 
သြားတာျဖစ္ပါတယ္။ လူေတြကလည္း 
ယခုထက္ပုိၿပီး ဆုံး႐ႈံးစရာမရိွေတာ့ဟု 
ခံစားေနခ့ဲၾကပါတယ္။ ဒါဟာ အခြင့္အလမ္း 
အတြက္ ျပတင္းေပါက္ပျဲဖစ္ပါတယ္ “ ဟု 
ေဖာ္ျပခ့ဲပါသည္။  
 ျပည္နယ္အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးရာထူးသက္တမ္
း (၂၀၀၃-၂၀၀၆) အတြင္း Neves က 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ခဲ့သည့္ ျပဳျပင္ 
ေျပာင္းလဲေရးသည္ ျပည္နယ္ဘတ္ဂ်က္ကုိ 
ခ်ိန္္ညွိေပးခဲ့ၿပီး ၎အေနျဖင့္ ၂၀၀၆ ခုႏွစ္ 
ဒီဇင္ဘာလတြင္ ဒုတိယသက္တမ္းကုိ အႏိုင္ရရွိခ့ဲ 
ပါသည္။ ေထာက္ခံဆႏၵမ ဲ ၇၇% ရရိွၿပီး 
လူထုလက္ခံသေဘာတူညီမႈ ျမင့္မားသည္ျဖစ္၍ 
“ျပည္နယ္အတြက္ အက်ဳိးရွိရမည္” ဟူသည့္ 
ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရး ဒုတိယအဆင့္၏ 
အစိတ္အပိုင္းတစ္ခုအေနျဖင့္ one-stop shops 
မ်ား တိုးတက္လာေစေရး ႀကိဳးပမ္းမႈျဖင့္ 
ေရွ႕သုိ႔ခ်ီတက္ရန္ စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင္စီ့မံခန္္႔ခြဲ 
ေရး အတြင္းေရးမွဴး႐ုံးကုိ Neves က 
လုပ္ပိုင္ခြင့္ေပးခ့ဲပါသည္။ ၎အျပင္ ၂၀၀၆ 
ခုႏွစ္မွစ၍ ကမၻာ့ဘဏ္က ေခ်းေငြ 
အေမရိကန္ေဒၚလာ ၁၇၀ သန္းကုိ စီမံခန္႔ခြဲမႈ 
အၾကပ္အတည္းအတြက္ ေထာက္ပံ့ခဲ့ၿပီး ၂၀၀၈ 
ခုႏွစ္တြင္ ေခ်းေငြအေမရိကန္ေဒၚလာ ၉၇၆ 
သန္းကုိ ဒုတိယအႀကိမ္ ေခ်းခဲ့ပါသည္။  
 ျပည္နယ္တြင္ အသုံးစရိတ္မ်ား 
ေလွ်ာ့ခ်ရန္ ရင္းႏွီးျမွဳပ္ႏွံမႈပတ္္၀န္းက်င္ တုိးတက္ 
ရန္ႏွင့္ ႏုိင္ငံသားမ်ားအတြက္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
လုပ္ငန္းမ်ား အရည္အေသြးျမွင့္တင္ရန္ 
ဆုံးျဖတ္လ်က္ စီမံခန္႔ခြဲမႈဆုိင္ရာ ကြ်မ္းက်င္မႈႏွင့္ 
အေတြ႔အႀကံဳ အားေကာင္းေသာ အဖြဲ႔၀င္မ်ား 
ပါ၀င္သည့္ အဖြဲ႔တစ္ခုျဖစ္ေပၚလာရန္ Neves က 
စည္း႐ုံးလုပ္ေဆာင္ခဲ့သည္။ ဦးစီးဌာနအသစ္ 
တစ္ခုျဖစ္သည့္ စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈ 

ဆုိင္ရာ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံး (Secretariat for 
Planning and Management-SEPLAG) ကုိ 
ဦးေဆာင္ရန္ ေရွ႕ေန Antônio Augusto Junho 
Anastasia အား Neves က ၂၀၀၃ ခုႏွစ္တြင္ 
ခန္႔အပ္ခဲ့ပါသည္။ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံးအသစ္ 
ျဖစ္ေပၚလာျခင္းသည္ အစုိးရလုပ္ငန္းမ်ား 
ပုိမုိေကာင္းမြန္ေရးႏွင့္ လုပ္ငန္းတာ၀န္မ်ားတြင္ 
လုိအပ္ေနသည့္ ႏုိင္ငံေရးၾသဇာရိွေစရန္အတြက္ 
ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္အသစ္၏ ဦးစားေပးမႈကုိ အေလးထား 
ေဆာင္ရြက္ခဲ့သည္။ အတြင္းေရးမွဴး ခ်ဳပ္႐ုံး၏ 
အႀကံေပးျဖစ္သူ Mauro Ce’sar da Silveira က 
“နည္းပညာကြ်မ္းက်င္မႈႏွင့္ SEPLAG ၏ 
ခိုင္မာသည့္အခန္းက႑ဟာ ကနဦးတြင္ အလြန္ 
အေရးႀကီးခဲ့ပါတယ္။ သူတုိ႔မွာ ထုိးေဖာက္ 
လုပ္ကုိင္ႏုိင္ဖို႔ ေသာ့ခ်က္ေတြ ရိွပါတယ္” ဟု 
ေျပာဆုိခဲ့ပါသည္။ ျပည္နယ္ႏွင့္ 
ဖယ္ဒရယ္အစုိးရမ်ားတြင္ တာ၀န္ 
ထမ္းေဆာင္ခဲ့သည့္ ႏုိင္ငံ့ ၀န္ထမ္းျဖစ္သူ Renata 
Maria Paes de Vilhena သည္ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ Anastasia လက္ေအာက္တြင္ 
စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈအတြက္ 
ျပည္နယ္၏ ဒုတိယ အတြင္းေရးမွဴး 
ျဖစ္လာခဲ့သည္။  
 
စိန္ေခၚမႈ 
 လက္ရွိ one-stop shops မ်ားသည္ 
ေဒသ ဖြံ႔ၿဖိဳးေရးႏွင့္ ၿမိဳ႕ျပမူ၀ါဒဆုိင္ရာ 
ျပည္နယ္အတြင္း ေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ံုး၏ ေအာက္တြင္ 
ရွိခဲ့ၿပီး ႀကီးၾကပ္မႈ ေလ်ာ့ရခဲဲ့ပါသည္။ ၂၀၀၇ 
ခုႏွစ္တြင္ one-stop shops (၂၆) ခုအား 
စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈဆုိင္ရာ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံး၏ တုိက္႐ုိက္ 
တာ၀န္ခံမႈေအာက္သုိ႔ Neves က ေရႊ႕ေျပာင္းခ့ဲ 
ပါသည္။ အတြင္းေရးမွဴး Vilhena ၏ 
ႀကီးၾကပ္မႈေအာက္တြင္ one-stop shops မ်ား 
တုိးတက္ေအာင္ ေဆာင္ရြက္ရသည့္အလုပ္မွာ 
စီမံခန္႔ခြဲမႈ လက္ေထာက္အတြင္းေရးမွဴးျဖစ္သူ 
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Fernanda Valadares Couto Girão ထံသုိ႔ 
ေရာက္ရွိလာခဲ့ၿပီး ၎သည္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ 
႐ုံးသုိ႔ ၂၀၀၃ ခုႏွစ္ ဖြဲ႔စည္းခဲ့ၿပီးေနာက္ပိုင္းမွ 
၀င္ေရာက္လာသူျဖစ္ပါသည္။ Girao ၏ ကနဦး 
လုပ္ေဆာင္ေနရသည့္ တာ၀န္္မွာ ျပည္နယ္္ 
အစုိးရ၏ e-Government စနစ္ ေရွးဦး 
လုပ္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ျခင္း 
အစုိးရ၏ တယ္လီဖုန္းစနစ္ အေထာက္ 
အကူျပဳလုပ္ငန္း၊ လူကုိယ္တုိင္အကူအညီျဖင့္ 
၀န္ေဆာင္မႈ လုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ ၀က္ဘ္ဆုိဒ္ 
(website) လုပ္ငန္းမ်ားျဖစ္သည္။ ၂၀၀၇ 
ခုႏွစ္တြင္ သူမ၏႐ုံးအဖြဲ႔သည္ PSIUs 
ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးႏွင့္ သံုးသပ္ေရးလုပ္ငန္းမ်ား 
ထည့္သြင္းႏိုင္ရန္အထိ တုိးခ်ဲ႕ခဲ့သည္။ Girão ႏွင့္ 
သူမ၏အဖြ႔ဲသည္ PSIU ၏ စြမ္းေဆာင္ရည္ 
အားနည္းရသည့္ အေျခခံ ျပႆနာ 
အေတာ္မ်ားမ်ားကုိ ေဖာ္ထုတ္ႏုိင္ခဲ့သည္။ 
ပထမဆုံးႏွင့္အေရးႀကီးဆုံးမွာ ဘရာဇီးႏိုင္ငံ၏ 
ဖယ္ဒရယ္စနစ္ေအာက္တြင္ ႏိုင္ငံေတာ္၊ ျပည္နယ္ 
ႏွင့္ ေဒသအစုိးရမ်ားက လြတ္လပ္ခြင့္ရ 
ေနၾကၿခင္းေၾကာင့္ အားလုံးစုစည္း ေဆာင္ရြက္မႈ 
ပုံစံ အေကာင္အထည္ေဖာ္ရာတြင္ ခက္ခ ဲ
ေစခဲ့ပါသည္။ ၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ား 
ေဆာင္ရြက္ သည့္ မတူကြျဲပားေနေသာ 
အစုိးရအလႊာ အသီးသီးမွ ပုဂၢိဳလ္မ်ားႏွင့္ လုပ္ငန္း 
အဖြဲ႔မ်ား တစ္ဦးႏွင့္တစ္ဦး ပူးေပါင္း 
ေဆာင္ရြက္ေစရန္ မက္လုံးနည္းပါးသည္။ ဒုတိယ 
အေနျဖင့္ ၀န္ထမ္းမ်ားအား ေလ့က်င့္သင္တန္း 
ေပးျခင္းႏွင့္ စိစစအ္ကဲၿဖတ္ျခင္းမွာ လြန္စြာ 
နိမ့္ပါးၿပီး ၿပည္သူ႕ ၀န္ေဆာင္မႈ 
လုပ္ငန္းဆုိင္ရာက်င့္၀တ္ကုိလည္း အခ်င္းခ်င္း 
အၾကား ေ၀မွ်မႈမရွိပါ။ တတိယ အေနျဖင့္ one-
stop shops မ်ားတြင္ လုပ္ငန္း 
ေဆာင္ရြက္ခ်ိန္အပါအ၀င္ စံသတ္မွတ္ထား ေသာ 
လုပ္ေဆာင္ရမည့္ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားမရိွပါ။ 
ေနာက္ဆုံးအေနျဖင့္ အဓိကၿမိဳ႕ႀကီးမ်ား 
အျပင္ဘက္ရွိ အခ်ိဳ႕ကိစၥမ်ားတြင္ မန္ေနဂ်ာမ်ား 

သည္ ဝန္ေဆာင္မႈေပးသြင္းသူမ်ားႏွင့္ 
ဆက္ဆံျခင္းမျပဳသျဖင့္ အက်ိဳးစီးပြား ပဋိပကၡမ်ား 
ျဖစ္ေပၚေစသည္။ 
 အဖြဲ႔အစည္းမ်ားအၾကားသေဘာတူညီခ်
က္ ရရိွရန္မွာ အဓိကစိန္ေခၚမႈတစ္ရပ္ျဖစ္ခဲ့သည္။ 
PSIUs မ်ားတြင္ ပါ၀င္လုပ္ေဆာင္ၾကသူမ်ား 
အေနျဖင့္ ၎တုိ႔ကုိယ္တုိင္ ၀န္ေဆာင္မႈေပးရန္ 
(သုိ႔မဟုတ္) အဖြဲ႔အစည္းအမ်ိဳးမ်ိဳးက ၎တုိ႔ု 
လုပ္ငန္းအတြက္ ၀န္ထမ္းမ်ားကုိ မည္က့ဲသုိ႔ 
ခန္႔အပ္မည္၊ ၎တုိ႔ လုပ္ငန္းမ်ားကုိ မည္က့ဲသုိ႔ 
စီမံခန္႔ခြဲလုပ္ေဆာင္မည္ကုိ ဆုံးျဖတ္ရန္ 
အထူးလုပ္ပိုင္ခြင့္မရွိခဲ့ပါ။ one-stop shops 
မ်ားသည္ သတ္မွတ္၀န္ေဆာင္မႈမ်ားေပးရန္ 
တာ၀န္ရွိသည့္ ေဒသ၊ ျပည္နယ္၊ ျပည္ေထာင္စု 
အဆင့္အဖြ႔ဲမ်ားကုိ တစ္ေနရာတည္းတြင္ 
စုစည္းေပး႐ုံမွ်သာျဖစ္ခဲ့သည္။ အဖြ႔ဲတစ္ခုစီက 
၎၏ ကုိယ္ပိုင္လုပ္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ ထိန္းခ်ဳပ္ခဲ့ 
သည္။ အဖြဲ႔အစည္းဆုိင္ရာ နည္းလမ္းတက် 
မိတ္ဖက္ဆက္ဆံေရးမ်ိဳး မရွိခဲ့ပါ။ 
မန္ေနဂ်ာမ်ားႏွင့္ လုပ္သားမ်ား အသီးသီး 
ကလည္း အလုပ္တြင္ ပူးေပါင္း ေဆာင္ရြက္မႈ 
မရွိခဲ့ပါ။ 
 ထုိ႔အျပင္ PSIUs သည္ ႐ုံးလုပ္ငန္း 
၀န္ထမ္းမ်ားကုိ မွ်ေ၀ခန္႔ထားမည့္ အစီအစဥ္မရွိ၊ 
၀န္ထမ္းမ်ား၊ ကန္ထရုိက္တာမ်ား ခန႔္အပ္မႈႏွင့္ 
ထိန္းသိမ္းမႈအေပၚ လမ္းညႊန္ႏုိင္မႈလည္း မရွိခဲ့ပါ။ 
ထုိစဥ္က စားသုံးသူ၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းသည္ 
အေရးပါသည့္အေျခအေန (သုိ႔မဟုတ္) အစုိးရ၏ 
ဦးစားေပးလုပ္ငန္းလည္း မဟုတ္ခဲ့ပါ။ 
အက်ိဳးတရားအေနျဖင့္ one-stop shops 
မ်ားသည္ မ်ားေသာအားျဖင့္ အရည္အခ်င္းမရွိဘဲ 
ဒုကၡေပးသည့္အလုပ္သမားမ်ားကုိ ပုိ႔ထားသည့္ 
ေနရာမ်ားအျဖစ္ လုပ္ငန္းအဖြဲ႔အစည္းမ်ားက 
ထင္ျမင္ခဲ့ေၾကာင္း Girão က ေျပာပါသည္။ “one-
stop shops မ်ားသည္ အဖြ႔ဲအစည္းမ်ားက 
အျခားမည္သည့္ေနရာတြင္မွ သုံးမရသည့္ 
၀န္ထမ္းမ်ားကုိ ထားရိွသည့္ေနရာျဖစ္ခဲ့သည္” ဟု 
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သူမကေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ “PSIUs မ်ားသုိ႔ 
ျပစ္ဒဏ္အေနျဖင့္ ပုိ႔ခံခဲ့ရသူေတြ ရိွခဲ့ပါတယ္။ 
ေရွ႕တန္းထြက္ၿပီး ျပည္သူ႔အတြက္ အလုပ္ 
အေကြ်းျပဳဖုိ႔ ပုိ႔ခဲ့တာျဖစ္ပါတယ္” ၁၉၉၀ ခုႏွစ္ 
ေႏွာင္းပိုင္းတြင္ အစုိးရအဖြ႕ဲအစည္းကုိ ျပန္လည္ 
ျပင္ဆင္ဖြဲ႔စည္းခ့ဲရာတြင္ ျပည္နယ္႐ုံး အခ်ိဳ႕ကုိ 
ပိတ္ခဲ့ၿပီး၊ လုပ္ငန္းအဖြဲ႔အစည္းမ်ားသည္ 
၀န္ထမ္းမ်ားကုိ ျဖဳတ္ပစ္ရမည့္အစား PSIUs သုိ႔ 
လႊဲေျပာင္းခဲ့သည္။ 
 one-stop shops တြင္ တစ္ကုိယ္ရည္ 
မူ၀ါဒမ်ားသည္ စီမံခန္႔ခြဲမႈဆုိင္ရာ စြမ္းရည္ကုိ 
ထိခိုက္ေစခဲ့သည္။ အမ်ားအားျဖင့္ 
ႏုိင္ငံေရးဆုိင္ရာ ဆက္ႏြယ္မႈအေပၚအေျခခံ၍ 
ခန္႔အပ္ထားသည့္ မန္ေနဂ်ာအမ်ားစုသည္ one-
stop shops မ်ားကုိ  ထိထိေရာက္ေရာက္ 
လုပ္ေဆာင္ႏုိင္ရန္ ေကာင္းမြန္ သင့္ေတာ္သည့္ 
ကြ်မ္းက်င္မႈမရိွခဲ့ၾကပါ။ PSIU တြင္ 
ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္သူမ်ားသည္လည္း မတူညီၾက 
သည့္ အဖြဲ႔အစည္းမ်ားမွ လာေရာက္ခဲ့ၾကၿပီး 
လစာမ်ား မတူၾကပ ဲ လုပ္ငန္းအေတြ႔အႀကံဳ 
သက္တမ္းလည္း မတူညီၾကပါ။ 
 မန္ေနဂ်ာမ်ားသည္ ၎တုိ႔၏ မိခင္ 
အဖြ႔႔ဲအစည္းမ်ား ထံသုိ႔ သတင္းျပန္္ပုိ႔ေနေသာ 
၀န္ထမ္းမ်ားအေပၚ ၾသဇာလႊမ္းမိုးမႈနည္းသျဖင့္ 
၀န္ထမ္းမ်ား၏ တာ၀န္ခံမႈ၊ တာ၀န္ရွိမႈသည္ 
ေလ်ာ့ရခဲဲ့သည္။ ထုိ႔ျပင္ ၀န္ထမ္းမႈဆုိင္ရာ 
နည္းဥပေဒမ်ားၿဖစ္သည့္ အလုပ္ပိတ္ရက္ 
တာ၀န္ခ်ိန္ သုိ႔မဟုတ္ ညေနပုိင္းအလုပ္ခ်ိန္မ်ား 
ေရးဆြရဲန္ လုပ္ပိ္ုင္ခြင့္ကုိ PSIU မ်ားသုိ႔ 
ေပးမထားပါ။ အက်ိဳးတရားအေနျဖင့္ ႏိုင္ငံသား 
အမ်ားက လာေရာက္လိုၾကသည့္ အခ်ိန္တြင္ 
one-stop shops မ်ားက ပိတ္ေနခဲ့ၾကသည္။ 
၎အျပင္ ၀န္ထမ္းမ်ားအတြက္ ျပည္သူလူထုႏွင့္ 
အလုပ္လုပ္ရသည့္ အေလ့အက်င့္ နည္းပါး 
ေစခဲ့သည္။  
 ထုိကဲ့သုိ႔ ျဖစ္ပ်က္ေနမႈ၏ 
တစ္စိတ္တစ္ပိုင္းေၾကာင့္ အဖြဲ႔အစည္းဆုိင္ရာ 

ယဥ္ေက်းမႈအရ ႏုိင္ငံသားမ်ား၏ အေတြ႕အႀကံဳ 
ကုိ ဂ႐ုျပဳ အေလးထား သည့္ မန္ေနဂ်ာမ်ား၊ 
၀န္ထမ္းမ်ား အား ဆုေပးခ်ီးေၿမွက္ရန္ 
ပ်က္ကြက္ခဲ့သည္။ “ငါဟာ 
၀န္ထမ္းတစ္ေယာက္ျဖစ္လို႔ ဒါကုိ လုပ္ရမယ္ 
ဆုိတဲ့ လူ႔စိတ္ေနသေဘာထား ကလည္း 
တာ၀န္၀တၱရား တစ္မ်ိဳးျဖစ္ေစပါတယ္၊ 
သုိ႔ေသာ္အရည္အေသြးႏွင့္ပတ္သက္၍ 
မပူပင္ရပါ” ဟု Girão က ေျပာခဲ့ပါသည္။  
 မူလက PSIUs အတြက္ တာ၀န္ရိွေသာ 
ေဒသဆုိင္ရာဖြံ႔ၿဖိဳးမႈႏွင့္ ၿမိဳ႕ျပမူ၀ါဒဆုိင္ရာ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံးသည္ လုပ္ငန္း ေဆာင္ရြက္ 
ခ်က္မ်ားကုိ ေစာင့္ၾကည့္ရန္ ဗဟုိစနစ္တစ္ခု 
မထူေထာင္ခဲ့သျဖင့္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
လုပ္ငန္းစြမ္းရည ္ ျပည့္၀မႈႏွင့္ ၀န္ထမ္းမ်ား၏ 
ထိေရာက္စြာ လုပ္ေဆာင္ႏိုင္မႈအေပၚ ၿခံဳငုံ 
တုိင္းတာရန္ မျဖစ္ႏုိင္ခဲ့ပါ။ “ဒီစနစ္နဲ႔ေတာ့၊ 
ႏုိင္ငံသားတစ္ဦးက အခ်ိန္မည္မွ်ၾကာ 
တန္းစီရသည္ ၎အတြက္ လုိက္ပါေဆာင္ရြက္ 
ေပးသူက အခ်ိန္မည္မွ် ၾကာသည္ သို႕မဟုတ္ 
၀န္ေဆာင္မႈ လုိုက္ပါေဆာင္ရြက္ေပးသူ 
တစ္ဦးစီ၏  လုပ္ႏုိင္စြမ္း ကို သိရွိႏုိုင္ရန္ 
မျဖစ္ႏုိင္္ပါ” ဟု ၂၀၀၇ ခုႏွစ္ စစ္တမ္း 
အစီရင္ခံစာတစ္ခုက သတ္မွတ္ထား ပါသည္။ 
အစီရင္ခံစာေရးသူ ေလ့လာထားသည့္ 
၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ ေစာင့္ရသည့္ အခ်ိန္နမူနာ 
သည္ (၆) နာရီအထိ ၾကာျမင့္မည္ျဖစ္ 
ေသာ္လည္း ၀န္ေဆာင္မႈတစ္ခုစီအတြက္ 
ပ်မ္းမွ်ေစာင့္ရ သည့္အခ်ိန္ သုိ႔မဟုတ္ ပ်မ္းမွ် 
PSIU ၾကာခ်ိန္ကို မန္ေနဂ်ာမ်ားက စနစ္တက် 
စစ္တမ္းေကာက္ယူမႈ မျပဳခ့ဲၾကပါ။ ၀န္ေဆာင္မႈ 
အမ်ိဳးအစား တစ္ခုစီအတြက္ လိုလားမႈ အဆင့္ 
သုိ႔မဟုတ္ ပယ္ခ်ခံရသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 
အေရအတြက္ ကုိလည္း မန္ေနဂ်ာမ်ားက 
မွတ္တမ္းရယူထားျခင္း မရိွခဲ့ၾကပါ။  
 လုပ္ထုံးလုပ္နည္းမ်ားႏွင့္ 
စံခ်ိန္စံညြႊန္းမ်ား တေျပးညီအသုံးျပဳမႈ 
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မလိုေသာေၾကာင့္ ျပည္သူမ်ား အေနျဖင့္ ယင္းတုိ႔ 
သြားေရာက္သည့္ PSIU အလုိက္ 
ရရွိသည့္အေတြ႕အႀကံဳကြျဲပားမႈရိွခဲ့သည္။ PSIUs 
အမ်ားစုသည္ ယင္းတုိ႔ေပးသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
မ်ားကုိ စာရင္းျပဳစု သတ္မွတ္ထားျခင္း မရွိၾကပဲ 
အဆုိပါ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားသည္ PSIU တစ္ခုႏွင့္ 
တစ္ခုအၾကား ကြျဲပားမႈရွိခဲ့သည္။ အလုပ္လုပ္ခ်ိန္ 
သုိ႔မဟုတ္ လုပ္ထံုးလုပ္နည္း အပုိင္းတြင္လည္း 
တေျပးညီမရွိခဲ့ၾကပါ။ one-stop shops မ်ား၏ 
႐ုပ္ပ္ုိင္းဆုိင္ရာ အခင္းအက်င္းပုံစံ သုိ႔မဟုတ္ 
နည္းပညာေရြးခ်ယ္မႈ သုိ႔မဟုတ္ 
အျခားစက္ပစၥည္းကိရိယာ ေရြးခ်ယ္မႈအေပၚ 
လမ္းညႊန္ႏုိင္ေရး ဘုံသတ္မွတ္ခ်က္မ်ားလည္း 
မရွိခဲ့ပါ။ one-stop shops အမ်ားစုသည္ 
အမ်ားျပည္သူကိုေရာ ထိုေနရာတြင္ 
အလုပ္လုပ္ၾကသည့္ ၀န္ထမ္းမ်ားကုိပါ ဆြေဲဆာင္ 
ဖိတ္ေခၚႏိုင္ခဲ့ျခင္းမရွိပါ။ Rodrigo Gitirana Lyrio 
do Nascimento က အဆုိပါဆုိင္မ်ား၏ 
အေျခခံအေဆာက္အအုံအခင္းအက်င္းပုံစံမ်ားကုိ 
တုိးတက္ေအာင္ ျပဳလုပ္သင့္ေၾကာင္း ၂၀၀၇ 
ခုႏွစ္တြင္ ေျပာထားသည္မွာ “ဆ္ုိင္ေနရာေတြက 
ေမွာင္မတဲဲ့ေနရာေတြျဖစ္တယ္။ နံရံေတြကုိလည္း 
လူေတြက လက္ကုိမင္ဆြတ္ျပီး သုတ္ထားၾက 
တာေၾကာင့္ ပန္းခ်ီေတြ မင္ရာအမွတ္အသား 
ေတြနဲ႔ ညစ္ပတ္ေနတယ္။ လွ်ပ္စစ္ေကဘယ္ႀကိဳး 
ေတြနဲ႔ လွ်ပ္စစ္ တပ္ဆင္ ထားတ့ဲစနစ္ကလည္း 
ညံ့ဖ်င္းတယ္၊ Desktops ကြန္ပ်ဴတာေတြနဲ႕ 
အလုပ္လုပ္တဲ့ေနရာေတြကုိ အားလုံးလည္း 
ဖ်က္ဆီးခံထားရတယ္။ ပရိေဘာဂ ေတြလည္း 
မေကာင္းပါ။ ဗိသုကာလက္ရာ အဆင့္အတန္း 
မမီပါ။ လုပ္ငန္းခြင္အေျခအေနမ်ားက 
အလြန္ဆုိးရြားေနခ့ဲပါတယ္” ဟူ၍ ျဖစ္သည္။ 
ဘတ္ဂ်က္အကန္႔အသတ္မ်ားကလည္း ၿမိဳ႕ေတာ္ 
Belo Horizonte ၏ အျပင္ဖက္ရွိ one-stop 
shopsမ်ား၏ အခက္အခဲမ်ားကုိ ပိုမုိႀကီးမား 
ေစခဲ့သည္။ Girao က ေျပာျပသည္မွာ 
“ထုိင္ခံုတစ္လုံးက်ိဳးသြားလွ်င္ ေပါင္းစပ္ညွိႏႈိင္းေပး 

သူမ်ားက ျမဴနီစပယ္အာဏာပိုင္ သို႔မဟုတ္ 
ေဒသႏၱရအေရာင္းဆုိင္မ်ားႏွင့္ ညိွႏိႈင္းကာ 
လွဴဒါန္းမႈမွတစ္ဆင့္ ခုံတစ္လုံး ျပန္ရရန္ 
ႀကိဳးပမ္းရသည္။ အခ်ိဳ႕ျဖစ္ရပ္မ်ား၌ ထုိသုိ႔ 
လွဴဒါန္းေပးရန္ သေဘာတူထားသည့္ 
ပုဂၢလိကမ်ား အတြက္ အျမန္၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 
ေပးရသည္။ ယင္းတုိ႔၏ လုပ္ငန္းတာ၀န္ႏွင့္ 
အာ႐ုံစိုက္မႈမွာ နည္းပညာစီမံခန္႔ခြဲမႈအေပၚတြင္ 
အာ႐ုံစိုက္ျခင္း မဟုတ္ဘဲ ႏုိင္ငံေရးအျမင္မ်ား 
ေပၚတြင္သာ အာ႐ုံစိုက္ျခင္းျဖစ္ခဲ့သည္” ဟူ၍ 
ျဖစ္သည္။ သူမက ျဖည့္စြက္ေျပာျပခ့ဲသည္မွာ - 
“ဤညွိႏႈိင္းမႈမ်ားအား လုပ္ငန္းမ်ားဆက္လက္ 
လည္ပတ္ႏိုင္ရန္ ထိန္းသိမ္းေပးသည္” 
ဟူ၍ျဖစ္သည္ သုိ႔ေသာ္ ၿခံဳၾကည့္လွ်င္ 
၀န္ေဆာင္မႈအရည္အေသြးမ်ားကုိ 
က်ဆင္းေစခဲ့သည္။  
 ေကး်လက္ေဒသမ်ားတြင္ ေပါင္းစပ္ 
ညိွႏိႈင္းသူမ်ားသည္ ထူးျခားစြာ လႊမ္းမုိးႏိုင္စြမ္း 
ရွိခဲ့ၾကသည္။ အေၾကာင္းမွာ - ေဒသခံ 
ႏိုင္ငံေရးသမားမ်ား အတြက္ မဲဆြယ္ရန္ 
သုိ႔မဟုတ္ ယင္းတုိ႔ကုိယ္တုိင္ ၿမိဳ႕ေတာ္ 
ေကာင္စီေနရာ အတြက္ ယွဥ္ၿပိဳင္ရာတြင္ 
၀န္ေဆာင္မႈမ်ားေပးမည္ဆိုသည့္ ကတိက၀တ္ 
ထားရိွႏုိင္ေသာေၾကာင့္ ျဖစ္သည္။ 
“ေပါင္းစပ္ညွိႏိႈင္းသူမ်ားက ၀န္ေဆာင္မႈ ေပးသည့္ 
ကိစၥကုိ မရဲေရးအတြက္ အသုံးခ်ေပလိမ့္မည္။ 
ျပည္နယ္မတဲြင္ မိမိတုိ႔ ရယ္စရာအျဖစ္ 
ေျပာေလ့ေျပာထရိွသည္မွာ - အေရးႀကီးသည့္ 
လူတန္းစား ၃ မ်ိဳးရွိသည္။ - ရ၊ဲ သင္းအုပ္ဆရာႏွင့္ 
PSIU ၏ ေပါင္းစပ္ညွိႏိႈင္းသူတို႔ ျဖစ္သည္။ 
အေၾကာင္းမွာ - ဤႏုိင္ငံေရးအရ အေရးပါေသာ 
ေနရာမ်ား ရရိွထားသူမ်ားသာ ႏိုင္ငံေရးအရ 
အမ်ား လက္ခံမႈကို ရရိွၾကသူမ်ားထဲတြင္ ပါ၀င္ၾက 
ေသာေၾကာင့္ ျဖစ္သည္” 
 one-stop shops မ်ား၏ ၀န္ေဆာင္မႈ 
အရည္အေသြးမ်ား ပုိ၍ က်ဆင္းလာ 
ေသာေၾကာင့္ ပါ၀င္ေဆာင္ရြက္ေနၾကသည့္ 
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ဌာန/အဖြဲ႔အစည္း မ်ား ပင္လွ်င္ ထိုေနရာသုိ႔ 
လူမ်ားေစလႊတ္ အလုပ္လုပ္ခိုင္းသင့္၊ မသင့္ 
ျပန္လည္စဥ္းစားမႈမ်ား စတင္ျပဳလုပ္လာ 
ၾကသည္။ စီးပြားေရး လုပ္ငန္းစဥ္မ်ား 
စီမံခန္႔ခြဲရာတြင္ အႀကီးအကဲျဖစ္သူ Bareno 
Eduardo Elias Dos Santos က 
“ျပယုဂ္မေကာင္းသျဖင့္ အဖြ႔ဲအစည္း ေတာ္ေတာ္ 
မ်ားမ်ား PSIUs ကုိ စတင္ 
ဖယ္ခြာလာခ့ဲၾကသည္”ဟု ေျပာခဲ့သည္။  
 
တုန္႔ျပန္မႈ တစ္ရပ္အတြက္ ေဘာင္ခ်ျခင္း 
 

Girao က သူမအေနျဖင့္ one-stop 
shops ဆိုသည့္ အႀကံဥာဏ္ေကာင္းအေပၚ 
အေစာက တည္းက ယုံၾကည္မႈရွိခဲ့ေၾကာင္း 
အဆိုပါ shops မ်ားကုိ ျပန္လည္ျပင္ဆင္ 
မြမ္းမံရန္သာလုိၿပီး အစားထုိးရန္ မလိုေၾကာင္း 
ေျပာၾကားခ့ဲသည္မွာ “လူေတြက PSIU ရဲ႕ 
၀န္ေဆာင္မႈေတြကုိ အခုထိ သေဘာက် 
ေနခဲ့တယ္။ ျပည္သူေတြက ႐ုံးဖြင့္ရက္တစ္ရက္ 
ေလာက္ မမိလုိက္လွ်င္လည္း PSIU 
တစ္ခုကေပးသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ 
တစ္ေန႔ေန႔တြင္ ရႏုိင္ေသးတယ္ဟု ထင္ျမင္ 
ေနခဲ့တယ္။ သူတုိ႔အေနနဲ႔ လိုအပ္တ့ဲ 
၀န္ေဆာင္မႈေတြရဖို႔ တစ္ေနရာထဲကုိသာ 
သြားဖုိ႔လိုၿပီး ၿမိဳ႕တစ္၀ုိက္က ေနရာအမ်ိဳးမ်ိဳး 
အၾကား လွည့္ပတ္သြားစရာမလုိေတာ့ဘူးဆုိတာ 
သိထား ခဲ့ၾကတယ္” ဟူ၍ ျဖစ္သည္။  

PSIUs မ်ား၏ စြမ္းေဆာင္ရည္ 
တုိးတက္ေအာင္ ျပဳလုပ္ရန္ ထက္သန္စြာျဖင့္ 
Girao ႏွင့္ သူမ၏အဖြ႔ဲသည္ အျခားေဒသမ်ား၏ 
အေတြ႕အႀကံဳနမူနာမ်ားကုိ ၂၀၀၇ ခုႏွစ္တြင္ 
စတင္ေလ့လာခ့ဲသည္။ အဖြဲ႔အေနျဖင့္ 
ဘရာဇီးႏုိင္ငံံ၏ အျခားေဒသမ်ား ျဖစ္ၾကသည့္ 
Bahia ၊ the Federal  District ၊ Rio Grande do 
Sul ႏွင့္ Sao Paulo တို႔ရိွ one-stop shops 
မ်ားကုိေလ့လာခဲ့သည္။အဆိုပါေလ့လာေရးခရီးစ

ဥ္မ်ားက Girao ႏွင့္ သူမ၏အဖြ႔ဲအေနျဖင့္ 
အခက္အခဲမ်ား၊ ေခတ္မီမႈမ်ား၊ နည္းပညာႏွင့္ 
၀န္ထမ္းအရည္အေသြးမ်ားကုိ နားလည္လာ 
ေစရန္ အေထာက္အကူ ျပဳခ့ဲသည္ဟု 
သူမကေျပာခ့ဲသည္။  
 အေကာင္းဆုံးနမူနာပုံစံတစ္ခုမွာအနီးအန
ား၌ ရိွခဲ့သည္။ Neves သည္ ႐ုံးသုိ႔ ပထမဆုံး 
စေရာက္လာေသာအခါ Programa Empressa 
Mineira Competitive သုိ႔မဟုတ္ 
ယွဥ္ၿပိဳင္ႏို္င္စြမ္းရိွသည့္ Minas ဟုေခၚသည့္ 
စီမံကိန္းတစ္ခုကို စတင္ဖြင့္လွစ္ခဲ့သည္။ 
ထိုစီမံကိန္းက စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား ကုိ 
ဆြေဲဆာင္ရန္နွင့္ ပုဂၢလိကရင္းႏီွးျမွဳပ္ႏံွမႈ 
ၿပိဳလဲေနျခင္းကို ျပန္လည္တည့္မတ္ရန္ျဖစ္သည္။ 
စီမံကိန္းကုိ စီမံကိန္းေရးဆြျဲခင္းနွင့္ စီမံခန္႕ခြဲျခင္း 
ဆိုင္ရာ အတြင္းေရးမွဴး႐ုံးေအာက္တြင္ထားရိွၿပီး 
Minas Facil ဟုေခၚသည့္ သီးသန္႔ one-stop 
shops မ်ားကုိ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား 
မွတ္ပံုတင္ရန္ႏွင့္ လုိင္စင္ရရိွရန္ အထူး 
ဒီဇ္ုိင္းပံုေဖာ္ ထားခ့ဲသည္။ Textbox-1 ကုိ 
ၾကည္႔ပါ။ 
 ျပည္နယ္စီးပြားေရးဘုတ္အဖြ႕ဲ၏ သတင္း 
အခ်က္အလက္မ်ားႏွင့္ ေခတ္မီ ျပဳျပင္ေျပာင္း 
လဲေရး ဒါ႐ုိက္တာတစ္ဦးျဖစ္သူ Minas Facil 
Units ၏ အႀကီးအကဲ Alet Francis co Barbosa 
က ေျပာခ့ဲသည္မွာ “ကြ်န္ေတာ္တုိ႔မွာ 
ေပါင္းစပ္ေဆာင္ရြက္ေနတ့ဲ ၀န္ေဆာင္မႈ 
မ်ားစြာရွိတယ္၊ အစိုးရအဖြ႔ဲအစည္းအတြင္း အဆင့္ 
အမ်ိဳးမ်ဳိးက ယွက္ႏြယ္ေပါင္းစပ္ 
ေဆာင္ရြက္ေနတ့ဲ လုပ္ငန္းမ်ားလည္းရိွတယ္။ 
ဒါေၾကာင့္ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴးက ေအာက္ပါ 
အဆုိျပဳလႊာန႔ဲ ေပၚထြက္လာခ့ဲျခင္းျဖစ္တယ္- 
ျပည္နယ္အတြက္ အလုပ္လုပ္တဲ့အတ္ိုင္း 
ျပည္သူေတြအတြက္လည္း လုပ္ေပးၾကရမယ္”   
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Textbox 1 : The Minas Facil Model 
 one-stop shops မ်ားသည္ ၿပည္သူ႕ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားေပးရာတြင္ Model တစ္ခုၿဖစ္လာခဲ့ပါသည္။ 
၂၀၀၆ ခုႏွစ္တြင္ Minas Gerais က Minas Facil (Easy Minas) ေခၚ ႐ုံးသစ္မ်ားကုိ ဖြင့္လွစ္ခဲ့ၿပီး 
စီးပြားေရးလုပ္ငန္း လ္ုိင္စင္မ်ားႏွင့္ အျခားစာရြက္စာတမ္းမ်ားကုိ လ်င္ျမန္စြာ ထုတ္ေပးခဲ့သည္။  
 ျပည္နယ္၏ စနစ္ေဟာင္းအရ စီးပြားေရးလုပ္ငန္္းတစ္ခုကုိ မွတ္ပံုတင္ရန္အဆင့့္မ်ားသည္ မလြယ္ကူ 
ခဲ့သည့္အျပင္ အစုိးရအဖြ႔ဲအစည္းမ်ားအၾကား ေပါင္းစပ္ေဆာင္ရြက္ရသည့္ကိစၥမ်ားပါ၀င္ေနခဲ့သည္။ 
ပ်မ္းမွ်အားျဖင့္ အဖြဲ႔အစည္းတစ္ခုကုိ မွတ္ပုံတင္ရန္ႏွင့္ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းလုိင္စင္မ်ားရိွရန္ အခ်ိန္ ၃ လခန္႔ 
ၾကာျမင့္ခဲ့သည္။ Programa Enpressa Mineira Competitiva (Competitive Minas) ႏွင့္ ပူးေပါင္းလ်က္ 
Minas Geiras ျပည္နယ္၏ စီးပြားေရး ဘုတ္အဖြ႔ဲႏွင့္အတူ စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈဆိုင္ရာ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံး၏ စီမံကိန္းတစ္ခုသည္ မွတ္ပံုတင္ကိစၥမ်ားကုိ တုိးျမွင့္ရန္ ေရွးဦးလုပ္ေဆာင္မႈ 
ယာယီအစီအစဥ္တစ္ရပ္ကုိ ပံုစံျပဳခ့ဲသည္။ အစီအစဥ္ ၏ ေခါင္းေဆာင္ျဖစ္သူ Alex Francisco Barbosa သည္ 
စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား မွတ္ပံုတင္ႏႈန္း နည္းရျခင္း ၏ အေၾကာင္းအရင္းကုိ သိရွိရန္ အခက္အခဲ 
အက်ပ္အတည္းမ်ားကုိ ေဆြးေႏြးရန္နွင့္ လုိအပ္ခ်က္္မ်ားကုိ ဆံုးျဖတ္ရန္ စီးပြားေရးအဖြဲ႔အစည္းမ်ားႏွင့္ 
ကုန္သည္မ်ားကုိ ေတြ႔ဆံုခဲ့သည္။ ၎၏အဖြ႔ဲသည္ စီးပြားေရး လုပ္ငန္းတစ္ခု ဖြင့္လွစ္ျခင္းလုပ္ငန္းစဥ္ကို 
အစမွအဆုံးထိ ေျခရာခံခဲ့သည္။ ထို႔ေနာက္ သူတုိ႔သည္ ပါမစ္ ထုတ္ေပးမႈ ေႏွာင္႔ေႏွးေစသည့္ ဥပေဒ၊ 
နည္းဥပေဒမ်ားကုိ ျပင္ဆင္ရန္ေဆာင္ရြက္ခဲ့သည္။ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ားက လိုအပ္ေနသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ 
တစ္ေနရာတည္းတြင္ ေပးအပ္ႏိုင္ေစေရး ေဒသ၊ ျပည္နယ္၊ ျပည္ေထာင္စုအဖြဲ႔အစည္းမ်ားႏွင့္ 
ညွိႏိႈင္းခ့ဲၾကပါသည္။ တေျဖးေျဖးႏွင့္ ေယဘုယ်လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားအတြက္ အေထာက္အပ့ံရရိွခဲ့ၾကၿပီး 
လုပ္ငန္းစဥ္အစိတ္အပုိင္း ေတာ္ေတာ္မ်ားမ်ား ကုိ online ေပၚသုိ႔ တင္ေပးခ့ဲသည္။ ၂၀၀၇ မွ ၂၀၁၂ ထိ one-stop 
shops ၃၄ ခုကုိ ဖြင့္လွစ္ခဲ့ၾကၿပီး ေနာက္ပိုင္းတြင္ ပုိမိုဖြင့္လွစ္ႏုိင္ခဲ့သည္။ ဖြ႔႔ံၿဖိဳးတုိးတက္ေရးလုပ္ငန္းစဥ္မွာ 
မလြယ္ကူခဲ့ပါ။ “ကြ်န္ေတာ္တို႔ ဆန္႔က်င္မႈေတြ အမ်ားႀကီး ရခ့ဲပါတယ္။ စနစ္ေဟာင္းလုပ္ငန္းစဥ္က 
နည္းဥပေဒေတြ အမ်ားႀကီးရွိေနေတာ့ အလုပ္ျဖစ္ခဲ့တယ္။ စာရင္းကုိင္လုိမ်ိဳး တတိယအဖြဲ႔အစည္းက 
၀င္ေရာက္ၿပီး ေငြရွာဖို႔ အခြင့္အလမ္းလည္း ရိွေနခဲ့တယ္” ဟု ကနဦးတြင္ Barbosa က ေျပာခ့ဲပါသည္။ 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္ရန္ ဥပေဒေရးရာ ၿပင္ဆင္ေဆာင္ရြက္မႈမ်ားသည္ အခ်ိန္ ၂ ႏွစ္ 
ၾကာျမင့္ခဲ့ပါသည္။ အစုိးရအဖြဲ႔အစည္း အဆင့္အမ်ဳိးမိ်ဳးသည္ တစ္ခါတစ္ရံတြင္ ေဝမွ်ထမ္းေဆာင္ေနသည့္ 
လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားမွ ေနာက္ဆုတ္သြား ခ့ဲၾကသည္။ စီးပြားေရးအသုိက္အ၀န္းႏွင့္ ဆက္သြယ္ေဆာင္ရြက္မႈသည္ 
ေအာင္ျမင္မႈအတြက္ မရွိမျဖစ္ အေရးပါခ့ဲၿပီး၊ ျပည္သူလူထုသုိ႔ တင္ျပေဆြးေႏြးခ်က္မ်ားစြာ လုိအပ္ခဲ့သည္။ 
 ၂၀၁၁ ခုႏွစ္တြင္ အဖြဲ႔သုိ႕ ျမဴနီစပယ္႐ုံးမ်ားတြင္ ထူေထာင္ထားသည့္ ပုဂၢိဳလ္တစ္ဦးတည္း 
ဦးေဆာင္သည့္ one-stop shops လုပ္ငန္းအဖြဲ႔မ်ား Minas Facil Expresso (Easy Minas Express) ကုိ 
ပါေပါင္းထည့္ခဲ့သည္။ ဤအစီအစဥ္ စတင္မလုပ္ေဆာင္မီကာလက၊ Easy Minas Express သည္ လူဦးေရ 
အၾကမ္းဖ်ဥ္း ၅၆၀၀၀ ရိွသည့္ၿမိဳ႕မ်ားတြင္ ပ်မ္းမွ် တစ္လလွ်င္ အဖြဲ႔အစည္း ၁၂ ဖြဲ႔ ကုိမွတ္ပံုတင္ေပးသည္။  
Expresso Unit တစ္ခု၏ ကုိယ္စားလွယ္တစ္ဦးက Belo ၿမိဳ႕ရိွ Minas Facil ဗဟို႐ုံးႏွင့္ 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ခဲ့သည္။ လုပ္ငန္းခြင္တြင္ လိုင္စင္ထုတ္မေပးမီ စိစစ္ႏုိင္ရန္ စာရြက္စာတမ္း၊ Digital မိတၱဴကုိ 
႐ုံးခ်ဳပ္မ်ားသုိ႔ပုိ႔၍ ညိွႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ ေပးသည္။  
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 ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ သမ႐ုိးက်လုပ္ေဆာင္ေသာ Minas Facil one-stop shops လုပ္ငန္း ၃၂ ခုႏွင့္ 
ျပည္နယ္၏ ျမဴနီစပယ္ ၈၅၃ ခုအနက္ ၉၁ ခုတြင္ Expresso Unit ၅၉ ခုကုိ Minas Facil က လက္ခံ 
ေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့သည္။  
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 ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္သည္ Minas Facil one-
stop shops ပုံစံကုိ စဥ္းစားရန္ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္အား တြန္းအားေပးခ့ဲၿပီး 
တိုးတက္လာေသာ PSIUs ကုိ 
“အဖြဲ႔အားလုံးေပါင္းစပ္ပါ၀င္ေသာႏိုင္ငံသားမ်ား 
အတြက္ အေထာက္အကူျပဳအဖြဲ႕” (Integrated 
Citizen Assitance Units) (Unidades de 
atendimento integrado) သုိ႔မဟုတ္ “UAIs” ဟု 
အမည္ေျပာင္းလဲရန္ အဆုိျပဳခဲ့ပါသည္။ ယင္း 
အတိုေကာက္စာလုံး UAIs သည္ why ဟု အသံ 
ထြက္ၿပီး ေဒသသုံး ႏႈတ္ဆက္စကားႏွင့္ 
အသံတူပါသည္။ “ဒါက ဒီမွာ လူသံုးမ်ားတ့ဲ 
စကားပါပဲ၊ Yo သုိ႔မဟုတ္ Aloha! နဲ႔တူပါတယ္၊ 
ၿပီးခဲ့တ့ဲ လုပ္ကို္င္ ေဆာင္ရြက္ပံု၊ ယဥ္ေက်းမႈႏွင့္ 
ကြ်နု္ပ္တို႔ အဆက္အသြယ္ျဖတ္တယ္ဆိုတာ 
လူထုသိေအာင္ သ႐ုပ္ျပႏုိင္ရန္ လုိအပ္ပါတယ္” 
ဟု Gir’ao က ေျပာၾကား ခ့ဲပါသည္။ 
ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္သည္ ထိုအေၾကာင္းကုိျပဳ၍ 
၎အတြက္ စကားလုံး ထြင္ခဲ့ပါသည္။  
 

စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ားကုိ လြယ္ကူ 
အဆင္ေျပေအာင္ ေဆာင္ရြက္ေပးျခင္းမွစ၍ 
ၿပည္သူ႕၀န္ေဆာင္မႈေပးရာတြင္ ပိုမုိ လြယ္ကူ 
ျမန္ဆန္ေအာင္ ေဆာင္ရြက္မည့္ စီမံကိန္းမ်ား 
ပါ၀င္သည္အထိ ယွဥ္ျပိဳင္ႏိုင္စြမ္း ရွိသည့္ Minas 
one-stop shops ၏ နယ္ပယ္အား ခ်ဲ႕ထြင္ရန္ 
ဆုံးျဖတ္ခ်က္ ခ်မွတ္သူမ်ားက ဆုံးျဖတ္ခဲ့ပါသည္။ 
ယွဥ္ၿပိဳင္ ႏိုင္စြမ္းရွိသည့္ Minas one-stop shops 
လုပ္ငန္းကုိ တီထြင္ဆန္းသစ္ထားသည့္Think-
Thank ၊ Projeto Estruturador Descomplicar 
(စီမံကိန္းကုိ ခက္ခမဲႈမရိွေအာင္ ၿပန္လည္ 
တည္ေဆာက္မႈ)အၿဖစ္ ၿပန္လည္ေဖာ္ထုတ္ 
ခဲ့သည္။ ဤေနရာတြင္၊ မူလ PSIU one-stop 
shops မ်ားကုိ UAIs အျဖစ္ ေျပာင္းလဲရာတြင္ 
လြယ္ကူလွ်င္ျမန္ရန္အတြက္၊ Girao ႏွင့္ one-
stop shops လုပ္ငန္း ညိွႏိႈင္းေရး႐ုံးမ်ားႏွင့္ 

နီးကပ္စြာ လုပ္ေဆာင္ရန္ျဖစ္သည္။ (Textbox-၂ 
ကုိ ၾကည့္ပါ)။ 

 Girao ႏွင့္ သူမ၏အဖြဲ႔က စနစ္ကုိ 
ျပဳျပင္ရန္ အဆုိမျပဳမီကပင္  ၀န္ေဆာင္မႈ 
ေပးရာတြင္ ကြာဟခ်က္မ်ားကုိ ေဖာ္ထုတ္ႏုိင္ရန္ 
ရည္ရြယ္၍၊ PSIU မ်ားတြင္ ၀န္ေဆာင္မႈေပးသည့္ 
လုပ္ငန္းစဥ္ကုိ ေျခရာခံႏုိင္ရန္ လုပ္ေဆာင္ခဲ့ 
သည္။ “က်မတုိ႔ တကယ္လက္ေတြ႔ 
ကြင္းဆင္းလုပ္ခဲ့ပါတယ္” ဟု သူမက 
ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ “က်မတုိ႔ Belo Horizonte က 
အႀကီးဆုံး PSIUs ေတြကုိ သြားခဲ့ပါတယ္ 
ႏုိုင္ငံသားေတြဟာ ဘယ္လုိ၀န္ေဆာင္မႈေတြကုိ 
သုံးေနခဲ့တယ္ဆုိတာကုိ မွတ္သားပါတယ္၊ 
ႏုိင္ငံသားေတြနဲ႔ ၀န္ေဆာင္မႈေပးသူမ်ားကုိ 
စကားေျပာဆုိခဲ့ပါတယ္။ ၿပီးေတာ့ လုပ္ထံုး 
လုပ္နည္းေတြနဲ႔ ၾကာခ်ိန္ကုိ မွတ္တမ္းတင္ 
ခဲ့ပါတယ္”  
 
  UAI ပံုစံအသစ္ရ႕ဲပုံၾကမ္းက စတင္ပံုေပၚ 
လာခ့ဲပါတယ္၊ ေတြ႔ရွိခ်က္မ်ားအေပၚအေျခခံ၍ 
ၿပည္သူမ်ားဝန္ေဆာင္မႈရရွိမႈ ပုိမိုတုိးတက္ေရး 
ရည္ရြယ္လ်က္ ျပန္လည္ျပင္ဆင္ ေဆာင္ရြက္ 
ရမည့္ လုပ္ငန္းအျပည့္အစံုကုိ ၎တုိ႔အဖြဲ႔က 
အဆုိျပဳခ့ဲပါသည္။ မူလ one-stop shops 
မ်ားနည္းတူ UAIs မ်ားသည္လည္း သက္ဆုိင္ရာ 
၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ားကုိ တစ္ေနရာတည္းသုိ႕ 
ယူေဆာင္လာမွာျဖစ္ပါသည္။ UAI မန္ေနဂ်ာ၏ 
အုပ္ခ်ဳပ္မႈေအာက္တြင္ ယူနီေဖာင္း၀တ္ 
ဆင္ထားေသာ စာေရးမ်ားက အျမင္အားျဖင့္ 
ပံုစံတူေကာင္တာမ်ား သုိ႔မဟုတ္ အခန္းမ်ားတြင္ 
ေလွ်ာက္လႊာမ်ားကုိလက္ခံၿပီး ဆက္္လက္ 
ေဆာင္ရြက္ေပးမည္ျဖစ္ပါသည္။ ေနာက္ဆုံးတြင္ 
အမ်ိဳးမ်ိဳးေလ့က်င့္ သင္ၾကားေပးျခင္းျဖင့္ 
စာေရးတုိင္းသည္မည္သည့္၀န္ေဆာင္မႈကိုမဆုိ 
ေပးလာႏိုင္မည္ျဖစ္ပါသည္။ နည္းပညာကုိ 
ထိေရာက္စြာအသုံးျပဳႏိုင္မႈသည္ အစီအစဥ္၏ 
အေရးႀကီးသည့္ အျခားအစိတ္အပုိင္း တစ္ခု 
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ျဖစ္ပါသည္။ အလုပ္္မ်ားစြာကုိ အေႏွာင့္အယွက္ 
မရွိ ပ့ံပိုးေပးႏုိင္မည့္ စံႏႈန္းမီ အဆင့္ျမင့္ သတင္း 
အခ်က္အလက္ နည္းပညာစနစ္ ႏွင့္ 
အလုိအေလွ်ာက္ ဝန္ေဆာင္မႈေပးသည့္ service 
desk ကုိ UAI တစ္ခုစီတြင္ ထားရိွရမည္ျဖစ္ၿပီး၊ 
အင္တာနက္ Web Portal မွတစ္ဆင့္ ၿပည္သူမ်ား 
၀န္ေဆာင္မႈကုိ လက္လွမ္းမီႏိုင္ ေစမည္။  
 one-stop shops အသစ္မ်ားအေနျဖင့္ 
ျပည္သူလူထုလုိလားခ်က္ကုိ ျဖည့္ဆည္းႏိုင္ရန္ 
အမ်ားျပည္သူ အားလပ္ရက္မ်ားႏွင့္ ႐ုံးပိတ္ရက္ 
မ်ားတြင္ပါ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ခ်ိန္ ပုိမိုတုိးျမင့္ႏုိင္ 
ရမည္ျဖစ္သည္။ ပါ၀င္လုပ္ေဆာင္သည့္ 
အဖြဲ႔အစည္းမ်ားသည္ ၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ UAI လုပ္ငန္းခ်ိန္ကုိ လုိက္နာ ရမည္။  
Belo Horizonte ၿမဳိ႕တြင္ UAI ၏ အလုပ္ခ်ိန္္သည္ 
႐ုံးဖြင့္ရက္တြင္ နံနက္ ၇ နာရီမွ ည ၇ နာရီအထိ 
ႏွင့္ စေနေန႔တြင္ နံနက္ ၈ နာရီမွ ေန႔လယ္ ၂ 
နာရီအထိျဖစ္သည္။ ျပည္နယ္ 
အတြင္းပုိင္းေဒသမ်ားရိွ one-stop shops 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔မ်ားသည္ ႐ုံးဖြင့္ရက္မ်ားတြင္ နံနက္ 
၈ နာရီမွ ညေန ၅ နာရီအထိ ၀န္ေဆာင္မႈ 
ေဆာင္ရြက္ေပးပါသည္။ 
 အလုပ္ခ်ိန္အသစ္မ်ားသည္ အဖြ႔ဲအစည္း 
အတြင္း ေပးေခ်မႈအခြင့္အလမ္း အသစ္မ်ားကုိ 
တိုးပြားလာေစခ့ဲသည္။ one-stop shops 
အေဟာင္းမ်ားတြင္ကဲ့သုိ႔ ေပးေခ်မႈတစ္ခုျပဳလုပ္ရန္ 
ဘဏ္ဖြင့္သည္အထိ ေစာင့္ၿပီးေနာက္ ျဖတ္ပိုင္း 
ႏွင့္အတူ ေကာင္တာသုိ႔ျပန္လာၿပီး လုပ္ေဆာင္ 
ရမည့္အစား ေဖာက္သည္မ်ားအေနျဖင့္ UAI 
အတြင္း၌ပင္ ေငြလႊဲေျပာင္းမႈကုိ ေဆာင္ရြက္ 
ႏိုင္ပါသည္။ ပုဂၢလိကဘဏ္မ်ားသည္ 
က်န္၀န္ေဆာင္မႈ လုပ္ငန္းမ်ားႏွင့္ အလုပ္ခ်ိန္တူ 
ဖြင့္လွစ္လုပ္ေဆာင္ခ့ဲၾကသည္။  
 စီမံကိန္းေရးဆြသူဲမ်ားအတြက္ ကုိယ္ပုိင္ 
အမွတ္တံဆိပ္ျပဳေရး စဥ္းစားမႈမ်ား 
သည္အေရးႀကီးပါသည္။ လုပ္ငန္းအဖြဲ႔တုိင္းတြင္ 
တူညီေသာ  အခင္းအက်င္း၊ အေရာင္အေသြး ႏွင့္အတူ 

ဗိသုကာ ပုံစံဆင္တူထားရိွရေပမည္။ 
၀န္ေဆာင္မႈဆုိင္ရာ မူ၀ါဒမ်ားႏွင့္ 
လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကုိလည္း တသမတ္တည္း 
ျပဳလုပ္ရေပမည္။ “ၿပီးခ့ဲတ့ဲကာလတြင္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
ေကာင္းသည့္ေနရာေပၚမူတည္ၿပီး ႏုိင္ငံသားေတြဟာ 
one-stop shops တစ္ခုမွ တစ္ခုသုိ႔ သြားလာ 
ေဆာင္ရြက္ၾကပါတယ္” ဟု Nascimento က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။ ယခုအခ်ိန္တြင္ ႏုိင္ငံသားမ်ားက 
မည္သည့္ one-stop shops တြင္မဆုိ 
အရည္အေသြးတူညီသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ 
လက္လွမ္းမီႏုိင္ၾကပါသည္။ ထိုရည္မွန္းခ်က္အတုိင္း 
ျပည္နယ္၏ ေ၀းလံေသာေနရာမာ်း အပါအ၀င္ 
အျခားအစိတ္အပုိင္းအားလုံးထိတိုးခ်ဲ႕ခ့ဲပါသည္။ 
“ကြ်နု္ပ္တို႔ သေဘာတရားမွာ ျပည္နယ္အတြင္းပုိင္း 
တြင္ေနသည္ျဖစ္ေစ၊ Belo Horizonte တြင္ 
ေနသည္ျဖစ္ေစ ႏုိင္ငံသားေတြဟာ အတူတူပဲ 
ျဖစ္ပါတယ္” ဟု Girao က ေျပာခ့ဲပါသည္။  
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ထုိ႔အျပင္ အဖြ႔ဲသည္ ၀န္ထမ္းခန္႔အပ္ 
ရာတြင္ ပိုမုိျပဳလြယ္ျပင္လြယ္ျဖစ္ေစရန္ ၊ 
႐ုံးဖြင့္ရက္မ်ား အတြင္း လုပ္ငန္းခ်ိန္တုိးျမွင့္ရန္ႏွင့္ 
႐ုံးပိတ္ရက္မ်ားတြင္ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈမ်ား 
တုိးခ်ဲ႕ရန္ နည္းလမ္းမ်ားစြာရွာေဖြခဲ့သည္။ 
ၿပီးခဲ့သည့္ အတိတ္ကာလတြင္ အေဆာက္အဦ 
ထိန္းသိမ္းျခင္းက့ဲသို႔ လုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ 
၀န္ထမ္းမ်ားပ့ံပိုးႏုိင္ရန္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္သည္ 
Minas Gerais စီမံခန္႔ခြဲမႈႏွင့္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 
ကုမၸဏီဟုေခၚသည့္ တစ္စိတ္တစ္ပိုင္း ကုိယ္ပိုင္ 
အုပ္ခ်ဳပ္ခြင့္ရွိေသာ အမ်ားပုိင္ကုမၸဏီႏွင့္ 
ကန္ထရုိက္စာခ်ဳပ္ ခ်ဳပ္ဆုိခဲ့သည္။ ကုမၸဏီမွ 
ငွားရမ္းသူမ်ားကုိ အစိုးရ၏ ျပည္သူ႔၀န္ထမ္း 
နည္းဥပေဒမ်ားထက္ ပိုမိုျပဳလြယ္ျပင္လြယ္ 
ျဖစ္ေသာ မူ၀ါဒမ်ားျဖင့္ အုပ္ခ်ဳပ္သည္ျဖစ္ရာ 
ရံုးပိတ္ရက္မ်ား သုိ႔မဟုတ္ ညေနပ္ုိင္းမ်ားတြင္ 
လုပ္ငန္းအဆုိင္းမ်ား လည္ပတ္ေစခဲ့သည္။ ဤ 
စနစ္ကို UAIs မ်ားတြင္လည္း အသုံးျပဳရန္ Vilhena 
ႏွင့္ Girao တုိ႔က အဆုိျပဳခဲ့ၾကပါသည္။ 
ယခင္PSIUsမ်ားတြင္၊ ၎တုိ႔္ လုပ္ငန္း 
ေဆာင္ရြက္မႈမ်ားအတြက္ ၀န္ထမ္းမ်ားခန္္႔ထား 
ေဆာင္ရြက္ေသာ္လည္း၊ ထိုသုိ႕ၿပဳလုပ္မည့္အစား 
သင့္ေလ်ာ္ကုိက္ညီသည့္ ၀န္ထမ္းမ်ားကုိ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္က ကုမၸဏီမွတဆင့္ ငွားရမ္း 
မည္ျဖစ္သည္။ one-stop shops မ်ားတြင္ 
တာ၀န္ထမ္းေဆာင္ႏုိင္ေရး လုိအပ္သည့္ 
အထူးကြ်မ္းက်င္မႈမ်ားအတြက္ ၀န္ထမ္းမ်ားကုိ 
ၿပည္သူ႕၀န္ေဆာင္္မႈလုပ္ငန္းဆုိင္ရာ တာ၀န္ရွ ိ
အဖြဲ႔အစည္း တစ္ခုစီက ေလ့က်င့္ သင္ၾကား 
မည္ျဖစ္သည္။ ထုိကဲ႔သုိ႔ ေျပာင္းလဲမႈေၾကာင့္ UAI 
မန္ေနဂ်ာမ်ားႏွင့္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္တုိ႔အေနျဖင့္ 
လုပ္ေဆာင္ခ်က္မ်ားကုိ ေစာင့္ၾကည့္ၿပီး ပုိမို 
ထိေရာက္စြာေလ့က်င့္သင္ၾကားေပးႏိုင္သကဲ့သုိ႔ 

အလုပ္မလုပ္ႏုိင္သူမ်ားကုိ အေရးယူရန္ သုိ႔မဟုတ္ 
ဖယ္ထုတ္ရန္ ကုမၸဏီကုိ ေျပာႏုိင္ခဲ့ပါသည္။  
 အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္သည္ ထုိအေျပာင္း 
အလဲမ်ားကုိ အခ်ိန္ကာလခဲြျခားလုပ္ေဆာင္ရန္ 
စီစဥ္ခဲ့ပါသည္။ ၂၀၀၇ ခုႏွစ္တြင္ one-stop shops 
(၂) ခုႏွင့္စတင္ၿပီး ၂၀၀၈ ခုႏွစ္တြင္ (၈) 
ခုျဖစ္လာကာ ေနာက္ပုိင္းႏွစ္မ်ားတြင္ ပုိမို 
လာခ့ဲပါသည္။ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ 
သည္ PSIUs (၂၄) ခုကုိ ထပ္တုိးႏိုင္ခဲ့ပါသည္။ 
(၂၀၀၇ မွ ၂၀၁၃ အထိ PSIUs မွ UAIs မ်ားအျဖစ္ 
ေျပာင္းလဲခဲမ့ႈအေသးစိတ္ကုိ သိရွိရန္ ဇယား ၂ (က) 
ႏွင့္ (ခ) ကုိၾကည့္ပါ။  
 
လုပ္ငန္းစတင္ျခင္း 
 ၂၀၀၇ ခုႏွစ္တြင္ ေရွးယခင္PSIU မ်ားကုိ 
UAIs အျဖစ္ ျပန္လည္ျပင္ဆင္ဖြ႕ဲစည္းရန္ 
ခက္ခက္ခဲခဲလုပ္ေဆာင္ခဲ့ၾကသည္။ one-stop 
shops အသစ္မ်ားကုိ အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ရာတြင္ ကူညရီေရးအတြက္ Girao က 
၀န္ထမ္းအသစ္မ်ားကုိ စု႐ုံးခဲ့သည္။ ၂၀၀၇ 
ခုႏွစ္တြင္ သူမ၏႐ုံးတြင္ လူ (၆)ဦးမွ (၁၃) ထိ 
တုိးခ်ဲ႕ခဲ့ၿပီးေနာက္ဆုံးတြင္ (၁၇) ဦးျဖစ္လာခဲ့သည္။ 
အားလုံးမွာ တကယ္ အလုပ္လုပ္ၾကသူမ်ား 
ျဖစ္ၾကပါသည္။ သူမသည္ စီမံကိန္းမ်ား႐ုံး 
အေပၚတြင္လည္း အားထားပါသည္။ ထိုရုံးသည္ 
စီမံကိန္းခ်မွတ္သည့္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံး၏ 
လုပ္ငန္းအဖြ႕ဲတစ္ခုျဖစ္၍၊ အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမွဴး၏ 
စီမံခန္႔ခြဲမႈကို လႈပ္ခါေစေသာကိစၥရပ္မ်ား ကုိင္တြယ္ 
ေဆာင္ရြက္ေရးအစီအစဥ္ ၏  ဗ်ဴဟာေၿမာက္ 
ဦးစားေပးလုပ္ငန္းမ်ားကုိ ဆက္လက္ လုပ္ေဆာင္ 
ခဲ့သည္။ ၎စီမံကိန္းမ်ား႐ုံးပါ၀င္တည္ရိွမႈသည္ 
ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္ႏွင့္ တုိက္ရုိက္ဆက္သြယ္ ေဆာင္ရြက္ 
ႏိုင္ေသာ လမ္းေၾကာင္းတစ္ခုရိွသည့္ အဓိပၸာယ္ 
ျဖစ္ပါသည္။ ထုိအေျခအေနမွာ ေရွးဦးကာလတြင္ 
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ဖြင့္လွစ္ခဲ့ေသာ one-stop shops မ်ားတြင္ 
မရွိခဲ့သည့္ အဆင့္ျမင့္ႏုိင္ငံေရးဆုိင္ရာ 
အေထာက္အပ့ံ ျပယုဂ္ တစ္ခု ျဖစ္ပါသည္။ “PSIUs 
မ်ားတြင္ အစုိးရ၏ စီမံကိန္းမ်ားခ်မွတ္မႈအတြက္ 
ဒီဗ်ဴဟာေျမာက္တ့ဲ အဆက္အသြယ္ဟာ 
ေပ်ာက္ေနခ့ဲၿပီး ဒါကလည္း UAI စီမံကိန္းေတြကုိ 
ျဖစ္ေျမာက္ေစခဲ့တ့ဲအရာေတြ ျဖစ္ပါတယ္” ဟု 
Girao က ေျပာခ့ဲပါသည္။  
 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔အစည္းမ်ားကုိ စာရင္းျပဳျခင္း 
 one-stop shops သည္ ေဒသ၊ ျပည္နယ္၊ 
ျပည္ေထာင္စုအဆင့္ အစိုးရမ်ား သုိ႔မဟုတ္ 
ႏိုင္ငံသားမ်ားကုိ စုစည္းေပးရာေနရာတစ္ခု ျဖစ္ခဲ့ 
သည္။ Vilhena ၏ အေၿပာအရ-UAI 
စနစ္မွတစ္ဆင့္ ဗဟိုခ်ဳပ္ကုိင္မႈရိွေသာ ၀န္ေဆာင္မႈ 
ေပးျခင္းကုိ အစုိးရအဖြဲ႔အစည္း အဆင့္ဆင့္ 
သုိ႕စီးဆင္း ေဆာင္ရြက္သင့္ေၾကာင္း Minas Garais 
အစိုးရက နားလည္ခဲ့သည္။ one-stop shops UAI 
(Model)မွတဆင့္ အေၿပာင္းအလဲၿဖစ္ရန္ 
အေထာက္အကူ ေပးသည့္ အၿပင္၊ 
ေပါင္းစည္းေပးသည္။  လုပ္ငန္းစဥ္မ်ား 
ထိေရာက္အက်ိဳးရွိေစရန္၊  မူ၀ါဒမ်ားခုိင္မာ ေစရန္ 
လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ခ်က္မ်ားကုိေစာင့္ၾကည့္ႏုိင္ရန္ 
စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္ စီမခံန္႔ခြဲမႈ အတြင္းေရးမွဴး 
ခ်ဳပ္အား ခြင့္ျပဳရန္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရး 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔မ်ားကုိ Girao ၏ ႐ုံးက 
ဆြေဲဆာင္ခဲ့သည္။ UAI တြင္ လက္ခံ 
ေဆာင္ရြက္ေပးသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈတစ္ခုစီ၏ 
သတင္းအခ်က္အလက္ကုိ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္က 
စုစည္းၿပီး ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈဆိုင္ရာ 
သေဘာတူညီခ်က္ ကုိ တရား၀င္မသတ္မွတ္မီ 
အဖြဲ႔တစ္ဖြဲ႔စီ၏ တာ၀န္ႏွင့္ ၀တၱရားမ်ားကုိ ညွိႏိႈင္း 
ေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့သည္။ (သေဘာတူညီခ်က္ပါ 

အဓိကအခ်က္အလက္မ်ားအတြက္ Textbox - ၃ 
ကုိၾကည့္ပါ) 
 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအဖြဲ႔သည္ လုပ္ငန္း 
အဖြဲ႔အစည္းမ်ားအခ်င္းခ်င္း 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေစႏုိင္သည့္ မက္လုံးမ်ားကုိ 
ဖန္တီးေပးထားသည္။ စနစ္ေဟာင္းတြင္ one-stop 
shops လုပ္ငန္းတြင္ ပါ၀င္ေဆာင္ရြက္ေသာ 
အဖြဲ႔အစည္းမ်ားက ၎တို႔အား ၀န္ေဆာင္မႈ 
ေပးသည့္ အစုိးရ၀န္ထမ္းမ်ားကုိ လစာေပး 
ေသာ္လည္း လုပ္ငန္းအဖြဲ႔၏ ျပဳျပင္ထိန္းသိမ္း 
စရိတ္ကုိ ခ်န္ထားခ့ဲသည္။ ယင္းခန္႔မွန္းစရိတ္မွာ 
၂၀၀၇ ခုႏွစ္တြင္ ရီယယ္ ၃.၁၃ သန္း (ကန္ေဒၚလာ 
၁.၄၆ သန္း) ျဖစ္ၿပီး အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ထံသုိ႔ 
ေပးရမည္ျဖစ္သည္။ ၂၀၀၇ ခုႏွစ္တြင္ 
စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးအတြင္းေရးမွဴး တာ၀န္ 
လႊဲေျပာင္းယူခဲ့သူ Vilhena က 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္အမည္ျဖင့္ one-stop shops 
မ်ားကုိ အဆင့္ျမွင့္ရန္ သုိ႔မဟုတ္ တည္ေဆာက္ရန္ 
လိုအပ္သည့္ပစၥည္းကိရိယာမ်ား ပ့ံပိုးရန္ 
ထိန္းသိမ္းစရိတ္ကို ကာမိေစေရး ဆက္လက္ 
ေဆာင္ရြက္ရန္ သေဘာတူခဲ့သည္။ ထုိ႔အျပင္ 
လူမ်ားကုိ ငွားရမ္းသုံးစြဲလွ်င္ ၎တုိ႔ကို 
လစာေပးရမည္ျဖစ္ၿပီး စီမံခန္႔ခြဲရမွာလည္းျဖစ္ 
သည္။ ေပးအပ္သည့္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
အရည္အေသြးကုိ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္က 
ေစာင့္ၾကည့္ရမွာျဖစ္သည္။ အစုိးရ၏ အဆင့္ 
အားလုံးအတြက္ ဤအစီအစဥ္က သက္ေရာက္ 
မည္ျဖစ္သည္။ အျပန္အလွန္အားျဖင့္ လုပ္ငန္း 
အဖြဲ႔မ်ားသည္ ၀န္ေဆာင္မႈဆိုင္ရာ စံႏႈန္းအသစ္မ်ား 
ကုိ လက္ခံရန္ႏွင့္ UAI ၏ နည္းဥပေဒမ်ားကုိ 
လုိက္နာရန္ သေဘာတူၾက သည္။ “အေပးအယူက 
ေတာ့ SELPAG က ကုန္က်စရိတ္ကုိ က်ခံမယ္ 
အဖြဲ႔အစည္းမ်ားက အျပန္အလွန္အားျဖင့္ 
၀န္ေဆာင္မႈေပးရန္အတြက္ လုပ္ငန္းစဥ္ႏွင့္ 
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စံအရည္အေသြးအတိုင္း လုိက္နာ ေစာင့္ထိန္း 
ရန္ျဖစ္သည္” ဟု Santos က ရွင္းလင္းခဲ့ပါသည္။ 
 

 
 

 
ဇယား-၂ (က)-Minas Gerais one-stop shops မ်ား၏ မ်ိဳးဆက္ ၃ ခု 

 PSIUs UAIs 
PPP စနစ္ျဖင့္ ေဆာင္ရြက္သည့္ 

UAIs 
စုစုေပါင္း 

၂၀၀၇ ၂၄ ၂ - ၂၆ 

၂၀၀၈ ၁၈ 
၁၀(UAI အသစ္ 
၂ ခု အပါအ၀င္) 

- ၂၈ 

၂၀၀၉ ၁၀ ၁၈ - ၂၈ 

၂၀၁၀ ၇ 
၂၂ (UAI အသစ္ 
၁ ခု အပါအ၀င္) 

- ၂၉ 

၂၀၁၁ ၂ ၂၂ 
၆ (PPP လုပ္ငန္းအသစ္  

၁ ခုအပါအ၀င္) 
၃၀ 

၂၀၁၂ ၂ ၂၂ ၆ ၃၀ 
၂၀၁၃ ၂ ၂၂ ၆ ၃၀ 

 
 

ဇယား ၂ (ခ) - ရွင္းလင္းခ်က္အက်ဥ္းခ်ဳပ္ 
၂၀၀၇ PSIUs ၂၆ ခုအနက္ ၂ ခုကုိ UAI အျဖစ္ေျပာင္းလဲ 
၂၀၀၈ က်န္ရွိ PSIUs ၂၄ ခုအနက္ ၆ ခုကုိ UAI အျဖစ္ေျပာင္းလဲ၊ UAI အသစ္ ၃ ခုကို 

ေပါင္းထည့္သည္။ 
၂၀၀၉ က်န္ရွိ PSIUs ၁၈ ခုအနက္ ၈ ခုကို UAI အျဖစ္ေျပာင္းလဲ 
၂၀၁၀ က်န္ရွိ PSIU ၁၀ ခုအနက္ ၃ ခုကုိ UAI အျဖစ္ေျပာင္းလဲ၊ PSIU အသစ္ ၁ ခုကုိ 

ေပါင္းထည့္သည္။ 
၂၀၁၁ က်န္ရွိ PSIUs ၇ ခုအနက္ ၅ ခုကုိ PPP စနစ္ UAI အျဖစ္ေျပာင္းလဲ၊ PPP စနစ္ UAI အသစ္ 

၁ ခုကို ေပါင္းထည့္သည္။  
၂၀၁၂ PSIUs ၂ ခု မေျပာင္းလဲဘဲက်န္ရွိခဲ့သည္။  
၂၀၁၃ PSIUs ၂ ခု မေျပာင္းလဲဘဲက်န္ရွိခဲ့သည္။ 
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Textbox 2 : Projeto Estruturador Descomplicar ႏွင့္ Minas Gerais ၏ one-stop shops မ်ား 
 ၂၀၀၃ ခုႏွစ္မွ ၂၀၀၆ ခုႏွစ္အထိ ျပည္နယ္အစုိးရသည္ အသုံးစရိတ္ေလွ်ာ့ခ်ရန္၊ ပစၥည္းျဖည့္တင္းေရး 
လုပ္ငန္းမ်ား ထိေရာက္မႈရွိေစရန္ႏွင့္ အခြန္အခရရိွမႈတုိးတက္ေစရန္ ေျပာင္းလဲမႈမ်ားစြာကုိ စတင္လုပ္ေဆာင္ 
ခဲ့ပါသည္။ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအဆင့္ ၃ ဆင့္အနက္ ပထမဆုံးအေနျဖင့္ ျပည္နယ္ရိွ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံး ၂၁ 
ရုံးကုိ ၁၅ ရံုးအၿဖစ္ ေပါင္းစည္းခဲ့သည္။ အစုိးရအသုံးစရိတ္အပုိင္းတြင္ သတ္မွတ္ခ်က္ ထားရိွခဲ့သည္။ 
ရာထူးေနရာ ၃၀၀၀ ေက်ာ္ေလ်ာ့ခ်ခဲ့သည္။ ပုဂၢလိကက႑ ျပန္လည္ရွင္သန္ေစမည့္ ေဆာင္ရြက္ခ်က္မ်ားကုိ 
စတင္လုပ္ေဆာင္ခဲ့သည္။ စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈ အတြင္းေရးမွဴးျဖစ္သူ Renata Maria Paes de 
Vilhena က ယင္းအခ်ိန္တြင္ “အစုိးရဟာ ေတာ္ေတာ္ေလး ခ်ိဳ႕တ့ဲေနတ့ဲဘတ္ဂ်က္နဲ႔ လုပ္ေနခဲ့ရပါတယ္။ 
ၿပည္သူ႔၀န္ေဆာင္မႈေတြ တုိးတက္ေအာင္ မလုပ္ႏုိင္ခင္မွာ ဘ႑ာေရးဆုိင္ရာက႑ကုိ ေနရာတက်ျဖစ္ေအာင္ 
ပထမဆုံး လုပ္ဖို႔လုိပါတယ္” ဟု ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ (၂၀၀၆ ခုႏွစ္မစွတင္ၿပီး စီမံခန္႔ခြဲမႈလုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ 
အေမရိကန္ေဒၚလာ (၁၇၀) သန္းကုိ ကမၻာ့ဘဏ္ကပ့ံပိုးခဲ့ပါသည္။ ၂၀၀၈ ခုႏွစ္တြင္ ဒုတိယအႀကိမ္ေခ်းေငြ 
အေမရိကန္ေဒၚလာ ၉၇၆ သန္းကုိ သေဘာတူခဲ့ပါသည္။) 
 Neves ၏ ေရြးေကာက္ခံမႈ ဒုတိယသက္တမ္း (၂၀၀၇-၂၀၁၀) အတြင္း “အက်ိဳးရလဒ္ရရွိမည့္ 
ျပည္နယ္ျဖစ္ရမည္” ဟူသည့့္ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရး ေနာက္တစ္ဆင့့္အေနျဖင့္ ၀န္ေဆာင္မႈေပးျခင္းႏွင့္ အစိုးရ 
၏ လုပ္ေဆာင္ခ်က္ တုိးတက္ေရးဆုိင္ရာ စီမံကိန္း (၅၇) ခုကို စတင္လုပ္ေဆာင္ခဲ့သည္။ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္သည္ 
စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံးကုိ လုပ္ပုိင္ခြင့့္ေပးအပ္ခဲ့သည္။ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံးသည္ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္၏ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရး ႀကိဳးပမ္းမႈမ်ားအတြက္ တာ၀န္ရွိလာၿပီး Minas 
Facil one-stop shops မ်ားမွတစ္ဆင့္ စီးပြားေရးဆုိင္ရာ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကုိ ႐ုိးရွင္းလြယ္ကူေစရန္ 
စူးစုိက္ေဆာင္ရြက္လ်က္- ၎၏ ပထမသက္တမ္းကာလတြင္ Programa Expressa Mineira Competitiva 
(Competitive Minas) စီမံကိန္း ကုိ Projeto Estruturador Descomplicar (စီမံကိန္းမ်ားကုိ ႐ုိးရွင္းေအာင္ 
ျပဳလုပ္ျခင္း) ဟုေခၚခ့ဲသည္။ တီထြင္ဆန္းသစ္ သုေတသနအဖြဲ႔တစ္ဖြဲ႔အျဖစ္ အသြင္ေျပာင္းရန္ျဖစ္သည္။ 
ျပည္နယ္တစ္ခုလုံး၏ စီမံခန္႔ခြဲမႈ အတြက္ ဦးေဆာင္မည့္ စည္းမ်ဥ္းတစ္ရပ္အျဖစ္ရည္ရြယ္၍ Projeto 
Descomplicar တြင္ ျပည္နယ္နွင့္ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းဆက္ဆံေရး (Nimas Facil မွတစ္ဆင့္) ခုိင္ျမေဲစမည့္၊ 
ျပည္နယ္ႏွင့္ လူမႈအဖြဲ႔အစည္းမ်ား ဆက္ဆံေရးတုိးတက္ေစမည့္၊ ျပည္နယ္္၏ အဖြဲ႔အစည္းမ်ားအၾကား 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈ တိုးပြားေစမည့္ စီမံကိန္းမ်ား ပါ၀င္ခဲ့သည္။ ျပင္ဆင္ထားသည့္ one-stop shops 
(unidades de atendimento integrado) သုိ႔မဟုတ္ UAI မ်ားသည္ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္၏ အစီအစဥ္ ၃ ရပ္တြင္ 
ဒုတိယျဖစ္သည့္ “ျပည္နယ္ - လူမႈ အဖြဲ႔အစည္းမ်ားဆက္ဆံေရး” တြင္ ပါ၀င္ပါသည္။  
 ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္ႏွင့္ဒုတိယၿမိဳ႕ေတာ္၀န္ Antonio Augusto Junho Anastasia တုိ႔က ႏုိင္ငံသား 
၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ား အရည္အေသြးတုိးျမွင့္ရန္ႏွင့္ လြယ္ကူရွင္းလင္းေစေရး စီမံကိန္းမ်ားကုိ 
ေစာင့္ၾကည့္ရန္ Descomplicar အဖြဲ႔ကုိ ေတာင္းဆုိခဲ့သည္။ (၁) လုပ္ငန္းအဖြဲ႔သစ္မ်ား အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ျခင္းႏွင္ ့ စီမံကိန္းခ်မွတ္ျခင္းသည္ အစုိးရ၏ ပုိမိုက်ယ္ျပန္႔သည့္ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားႏွင့္ ကုိက္ညီမႈရွိေစရန္ (၂) 
ဗ်ဴဟာေျမာက္ ပ့ံပိုးမႈေပးႏုိင္ရန္ အဖြ႔ဲ၀င္မ်ားက UAI ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအဖြဲ႔မ်ားႏွင့္ ပူးတြလဲုပ္ေဆာင္ခဲ့ 
ၾကသည္။ စီမံကိန္းအဖြဲ႔၏ Luiz Henrique Zanforlin Pereira က “ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ဟာ Minas Facil န႔ဲ UAI 
မ်ားအတြက္ တစ္ေထာင့္တစ္ေနရာမွ အတုိင္ပင္ခံမ်ားျဖစ္ပါတယ္။ တစ္ခါတစ္ရံမွာလည္း တစ္ေန႔ခ်င္း 
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အေသးစိတ္ စီမံခန္႔ခြဲေနရတ့ဲအခါမွာ ပုိမိုက်ယ္ျပန္႔တဲ့ ဗ်ဴဟာေတြကို မစဥ္းစားႏ္ုိင္ခဲ့ပါဘူး။ စီမံကိန္း ခ်မွတ္ေရး 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံးနဲ႔ Projeto (Estruturador) Descomplicar ကုိ ဆက္သြယ္ထားတာ ေကာင္းပါတယ္။ 
သူတုိ႔ေတြအတြက္ နည္းဗ်ဴဟာက်က် စဥ္းစားတာၿဖစ္လာေစတယ္”ဟု ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။  
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ေနာက္ထပ္မက္လုံးတစ္ခုအေနျဖင့္ အဖြ႔ဲအစည္း 
မ်ားက ပါ၀င္ေဆာင္ရြက္ရန္ သေဘာတူပါက 
လုပ္ငန္းစဥ္မ်ား တုိးတက္ေရးအတြက္ UAI 
ညုိႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရးအဖြဲ႔က နည္းပညာ 
အကူအညီေပးအပ္ပါသည္။ ၀န္ေဆာင္မႈ 
လုပ္ငန္းတစ္ခစုီအတြက္ လုပ္ငန္းစဥ္ျပပံုမ်ား၊ 
ထိေရာက္္သည့္ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားႏွင့္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
ေပးျခင္းလုပ္ငန္းစဥ္တစ္ခုစီႏွင့္ သက္ဆုိင္သူမ်ား 
အၾကား ဆက္ႏြယ္မႈမ်ားကုိ သတ္မွတ္ႏိုင္ရန္ 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ သည္ ျပင္ပအဖြ႔ဲအစည္းမ်ားႏွင့္ 
ပူးေပါင္းလုပ္ေဆာင္ခဲ့ၾကသည္။ ျပည္နယ္ 
Department of Transit ၏ အႀကီးအကဲျဖစ္သူ 
Oliveira Santiago Maciel က UAI ႀကိဳးပမ္းမႈတြင္ 
ပါ၀င္ေဆာင္ရြက္ရန္ ဆုံးျဖတ္ရတာလြယ္ကူပါတယ္။ 
ဘာေၾကာင့္လဲ ဆုိရင္ ပါ၀င္ျခင္းျဖင့္ ဦးစီးဌာနအသံုး 
စရိိတ္မ်ားကုိ တုိးမလာေစ၍ ျဖစ္ပါသည္ဟု 
ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ “တျခားဘက္မွလည္း 
ပါ၀င္လုပ္ေဆာင္မႈဟာ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔၀န္ေဆာင္မႈ 
လုပ္ငန္းမ်ားကုိ ေနရာမ်ားစြာတြင္ လုပ္ေဆာင္ႏုိင္ 
ေစပါတယ္၊ ၀န္ေဆာင္မႈေပးႏိုင္သည့္ ေနရာမ်ား 
တုိးပြားလာပါတယ္” ဟု သူက ေျပာခ့ဲပါသည္။ 
၄င္းအျပင္ ၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ား 
၏အရည္အေသြး သာမက ႏိုင္ငံသားမ်ား၏ ေက်နပ္ 
လက္ခံမႈကုိပါ တုိးျမွင့့္ႏုိင္ေစခဲ့ပါသည္။ အတြင္းေရး 
မွဴးခ်ဳပ္ရံုး က UAI သို႔ လူ/၀န္ထမ္း ပံ့ပိုး ၊ 
၀န္ေဆာင္မႈ မ်ားကုိ ျပင္ပမွရယူပံ့ပိုးေပးမႈေၾကာင့္ 
ပါ၀င္ေဆာင္ရြက္သည့္ ျပင္ပအဖြ႔ဲအစည္းမ်ား 
အေနျဖင့္ ဘတ္ဂ်က္အၾကပ္အတည္းျဖစ္ေနခ်ိန္တြင္ 
၎တုိ႔၏ ၀န္ထမ္းမ်ားကုိ ျပန္ေခၚၿပီး အျခား 
လုပ္ငန္းမ်ားတြင္ တာ၀န္ေပးအပ္ႏိုင္ရန္ ခြင့္ျပဳ 
ထားပါသည္။  
 ျပည္သူ႔ရ႕ဲဌာနအႀကီးအကဲႏွင့္ ျပည္နယ္ 
တြင္ ႏိုင္ငံသား သက္ေသခံကတ္ 
ထုတ္ေပးေရးအဖြဲ႔၏ ဒါ႐ိုက္တာျဖစ္သူ Leticia 
Alessi Machado က “UAI အျဖစ္ေျပာင္းလဲမႈသည္ 
ကြြ် န္မတုိ႔ လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ အတြက္  ေအာင္ျမင္မႈ တစ္ခု 
အျဖစ္ ထင္ျမင္ခဲ့ပါတယ္၊ စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရး 

အတြက္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရံုး ကလည္း ေနရာႏွင့္ 
ရံုးသုံးပစၥည္းကိရိယာမ်ား ျပန္လည္ျပင္ဆင္ေပးၿပီး 
ကူညီခဲ့ပါတယ္” ဟု ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ “သူတုိ႔က 
ကြ်န္မတုိ႔ကုိ ၀န္ထမ္းေတြ ေပးပါတယ္၊ ကြ်န္မတုိ႔က 
သင္တန္းေတြ ေပးပါတယ္၊ UAI မွာ ကြ်န္မတို႔ရဲ႕ 
၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ ေငြေၾကးထည့္၀င္ 
ရန္မလုိပါ၊ UAI မွာ ကြ်န္မတုိ႔လုပ္ေပးရတာတစ္ခု 
ကေတာ့ သက္ေသခံ ကတ္ျပားေတြထုတ္ေပးဖို႔ 
စာရြက္နဲ႔မင္ပါပဲ၊ ဒါေတြ သာကြ်န္မတုိ႔ လိုအပ္ခ်က္ 
ပါ။ UAI က တုိးတက္မႈ မ်ားစြာေပးႏိုင္ခဲ့ပါတယ္၊ 
ေနရာကလည္းပုိၿပီး သင့္ေတာ္ပါတယ္။ ေနရာ 
ပိုက်ယ္၀န္းပါတယ္၊ လုံေလာက္တဲ့ ထိုင္ခံုေနရာ 
ေတြလဲရွိပါတယ္” ဟု ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။  
 ဥပေဒအပုိင္းအရႏွင့္ လုပ္ငန္းစဥ္အရ 
ေက်ာ္လႊားရန္ အခက္အခမဲ်ားရိွေစခဲ့ေသာ္လည္း 
ညွိႏိႈင္းစဥ္ကာလအတြင္း ၎ကိစၥမ်ားကုိ Giraos ၏ 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔က အစပ်ိဳးေဆြးေႏြးခဲ့ပါသည္။ အခ်ဳိ႕ 
ကိစၥမ်ားတြင္ ဦးစီးဌာနမွ၀န္ထမ္းမ်ား ယခင္က 
လုပ္ခဲ့သည့္ လုပ္ငန္းအခ်ဳိ႕ကုိ UAIs ၀န္ထမ္းမ်ားက 
လုပ္ေဆာင္ႏုိင္ရန္အတြက္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံး 
အေနျဖင့္ ဦးစီးဌာနေခါင္းေဆာင္မ်ားထံမွ သေဘာ 
တူညီခ်က္ ရယူေပးရန္သာျဖစ္သည္။  
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ျပည္နယ္ရိွ Department of Transit မွ Maciel က 
၎၏႐ုံးကုိ ဥပမာေပး၍ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔လုပ္ငန္း 
ေတြကို ဖယ္ဒရယ္ဥပေဒႏွင့္အညီ ေဆာင္ရြက္ 
ပါတယ္၊ အထူးသျဖင့္ Coutran (National Transit 
Council) မွ ထုတ္ေ၀သည့္ ဘရာဇီးႏိုင္ငံ၏ Transit 
က်င့္ထုံးႏွင့္ ဆုံးျဖတ္ခ်က္မ်ားကုိ တတိယ 
အဖြဲ႔အစည္းသုိ႔ ေပးအပ္ေနရေၾကာင္း သူတုိ႔က 
မၾကာခဏေျပာပါသည္။ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ အဲဒီလိုလုပ ္
ေနတာ မဟုတ္ဘူး ဆုိတာကုိ လက္ေတြ႔ 
ရွင္းျပခ့ဲပါသည္။ ဥပမာအားျဖင့္ ယာဥ္ေမာင္း 
လိုင္စင္အတြက္ အီလက္ထေရာနစ္ စနစ္ျဖင့္ 
စာေမးပြေဲျဖဆုိမႈကုိ ျပည္နယ္အတြင္းပုိင္းရွိ 
ဦးစီးဌာန၏႐ုံးမ်ားတြင္ ျပဳလုပ္ရမည့္အစား UAIs 
မ်ားတြင္ျပဳလုပ္ရန ္ Maciel ၏ ျပည္နယ္႐ုံးက 
ဆုံးျဖတ္ခဲ့သည့္အခ်ိန္တြင္ Department of Transit 
က ကန္႔ကြက္မႈမ်ားျဖစ္ေပၚခဲ့သည္။ Maciel က 
၎၏ဦးစီးဌာနသည္ စီမံကိန္း ေရးဆြေဲရး 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရံုး ႏွင့အ္တူ စာေမးပြဲ၏ 
အရည္အေသြးႏွင့္ပါ၀င္သည့္ အေၾကာင္းအရာမ်ား 
ကုိ ကြပ္ကဲေနဆဲျဖစ္ေၾကာင္း၊ စာေမးပြအဲတြက္ 
စီမံခန္႔ခြမဲႈႏွင့္ ပါ၀င္လုပ္ေဆာင္သူမ်ားကုိ အၿမဲႀကီးၾကပ္ 
ေနေၾကာင္း အေလးအနက္ေျပာၾကား၍ ျပႆနာကုိ 
ေျဖရွင္းခဲ့ပါသည္။ 
 စာခ်ဳပ္ျဖင့္ခန္႔အပ္ေသာ အလုပ္သမားမ်ား 
အေနျဖင့္ ၀န္ေဆာင္မႈေပးႏိုင္ေစမည့္ နည္းဥပေဒ 
ကုိ ဖယ္ဒရယ္ဘက္မွ အဖြ႔ဲအစည္းမ်ားႏွင့္ Giraos 
က ညိွႏိႈင္းခဲ့ၿပီးေနာက္တြင္ ဖယ္ဒရယ္၀န္ေဆာင္မႈ 
လုပ္ငန္းအမ်ားအျပားက ၎တုိ႔၏ ၀န္ေဆာင္မႈ 
လုပ္ငန္းမ်ားကုိ လက္ခံေဆာင္ရြက္ေပးရန္ႏွင့္ 
အမ်ဳိးသားအလုပ္ခန္႔ထားေရးဆုိင္ရာ သတင္း 
အခ်က္မ်ားကုိ လက္လွမ္းမီႏိုင္ရန္ အလုပ္သမားႏွင့္ 
အလုပ္ခန္႔ထားေရး၀န္ႀကီးဌာနႏွင့္ သေဘာတူညီ 
ခ်က္တစ္ခုကုိ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံးက 
စီစဥ္လုပ္ေဆာင္ ခဲ့သည္။ ပတ္စ္ပို႔၀န္ေဆာင္မႈ 
လုပ္ငန္းမ်ားေပးသည့္ေနရာမ်ားကုိ Belo Horizonte 
ၿမိဳ႕တြင္ တုိးျမွင့္လုိသည္ျဖစ္၍ ၿမိဳ႕ေတာ္ရိွ UAIs 
မ်ားႏွင့္ ပူးေပါင္းရန္ ဖယ္ဒရယ္ရ ဲ ဌာနက 

သေဘာတူခဲ့သည္။ ပတ္စ္ပို႔ထုတ္ေပးရန္ Minas 
Gerais ၿမိဳ႕၏ အျခားေနရာမ်ားတြင္ UAI အတြက္ 
ေနရာမ်ားခြင့္ျပဳေပးေရး ဖယ္ဒရယ္ရဌဲာန က 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ႏွင့္ ပူးေပါင္း ေဆာင္ရြက္မႈကုိ 
တုိးခ်ဲ႕ခဲ့သည္။  
 အဖြဲ႔အစည္း ေတာ္ေတာ္မ်ားမ်ားသည္ 
၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ားကုိ UAI မ်ားတြင္သာမက 
၎တုိ႔၏ အဓိက႐ုံးမ်ားတြင္ပါ ဆက္လက္လုပ္ 
ေဆာင္ခဲ့ေသာ္လည္း ႏိုင္ငံသားမ်ားအတြက္ ေဆာင္ 
ရြက္ေပးရန္မွာ UAI မ်ားကသာ အေကာင္းဆုံး 
ေနရာမ်ားျဖစ္ေၾကာင္း တျဖည္းျဖည္းသိျမင္လာခဲ့ 
ၾကပါသည္။ အခ်ိန္ႏွင့္အမွ် UAI မ်ား၏ အရိွန္သည္ 
တုိးျမင့္လာခ့ဲသည္။ “အဖြဲ႔အစည္းတစ္ခုက ကြ်န္ေတာ္ 
တုိ႔နဲ႔ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ရန္ ယေန႔အခ်ိိန္တြင္ 
လာေရာက္တ့ဲအခါတုိင္း UAI အေနနဲ႔ ၎အဖြ႔ဲ 
အစည္း၏ စီးပြားေရးႏွင့္ လုပ္ငန္းစဥ္ကုိ ပိုမုိ 
တုိးတက္ေစမည္ျဖစ္ေၾကာင္း ရွင္းလင္းပါတယ္” ဟု 
Giraos ကေျပာခ့ဲပါသည္။  
 ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ ဖယ္ဒရယ္၊ ျပည္နယ္ ႏွင့္ 
ျမဴနီစပယ္အဖြဲ႔အစည္း ၁၅ ခုက UAIs မ်ားတြင္ 
ႏုိင္ငံသား၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ားကုိ ေဆာင္ရြက္ 
ေပးခ့ဲၾကပါသည္။ ျပည္သူ႔ရအဲဖြဲ႔က သက္ေသခံ 
ကတ္ျပားမ်ားေပးအပ္ၿပီး ေနာက္ခံရာဇ၀တ္မႈ ရွိ/မရွိ 
စစ္ေဆးပါသည္။ အလုပ္သမားႏွင့္ အလုပ္ခန္႔ထား 
ေရး၀န္ႀကီးဌာနသည္ အမ်ိဳးသားအလုပ္ခန္႔ထားေရး 
ဆုိင္ရာ သတင္းအခ်က္အလက္မ်ားမွ တစ္ဆင့္ 
ႏုိင္ငံသားမ်ားအတြက္ အလုပ္ပါမစ္ႏွင့္ အလုပ္ 
ေနရာခ်ထားေရး၀န္ေဆာင္မႈမ်ားကုိရရွိေစခဲ့ပါသည္။ 
အလုပ္သမားႏွင့္ အလုပ္ခန္႔ထားေရး အတြင္းေရး 
မွဴးခ်ဳပ္ရုံးက အလုပ္လက္မဲ့အာမခံႏွင့္ ပတ္သက္၍ 
ကူညီခဲ့ပါသည္။ စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံးက ျပည္နယ္၀န္ထမ္းမ်ားကုိ 
လစာႏွင့္အတူ ပင္စင္ႏွင့္ အၿငိမ္းစားယူခြင့္ကဲ့သုိ႔ 
အက်ိဳးေက်းဇူးမ်ားရရိွေစေရး ကူညီခဲ့ပါသည္။ 
Minas Gerais ၏ အုိးအိမ္ကုမၸဏီက ေႂကြးၿမီ 
သေဘာတူညီခ်က္မ်ားကုိ ႏိုင္ငံသားမ်ားႏွင့္ 
ျပန္လည္ညွိႏိႈင္းခဲ့ၿပီး ေပးရမည့္ေငြမ်ားကို 
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ေခ်းေငြအျဖစ္ျပဳလုပ္ေပးခ့ဲသည္။ အစုိးရဌာနမ်ား 
အေပၚ မေက်နပ္မႈမ်ားကုိ စံုစမ္းစစ္ေဆးတင္ျပရန္ 
ခန္႔အပ္ထားသည့္ အရာရိွ၏ေကာင္တာက ျပည္သူ 
လူထု၏ တုိင္ၾကားခ်က္မ်ားကုိ မွတ္တမ္းေရးသြင္း 
ခဲ့သည္။ စားသံုးသူကာကြယ္ေရးေအဂ်င္စီကလည္း 
ႏုိင္ငံသားမ်ားအတြက္ ပံ့ပိုးမႈမ်ားေပးခ့ဲပါသည္။ 
အျခား၀န္ေဆာင္မႈမ်ားတြင္ ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ အခြန္ 
ႏွင့္ ဒဏ္ေၾကးေပးေဆာင္မႈ၊ သက္ေသခံကတ္ 
အတြက္ မွတ္ပံုတင္ျခင္းႏွင့္ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမွတ္ပံု 
တင္ျခင္းအတြက္ အခြန္ကိစၥမ်ားပါ၀င္ပါသည္။ UAI 
(၁၂) ခုတြင္ Minas Facil ၏ ေကာင္တာမ်ားက 
ေနရာယူခဲ့ၾကပါသည္။ (အဖြဲ႔အစည္းမ်ားႏွင့္ လူသိ 
မ်ားေသာ၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ားစာရင္းကုိ ဇယား-
၃ တြင္ၾကည့္ပါ)  
 
၀န္ထမ္းခန္႔အပ္ျခင္းႏွင့္ ေလ့က်င့္ျခင္း 
 ကနဦးတြင္ UAI ညွိႏိႈင္းေရးအဖြဲ႔က MGS  
ကုမၸဏီမွ ငွားရမ္းသည့္အလုပ္သမားမ်ားအား 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ (units) မ်ားတြင္ ၀န္ထမ္းအျဖစ္ 
ခန္႔အပ္ရန္ဆံုးျဖတ္ခဲ့ၾကသည္။ MGS သည္ PSIU 
မ်ားအတြက္ ၀န္ထမ္းမ်ားကုိ ပံ့ပိုးေပးခ့ဲသည့္ကုမၸဏီ 
ျဖစ္သည္။ MGS သည္ အစုိးရအဖဲြ႔အစည္းမ်ား 
အတြက္ အရည္အခ်င္းျပည့္မီေသာ ၀န္ထမ္းမ်ား 
ေထာက္ပ့ံ့ေပးေသာ၊ ပစၥည္းေပးသြင္းရာတြင္ စီမံ 
ခန္႔ခြဲေပးေသာ၊ အစုိးရအေျခခံအေဆာက္ အအုံမ်ား 
ကုိ ထိန္းသိမ္းျပဳျပင္ေပးေသာ ျပည္သူ႔ေကာ္ပို 
ေရးရွင္းတစ္ခုျဖစ္သည္။ အထက္ပါ လုပ္ငန္းမ်ားကုိ 
ေဆာင္ရြက္ေသာ အစုိးရ-ပုဂၢလိက ပူးေပါင္းေဆာင္ 
ရြက္မႈ စေတာ့ေစ်းကြက္ကုိ ျပည္နယ္က ၁၉၉၄ 
ခုႏွစ္တြင္ ၀ယ္ယူခဲ့ရာမွ ေပၚေပါက္လာေသာ ယင္း 
ေကာ္ပိုေရးရွင္းသည္ စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရး 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံးႏွင့္ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္ခန္႔အပ္ထား 
ေသာ ဒါ႐ုိက္တာဘုတ္အဖြ႔ဲအား အစီရင္ခံခဲ့သည္။  
 MGS ကန္ထ႐ုိက္တာမ်ားအျဖစ္ အစုိးရ 
ထံတြင္ အလုပ္လုပ္လိုသူမ်ားသည္ အရည္အခ်င္း 
စစ္စာေမးပြေဲျဖၾကရသည္။ ၀န္ထမ္းငွားရမ္းျခင္း၊ 
၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ သေဘာတူညီခ်က္မ်ားႏွင့္ 

အလုပ္မွထုတ္ပယ္ျခင္းကိစၥမ်ားအတြက္ နည္းဥပေဒ 
မ်ားသည္ ျပည္သူ႔၀န္ထမ္းနည္းဥပေဒမ်ားႏွင့္ မတူ 
ညီဘဲ အနည္းငယ္ပို၍ ေျပာင္းလြယ္ျပင္လြယ္ရွိ 
သည္။  
 UAI က အလုပ္သမားတစ္ဦးအလုိရွိသည့္ 
အခါ ညိွႏိႈ္င္းေရး႐ုံးက MGS ထံ ေတာင္းခံစာပုိ႔၍ 
ေ႐ြးခ်ယ္မႈလုပ္ငန္း စတင္သည္။ UAI ၏ ညိွႏိႈင္း 
ေရးမွဴးသည္ MGS က တာ၀န္ေပးသည့္ အလုပ္ 
သမားကုိ လူေတြ႔ေမးျမန္းစစ္ေဆးသည္။ အလုပ္ 
သမားသည္ အလုပ္အတြက္ ေနရာက်မည့္ အရည္ 
အခ်င္းမရိွပါက MGS က လူစားလဲလွယ္ေပးသည္။ 
 
 one-stop shop (၂၈) ခုအတြက္ အဖြ႕ဲက 
အလုပ္သမား ၂၁၀၀ ေက်ာ္ ငွားရမ္းခဲ့ၿပီး အလုပ္ခ်ိန္ 
အဆိုင္း ၂ ဆ္ုိင္း ခြျဲခားသည္။ Belo Horizonte ၿမိဳ႕၏ 
Praca Sete နယ္ရွိ အႀကီးဆုံး one-stop shop က 
တစ္ေန႔လွ်င္ ၀န္ေဆာင္မႈ (၅၀၀၀) ေက်ာ္ကုိ 
ေပးအပ္ၿပီး အလုပ္ခ်ိန္ အဆိုင္း (၁) ဆိုင္းလွ်င္ 
အလုပ္သမား (၃၀၀) ဦးခန္႔ရွိသည္။ 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔တစ္ခုစီတြင္ ညွိႏိႈင္းေရးမွဴး သုိ႔မဟုတ္ 
မန္ေနဂ်ာတစ္ဦး၊လက္ေထာက္ညွိႏိႈင္းေရးမွဴးတစ္ဦး 
ႏွင့္ ျပင္ပအဖြဲ႔အစည္းမွ ခန္႔အပ္မည့္ ႀကီးၾကပ္ေရးမွဴး 
တစ္ဦးရိွၿပီး ၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ား၊ ၀န္ေဆာင္မႈ 
အလုပ္စားပြတဲြင္ တာ၀န္က်သူမ်ား၊ သန္႔ရွင္းေရးႏွင့္ 
ထိန္းသိမ္းေရး၀န္ထမ္းမ်ားအား ႀကီးၾကပ္ႏိုင္ေစရန္ 
ျဖစ္သည္။ 
 MGS မွ အလုပ္သမားမ်ားျဖင့္ အစားထုိးခံရ 
ေသာ ျပည္သူ႔၀န္ထမ္းမ်ားသည္ ၎တို႔မိခင္အဖြ႔ဲ 
အစည္းမ်ားသုိ႔ ျပန္ၾကသည္။ အခ်ိဳ႕လည္း သေဘာ 
ဆႏၵအေလ်ာက္ အျငိမ္းစားယူၾကၿပီး အျခားသူမ်ား 
က ေနရာသစ္မ်ားတြင္ ဆက္လက္လုပ္ကုိင္ၾက 
သည္။ “ကြ်န္ေတာ္တို႔နဲ႔အတူတြလုဲပ္ေနတ့ဲ တကယ့္ 
ျပင္ပအဖြဲ႔အစည္းမ်ားဟာ ၎တုိ႕ကိုယ္စားလွယ္ 
မ်ားကုိျပန္လည္ေခၚယူႏိုင္ၿပီး မူလငွားရမ္းစဥ္က 
တာ၀န္ေပးရန္မဟုတ္သည့္ လုပ္ငန္းတာ၀န္မ်ား 
တြင္၎တို႔ကိုအသုံးျပဳရန္ တရားဥပေဒအရ 
ေစာဒက တက္တာမ်ိဳး ကြ်န္ေတာ္တို႔ မလုပ္ပါဘူး၊ 
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အျငိမ္းစားယူဖုိ႔နီးသူအခ်ိဳ႕ က်န္ခဲ့တယ္။ 
ႏွစ္ေပါင္းမ်ားစြာ အလုပ္လုပ္ေပးခ့ဲရၿပီး အခုေတာ့ 
မတူညီတ့ဲနည္းလမ္းေတြနဲ႔ အလုပ္လုပ္ 
ေနရေၾကာင္း၊ အလုပ္သမား အဖြဲ႕အစည္းမ်ား 
ကလည္း စုစည္းကန္႔ကြက္မႈမ်ိဳး မရိွၾကပါဘူးဟု 
အခ်ိဳ႕ ကလည္း ညည္းညူေနၾကေၾကာင္း” Girao က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။  
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Textbox - 3 ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးသေဘာတူညီခ်က္၏ အဓိကအခ်က္မ်ား 

 စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရံုးႏွင့္ ပူးေပါင္းပါ၀င္ေဆာင္ရြက္မည့္ အဖြ႔ဲအစည္းတို႔ 
အၾကား ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးဆိုင္ရာ သေဘာတူညီခ်က္သည္ အဖြဲ႔အစည္းတစ္ခု၏ တာ၀န္ႏွင့္၀တၱရား မ်ားကုိ 
အေသးစိတ္ေဖာ္ျပထားသည္။ လေပါင္း ၆၀ ကာလအတြက္ သေဘာတူလက္မွတ္ေရးထိုးခဲ့ၿပီး 
ေအာက္ပါအေၾကာင္းအရာမ်ားနွင့္ ပတ္သက္၍ သေဘာတူညီခ်က္ ရယူခဲ့သည္-  

- အဖြဲ႔အစည္းက ေပးအပ္သည္ ့၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 

- လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ (unit) တြင္ အဖြဲ႔အစည္းအတြက္ ပံ့ပိုးေပးမႈမ်ား  

- လုပ္ငန္းအဖြဲ႔၏ အလုပ္လုပ္ခ်ိန္ 

- ႐ုပ္ပိုင္းဆိုင္ရာ ေနရာအသုံးျပဳမႈအတြက္ လမ္းညႊန္ခ်က္မ်ား 

- စက္ပစၥည္းကိရိယာအသုံးျပဳမႈအတြက္ လမ္းညႊန္ခ်က္မ်ား 

- သင္တန္းႏွင့္ လူပုဂၢိဳလ္စီမံခန္႔ခြဲျခင္းအတြက္ လမ္းညႊန္ခ်က္မ်ား 

- အဖြဲ႔အစည္း (Agency)၏ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္သည့္ လက္စြဲစာအုပ္အပါအ၀င္ စီးပြားေရး 

လုပ္ငန္းစဥ္မ်ား 

- အဖြဲ႔တစ္ဖြဲ႔စီ၏ ဘ႑ာေရးဆိုင္ရာ တာ၀န္၀တၱရားမ်ား  

ေရးသားထားသည့္ သေဘာတူညီခ်က္အရ one-stop shop တစ္ခုတြင္ လူပုဂၢိဳလ္၊ ပစၥည္းကိရိယာ၊ 
အလုပ္ခ်ိန္နာရီႏွင့္ပတ္သက္၍ အဖြဲ႔အစည္းက လိုက္နာလုပ္ေဆာင္ရမည့္ နည္းလမ္းမ်ားကုိ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံးက စည္းမ်ဥ္းခ်မွတ္ေပးခ့ဲသည္။ အဖြ႔ဲအစည္းအေနျဖင့္လည္း 
၎၏စီးပြားေရးလုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကုိ ေနာက္ဆုံးအေျခအေနအတုိင္း မြမ္းမံျခင္းႏွင့္ ရွင္းလင္းျခင္းအတြက္ 
တာ၀န္ရွိေစသည္။ အျပန္အလွန္အားျဖင့္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံးက 
လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈကုန္က်စရိတ္မ်ားကုိ က်ခံသည္။ 
 
 

ဇယား-၃ အဖြဲ႔အစည္းမ်ား လူသိမ်ားေသာ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 
အလုပ္သမား၀န္ႀကီးဌာန အမ်ိဳးသားအလုပ္ခန္႔ထားေရးစနစ္ 

အလုပ္လုပ္ခြင့္ပါမစ္ 
အလုပ္သမားႏွင့္ အလုပ္ခန္႔ထားေရး 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံး 

အလုပ္္ေနရာခ်ေပးသည့္၀န္ေဆာင္မႈ 
အလုပ္လက္မဲ့အာမခံ 
အလုပ္လက္မဲ့အာမခံျပန္အမ္းေငြ 

ျပည္သူ႔ရဌဲာန 
- Transit လုပ္ငန္းမ်ား၊ ျပည္နယ္ 

ဦးစီးဌာန 
- သက္ေသခံကတ္စိစစ္ေရးအဖြဲ႔ 

(IIMG) 

ယာဥ္ေမာင္းလုိင္စင္ 
ေမာ္ေတာ္ယာဥ္မွတ္ပံုတင္ျခင္း 
Transit အာမခံေပးသြင္းျခင္း 
ေမာ္ေတာ္ယာဥ္အခြန္ႏွင့္ အခေၾကးေငြေပးသြင္းျခင္း 
ေမာ္ေတာ္ယာဥ္ဒဏ္ေၾကးေပးသြင္းျခင္း 
သက္ေသခံကတ္မ်ား (IIMG) 
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ေနာက္ခံရာဇ၀တ္မႈစိစစ္ျခင္း၀န္ေဆာင္မႈ (IIMG) 
စီးပြားေရးဘုတ္အဖြဲ႔ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမွတ္ပံုတင္ျခင္း 

လုပ္ငန္းပိတ္သိမ္းျခင္း 
(one-stop shop တြင္ Minas Facil ၀န္ေဆာင္မႈျဖင့္ ) 

စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္စီမံခန္႔ခြဲမႈ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံး 

ျပည္နယ္၀န္ထမ္းမ်ားအား လစာေပးျခင္း၀န္ေဆာင္မႈ 
ျပည္နယ္၀န္ထမ္းမ်ားပင္စင္ႏွင့္ 
အၿငိမ္းစားယူျခင္းဆုိင္ရာ၀န္ေဆာင္မႈ 
ျပည္နယ္၀န္ထမ္းမ်ားအတြက္ အက်ိဳးေက်းဇူးရရွိရန္၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 

ဖယ္ဒရယ္ရဌဲာန ပတ္စ္ပို႔ 
ရာဇ၀တ္မႈ/ ျပစ္မႈမွတ္တမ္းမ်ား 

စားသုံးသူကာကြယ္ေရးေအဂ်င္စီ စားသုံးသူကာကြယ္ေရးသတင္းအခ်က္အလက္ 
စားသုံးသူမ်ား နစ္နာမႈမ်ားအတြက္ အကူအညီ 

ဖယ္ဒရယ္အခြန္ေအဂ်င္စီ ID နံပါတ္ အတြက္ အခြန္ 
စံုစမ္းစစ္ေဆးရန္အရာရိွ ႏိုင္ငံသားမ်ား၏ တုိင္ၾကားမႈလက္ခံျခင္းႏွင့္ ေဆာင္ရြက္ျခင္း 
အုိးအိမ္ကုမၸဏီ အရစ္က်ေပးေခ်ျခင္း 

ပိုင္ဆိုင္မႈအတြက္အခြန္ 
ျပန္လည္ညွိႏိႈင္းေရးႏွင့္ ေႂကြးၿမီသေဘာတူညီခ်က္ 
ေငြေပးေခ်မႈ ေနာက္က်ျခင္းဆုိင္ရာစာရြက္စာတမ္းမ်ားထုတ္ေပးျခင္း 
ပိုင္ဆိုင္မႈမွတ္ပုံတင္ျခင္း  

သိပၸံ၊ နည္းပညာႏွင့္ အဆင့္ျမင့္ 
ပညာေရးအတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံး 

- 

တရားေရးဆုိင္ရာခံ႐ုံုး အဖြဲ႔မ်ားအၾကား ျပန္္လည္သင့္ျမတ္ေရးညိွႏိႈင္းျခင္း 
ဘရာဇီးဘဏ္ အစုိးရ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားအတြက္ အခြန္၊ ကုန္က်ေငြ၊ အခေၾကးေငြမ်ား 

ေပးေခ်မႈကုိ လက္ခံျခင္း 
Minas Gerais ျပည္သူ႔၀န္ထမ္းမ်ား 
လူမႈဖူလုံေရးအဖြဲ႔ (IPSEMG)  

IPSEMG ကတ္ 
IPSEMG ျပန္အမ္းေငြ 

Minas Gerais စြမ္းအင္ကုမၸဏီ ေငြေပးေခ်မႈေနာက္က်ျခင္းဆုိင္ရာ 
စာရြက္စာတမ္းမ်ားထုတ္ေပးျခင္း၊ 
ကုန္က်ေငြေပးေခ်ျခင္း 
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 UAI ၏ ၀န္ေဆာင္မႈေပးသူမ်ားအတြက္ 
သင္တန္းတြင္ စားသုံးသူ၀န္ေဆာင္မႈ 
ႏွင့္ပတ္သက္၍ အဓိကသင္ၾကားေပးသည္။ “PSIU 
ေတြမွာ လူေတြဟာ ျပည္သူလူထုႏွင့္ ဆက္ဆံေရး 
အတြက္ ပုံမွန္သင္တန္းေပး သင္ၾကားခံရတာ 
မရွိခဲ့ပါဘူး။ အခုကြ်န္မတုိ႔က သင္တန္းနဲ႔ 
သင္ၾကားမည့္ အေၾကာင္းအရာမ်ားကုိ ပ့ံ့ပိုးေပးမွာ 
ျဖစ္ပါတယ္။ ႏိုင္ငံသားေတြကုိကူညီျခင္း၊ 
လူမႈက်င့္၀တ္မ်ားႏွင့္ ၀န္ေဆာင္မႈေပးျခင္းတြင္ 
သင္တန္းမ်ားေပးမွာျဖစ္ပါတယ္။ အလုပ္သမား 
ေတြအတြက္ စိတ္ဓာတ္ပိုင္း ဆုိင္ရာ 
လံႈ႔ေဆာ္မႈေပးႏိုင္တ့ဲ အေကာင္းဆုံးပတ္၀န္း က်င္ကို 
ပ့ံပိုးေပးရန္ ႀကိဳးစားေပးခ့ဲၿပီး ၀န္ေဆာင္မႈ ေပးရာမွာ 
သူတုိ႔လိုအပ္တ့ဲအရည္အေသြးကုိ ထင္ဟပ္ 
ေစခဲ့ပါတယ္” ဟု Girao က ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ 
ႀကီးၾကပ္သူမ်ားႏွင့္ ညိွႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးမွဴးမ်ား 
အတြက္ ေခါင္းေဆာင္မႈႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈဆိုင္ရာ 
သင္တန္းကုိ ေပါင္းစပ္ညွိႏိႈင္းေရးလုပ္ငန္းအဖြဲ႔ 
(coordinating unit) က ျပဳလုပ္ေပးခ့ဲပါသည္။ 
အလုပ္လုပ္ခြင္ ့ ပါမစ္တစ္ခုကုိ 
ဘယ္လိုထုတ္ေပးရမည္ဆုိသည့္ 
သက္ဆိုင္ရာလုပ္ငန္းႏွင့္ သီးသန္႔ သက္ဆိုင္ေသာ 
ဗဟုသုတ/အသိအျမင္မ်ား ဖြံ႔ၿဖိဳးလာေစရန္၊ 
အဖြ႔ဲသည္ ျပင္ပအဖြဲ႔အစည္း (agencies) မ်ားႏွင္ ့
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါသည္။ ျပည္နယ္၏ 
အျခားေဒသမ်ားမွ ၀န္ထမ္းမ်ားကိုလည္း Belo 
Horizonte ၿမိဳ႕သုိ႔ ေခၚလာၿပီး ျပည္သူ႔ရတဲပ္ဖြဲ႔ကဲ့သုိ႔ 
အဖြဲ႔အစည္းမ်ားအတြက္ သီးသန္႔သင္တန္းမ်ားေပး 
ပါသည္။  
 ျပဳလြယ္ျပင္လြယ္ျဖစ္ျခင္းႏွင့္ ေျပာင္းလဲ 
လက္ခံက်င့္သုံးရာတြင္လြယ္ကူျခင္းသည္ UAI 
မ်ား၏ ၀ိေသသလကၡဏာမ်ားျဖစ္ခဲ့ပါသည္။ စာရြက္ 
စာတမ္းအမ်ိဳးမ်ိဳးရရိွရန္ ၀န္ေဆာင္မႈေနရာ 
တစ္ေနရာမွ တစ္ေနရာသုိ႔ သြားလာ 

ေနရမည့္အစား မည္သည့္၀န္ေဆာင္မႈမ်ိဳးကုိျဖစ္ေစ 
၀န္ေဆာင္မႈ ေပးသည့္ ေနရာတစ္ခုတည္းတြင္ 
ႏုိင္ငံသားမ်ား အတြက္ အၿပီးအစီး 
ေဆာင္ရြက္ေပးႏိုင္သည့္ (single desk) (balcao 
unico) စိတ္ကူးအႀကံကုိ Girao ႏွင့္ သူမ၏ 
လုပ္ေဖာ္ကုိင္ဖက္မ်ားက ရရိွခဲ့ၾကပါသည္။ 
ကြ်န္ေတာ္တုိ႔မွာ ကင္မရာေတြရိွပါတယ္။ 
သက္ဆိုင္ရာ ၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ လူေတြ 
အမ်ားႀကီးေစာင့္ေနရတာကုိေတြ႔ခဲ့ပါတယ္။ ဥပမာ 
အားျဖင့္ UAI တစ္ခုမွာ ၀န္ေဆာင္မႈေပးရန္ စားပြဲ 
(၂၀) ႏွင့္ ေဆာင္ရြက္ေပးမည့္သူ (၂၀) ဦးရိွပါ 
တယ္။ အပုိင္းလုိက္ခြဲထားပါတယ္။ အခ်ိဳ႕ 
၀န္ေဆာင္မႈ လုပ္သားေတြမွာ တန္းစီေနတဲ့ သူေတြ 
အရွည္ႀကီးရွိတာကုိ ေတြ႔ရမွာျဖစ္ၿပီး စားပြ ဲ (၂) ခု 
သုိ႔မဟုတ္ (၃) ခုသည္ ဘာမွလုပ္စရာမရိွေၾကာင္း 
ေတြ႔ရတယ္။ ဘာေၾကာင့္လဲဆိုရင္ အခ်ဳိ႕ 
၀န္ေဆာင္မႈေတြကုိအျခားေသာ ၀န္ေဆာင္မ်ား 
ထက္ ပိုမို ေတာင္းဆုိေနလုိ႔ပ ဲ ျဖစ္ပါတယ္။ 
ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ ေလ့လာမႈေတြလုပ္ခဲ့ၿပီး UAIမ်ားမွာ 
၀န္ေဆာင္မႈေပးတ့ဲနည္းလမ္းေတြကို ေျပာင္းလဲခဲ ့
ပါတယ္” ဟု ဗ်ဴဟာေျမာက္ဦးစားေပး 
လုပ္ငန္းမ်ားကုိ စူးစိုက္ ေဆာင္ရြက္သည့္အဖြဲ႔၏ 
အဖြဲ႔၀င္ျဖစ္သူ Bruno Vidigal Coscarelli က 
ေျပာၾကားခဲ့ပါသည္။  

UAI ရွိ လုပ္သားမ်ားအားလုံးကုိ 
ကာလတစ္ခုတြင္ ၀န္ေဆာင္မႈတုိင္းကုိ ျပဳလုပ္ေပး 
ႏုိင္ရန္ ေလ့က်င့္ေပးမည္ဟု အဖြဲ႔က 
ဆုံးျဖတ္ခဲ့ပါသည္။ ေန႔တစ္ေန႔တြင္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
တစ္ခုကုိ ေတာင္းဆုိမႈျမင့္မားေနၿပီး အျခားတစ္ခုကုိ 
ေတာင္းဆုိမႈမရိွခဲ့လွ်င္ UAI ညိွႏိႈင္း 
ေဆာင္ရြက္ေရးမွဴးမ်ားက ပုိေနသည့္လုပ္ 
သားမ်ားကုိ ဆြထဲုတ္အသုံးျပဳ၍ ၀န္ေဆာင္မႈ 
အတြက္ ေစာင့္ရသည့္ အခ်ိန္ႏွင့္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
အမ်ိဳးအစားမ်ား အလုိက္ ေတာင္းဆုိမႈကုိ 
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ညီမွ်ေစသည္။ သုိ႔ေသာ္ လည္း လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ 
အမ်ားစုမွာ အႏုတ္အသိမ္းႏွင့္ ေလ့က်င့္သင္ၾကားမႈ 
မ်ားစြာ လုိအပ္ျခင္းေၾကာင့္ single desk (balcao 
unico) ကုိ တည္တ့ံေအာင္ မထိန္းသိမ္းႏိုင္ပ ဲ
အနည္းစုကသာမူအတုိင္း လုပ္ ေဆာင္ႏုိင္ခဲ့ 
ပါသည္။  
 UAI မ်ားတြင္ ၀န္ထမ္းမ်ားအား စိတ္ဓာတ္ 
လံႈ႔ေဆာ္မႈသည္ ကိစၥတစ္ရပ္အျဖစ္ ေဆာင္ရြက္ရန္ 
က်န္ေနခဲ့ပါသည္။ “အႀကီးမားဆုံး စိန္ေခၚမႈက 
လူေတြကို ႏုိးၾကားတက္ႂကြေအာင္လံႈ႔ေဆာ္ထားႏိုင္ 
ဖို႔ ျဖစ္ပါတယ္။ သူတို႔ေတြဟာ ထိရွလြယ္သည့္ 
သတင္းအခ်က္အလက္မ်ားႏွင့္ အေရးႀကီးတာ၀န္ 
မ်ားကုိ လုပ္ေဆာင္ေနၾကရၿပီး လစာဟာ တာ၀န္ 
ယူမႈႏွင့္ ကုိက္ညီမႈမရိွပါဘူး၊ ငယ္ရြယ္တဲ့လုပ္သား 
အမ်ားစုအတြက္ ဒါဟာသူတုိ႔ရဲ႕ပထမဆုံးအလုပ္ပါ၊ 
အလုပ္သမားေတြအေနနဲ႔ သူတုိ႔အလုပ္လုပ္တ့ဲ အဖဲြ႔ 
အစည္းထဲမွာ တုိးတက္မႈရွိရန္ လုိလားၾကပါသည္။ 
အလုပ္အကုိင္ အခြင့္အလမ္းန႔ဲပတ္သက္တဲ့ အစီ 
အစဥ္ေတြရိွဖို႔ျဖစ္ပါတယ္၊ ကံမေကာင္းစြာပ ဲ MGS 
ပုံစံ (MGS Model) တြင္ တုိးတက္မႈအတြက္ အခြင့္ 
အလမ္းသိပ္မရွိပါ” ဟု လူသားအရင္းအျမစ္ဆိုင္ရာ 
တာ၀န္ခံပုဂၢိဳလ္ျဖစ္သူ Alexandre Lima Cabral က 
ေဖာ္ျပခ့ဲပါသည္။ MGS လစာႏႈန္းအရ ၀န္ထမ္း 
မ်ားကုိ တစ္လလွ်င္ ရီယယ္ ၁၁၀၀ (ေဒၚလာ ၅၄၀) 
ေပးခ့ဲပါသည္။  
ႀကီးၾကပ္ေရးမွဴးမ်ားကုိ ႀကီးၾကပ္ျခင္း 
 အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံးက one-stop shops 
မ်ားကုိ စီမံခန္႔ခြဲရန္ ခန္႔အပ္ထားသည့္ UAI ညွိႏိႈင္း 
လုပ္ေဆာင္ေရးမွဴးမ်ားႏွင့္ ျပင္ပမွ ပူးေပါင္းေဆာင္ 
ရြက္သည့္အဖြ႔ဲအစည္း (agency) က ၎တုိ႔လုပ္ 
ေဆာင္မႈမ်ားကုိ ေစာင့္ၾကည့္ရန္ ခန္္႔အပ္ထားသည့္ 
ႀကီးၾကပ္ေရးမွဴးမ်ားအၾကား တစ္ခါတစ္ရံတြင္ 
ပဋိပကၡမ်ားႏွင့္ သေဘာကြဲလြမဲႈ မ်ားေပၚေပါက္ခဲ့ပါ 
သည္။ “ဒီေနရာမွာ (one-stop shop) ရဲအရာရိွ 

တစ္ေယက္ဟာ အာဏာမရိွေတာ့ပါဘူးဟု ေျပာခံ 
ရတ့ဲအခါ အလြယ္တကူလက္ခံႏုိင္မွာမဟုတ္ပါဘူး” 
ဟု Santos က ဥပမာေပးေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။  
 “၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းအသစ္ေတြကို 
စတင္တ့ဲအခါမွာ ဒီေန႔ကြ်န္ေတာ္တုိ႔မွာရွိတ့ဲ အႀကီး 
မားဆုံးစိန္ေခၚမႈကေတာ့ႀကီးၾကပ္ေရးမွဴးမ်ား(ပူးေပါင္း
ေဆာင္ရြက္သည့္အဖြဲ႔အစည္းမ်ားမွ ျပည္သူ႔ 
၀န္ထမ္းမ်ား) မ်ားအေနနဲ႔ UAI ကုိ 
လက္ခံတယ္ဆုိတာ ေသခ်ာေစဖုိ႔ျဖစ္္ပါတယ္။ 
ပူးေပါင္း ေဆာင္ရြက္သည့္ အဖြ႔ဲအစည္းမွ 
ေခါင္းေဆာင္ေတြက UAI ကုိ လက္ခံပါတယ္။ 
ဒါေပမယ့္ ဒီေရွ႕တန္းေနရာမွာ အလုပ္လုပ္ 
ေနတ့ဲသူေတြက UAI ကုိ မိတ္ဖက္အဖြ႔ဲအစည္း 
တစ္ခုအေနနဲ႔ ျမင္လာေစဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ သူတုိ႔ 
အတြက္ အက်ိဳးအျမတ္ ဒီမွာရွိပါတယ္ဆုိတာ 
သ႐ုပ္ျပေပးခ်င္ပါတယ္။ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈ 
ဆုိတဲ့ အျမင္မရိွေသးခင္ အစပုိင္းမွာေတာ့ 
စိန္ေခၚမႈဆိုတာရိွၿမပဲါ” ဟု လုပ္ငန္းမ်ားကုိင္တြယ္ 
ေဆာင္ရြက္ေနသူ UAI ဗဟုိအဖြ႔ဲ၏ အဖြ႕ဲ၀င္ 
Henrique Lage Tomich က ေျပာၾကားခဲ့ပါသည္။  
 သက္ေသခံကတ္ျပား ထုတ္ေပးသည့္ 
ျပည္သူ႔ရဌဲာန၊ စိစစ္အတည္ျပဳထုတ္ေပးေရးအဖြဲ႔ 
သည္ သာဓကတစ္ခုျဖစ္ပါသည္။ ရစဲခန္းမ်ားတြင္ 
လုပ္ပိုင္ခြင့္အေတာ္အသင့္ရွိ ရအဲရာရိွမ်ားသည္ 
UAI တြင္ အလားတူလုပ္ပိုင္ခြင့္မရိွခဲ့ပါ။ ၎အျပင္ 
ႏုိင္ငံသားမ်ားအတြက္ UAI ပုံစံျဖင့္လပ္ုသည့္ 
စနစ္ကို ရအဲရာရိွမ်ားအေနျဖင့္ ကြ်မ္း၀င္မႈမရွိေသး 
ပါ။ “ႏိုင္ငံသားေတြ၊ အလုပ္သမားေတြနဲ႔ ဆက္ဆံ 
လုပ္ကုိင္ရန္ ကြ်မ္းက်င္မႈမရွိပါ၊ အဲဒီအေျခအေနကုိ 
၀င္ေရာက္ျဖည့္ဆည္းႏုိင္ဖို႔ လူအခ်ိဳ႕အေနနဲ႔ ဗဟု 
သုတမရိွပါ။ အလုပ္တာ၀န္ေတြကုိ ေဆာင္ရြက္ 
ႏုိင္ဖုိ႔ လူမႈဆက္ဆံေရး ကြ်မ္းက်င္မႈမရိွပါ။ ႏုိင္ငံသား 
ေတြကို ေက်နပ္စြာ ေဆာင္ရြက္ေပးႏိုင္ဖို႔ ကြ်န္ေတာ္ 
တုိ႔ ဒီမွာရိွေနတာပါ။ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ အလုပ္ေတြကုိ 
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အေကာင္းဆုံးနည္းလမ္းန႔ဲ လုပ္ရမွာျဖစ္ပါတယ္” ဟု 
ျပည္သူ႔ရဌဲာနအႀကီးအကဲ Machado က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။ ပူးေပါင္း ေဆာင္ရြက္သည့္ 
အဖဲြ႔အစည္း၏ ေခါင္းေဆာင္မ်ား က 
အလုပ္ကိစၥမ်ားကုိ ေျဖရွင္းရန္ ႀကီးၾကပ္ေရး 
မွဴးမ်ားႏွင့္ ပူးတြလဲုပ္ေဆာင္ခဲ့ပါသည္။ “စနစ္ 
အသစ္ကို လက္ခံယုံၾကည္ဖို႔ေတာင္းဆုိရင္း 
ပြင့္ပြင့္လင္းလင္း႐ုိး႐ုိးသားသားေျပာဆုိေဆြးေႏြးဖို႔ 
လူေတြကုိ ဖိတ္ေခၚပါတယ္။ အလားတူအမွားမ်ိဳးကုိ 
ဆက္လက္က်ဴးလြန္ေနမယ္ဆုိရင္ေတာ့ အဲဒီလူကုိ 
ေနရာေျပာင္းၿပီး အျခားသူတစ္ဦးႏွင့္ အစားထုိးပါ 
တယ္” ဟု သူမကဆက္လက္ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ 
 ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္သည့္ အဖြ႔ဲအစည္း 
(agency) ရွိ ႀကီးၾကပ္ေရးမွဴးမ်ားအား 
စီမံခန္႔ခြဲရာတြင္ UAI အဖြဲ႔ သည္ တစ္ခါတစ္ရံ 
အဖြဲ႔အစည္း (agency) ေခါင္းေဆာင္မ်ားႏွင့္ 
တုိက္႐ုိက္ညိွႏိႈင္းသည္။ “ေယဘုယ်အားျဖင့္ 
ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးမွဴးသည္ agency မွ 
ႀကီးၾကပ္ေရးမွဴးႏွင့္အတူ ျပႆနာတစ္ရပ္ကို 
ေဖာ္ထုတ္တယ္။ သူတို႔က ကြ်န္ေတာ္တို႔ကုိ 
ေျပာတယ္။ကၽြန္ေတာ္တုိ႕က agency ေခါင္းေဆာင္ 
န႕ဲေျပာပါတယ္။ ညွနိွုိင္းလုပ္ေဆာင္ေရးမွဴးေတြက 
agency နဲ႔ တုိက္႐ိုက္ေျပာဆုိရမည္ဆိုပါက ဒါဟာ 
အေတာ္ခြက်တ့ဲအေျခအေနျဖစ္ပါတယ္။ ၿပီးေတာ့ 
သူတို႔က ႀကီးၾကပ္ေရးမွဴးေတြအေပၚမွာေက်ာ္ၿပီး 
တုိက္႐ုိက္လုပ္ခြင့္မရွိလုိ႔ျဖစ္ပါတယ္။ So Fernanda 
(Girao) ႏွင့္ ေအဂ်င္စီေခါင္းေဆာင္က 
ဒီလိုျပႆနာမ်ိဳးကုိ ကုိင္တြယ္လုပ္ေဆာင္ပါတယ္။” 
ဟု ၀န္ေဆာင္မႈအဖြဲ႔၏ ဆက္သြယ္ေရး 
ေခါင္းေဆာင္ Erick Brazil de Vasconcelos က 
ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။  
 
 
 

အဖြဲ႔အစည္း၏ ယဥ္ေက်းမႈကုိ ေျပာင္းလဲျခင္း 
 UAI တစ္ခုကုိ လည္ပတ္ လုပ္ေဆာင္ 
ေနသည့္ ေအဂ်င္စီအတြင္းတြင္ ယဥ္ေက်းမႈကို 
ေျပာင္းလဲျခင္းသည္ အၿမဲတမ္း မလြယ္ကူပါ။ 
“ယဥ္ေက်းမႈအေလ့အထကို ေျပာင္းလဲမႈသည္ 
အာဏာ၊လုပပ္ုိင္ခြင့္ႏွင့္ ဆက္စပ္ေနပါတယ္။ တခ်ိဳ႕ 
ေအဂ်င္စီမ်ားဟာ ကြ်န္မတုိ႔နဲ႔ သေဘာတူညီ 
ခ်က္ကုိ ရွင္းရွင္းလင္းလင္း နားမလည္ဘဲ သူတို႔က 
အာဏာဆုံး႐ံႈးသြားတယ္လို႔ ထင္ခဲ့ၾကပါတယ္။ 
သို႔ေသာ္ သူတုိ႔က ကြ်န္မတို႔ရဲ႕ နည္းဥပေဒကုိ 
လုိက္နာရမွာျဖစ္ပါတယ္” ဟု Girao က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။  
 UAI လုပ္ငန္းမွာ တံခါးပိတ္သြား 
သည့္ေနာက္ အထဲတြင္ က်န္ရွိေနေသးေသာ 
သူတိုင္းကုိ ၀န္ေဆာင္မႈေပးႏုိင္ေရး ေသခ်ာရန္ 
ကိစၥမွာ အခက္ခဆုံဲး စိန္ေခၚမႈမ်ားအနက္ 
တစ္ခုျဖစ္ပါသည္။ လုပ္ငန္းခ်ိန္ 
ပိုမိုတုိေတာင္းၿခင္းက္ုိ အေလ့အထျဖစ္ေနသည့္ 
ေအဂ်င္စီ ႀကီးၾကပ္ေရးမွဴးမ်ားက အိမ္ျပန္ရန္ 
လုိလားေသာ္လည္း UAI နည္းဥပေဒအရ လုပ္ငန္း 
ေန႔ရက္တစ္ရက္ ကုန္ဆုံးခ်ိန္သည္ 
၀န္ေဆာင္မႈရယူရန္ လုပ္ငန္းပိတ္သိမ္းခ်ိန္တြင္ 
ေနာက္ဆုံးေရာက္လာသည့္ ႏုိင္ငံသားအေနျဖင့္ 
၀န္ေဆာင္မႈရယူၿပီးသည္အထိ ျဖစ္ပါသည္။ 
“ကြ်နမ္တုိ႔ဟာ ဒီလိုကိစၥေတြကို ေျဖရွင္းဖုိ႔ 
ေအဂ်င္စီေတြနဲ႔ ပူးေပါင္းလုပ္ရပါတယ္”ဟု Girao 
က ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။  
 အျခားလုပ္ငန္းစဥ္မ်ားက ဘက္လိုက္မႈကုိ 
ကန္႔သတ္ခဲ့ပါသည္။ တန္းစီသည့္ေနရာတြင္ သူတုိ႔ 
၏ ေနရာကုိ ညႊန္ျပေပးရန္ ႏွင့္ ႏ္ုိင္ငံသားမ်ားကုိ 
နံပါတ္ထုတ္ေပးသည့့္ UAI ၏ လက္မွတ္စနစ္ကုိ 
သတ္မွတ္က်င့္သံုးႏုိင္ရန္ အဖြဲ႔သည္ ညွိႏိႈင္းေရးမွဴး 
မ်ားႏွင့္္ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ခဲ့သည္။ အရင္ 
ေရာက္လာသူကုိ ၀န္ေဆာင္မႈအရင္ဆုံးေပးသည့္ 
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အတြက္ ႏိုင္ငံသားမ်ားသည္ အလွည့္မက်မီ 
၀န္ေဆာင္မႈ ရယူႏိုင္ရန္ တန္းစီေနရာမွ 
ေက်ာ္တက္၍ မရႏုိင္ပါ။ “UAI က ညီမွ်မႈကိုေပးၿပီး 
ႏိုင္ငံံသားအားလုံးကုိ ညီတူညီမွ် ဆက္ဆံပါတယ္” 
ဟု Machado က သုံးသပ္ခဲ့ပါသည္။  
 စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးအတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံးက 
UAI ညွိႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရးမွဴးမ်ားအေနျဖင့္ 
လူပုဂၢိဳလ္ဆုိင္ရာ စီမံခန္႔ခြဲမႈႏွင့္ အဖြဲ႔အစည္းဆိုင္ရာ 
ယဥ္ေက်းမႈအေလ့အထမ်ားကုိ စူးစိုက္လုပ္ကုိင္ေစ 
လုိသည္။ ထုိအေၾကာင္းေၾကာင့္ ျပဳျပင္ 
ထိန္းသိမ္းေရးအဖြဲ႔မ်ားကုိ ဗဟိုခ်က္က်က် 
စီမံခန္႔ခြဲခဲ့ၾကသည္။ အေထာက္အကူျပဳအဖြဲ႔မ်ားကုိ 
ထူေထာင္ျခင္းျဖင့္  UAI ညွိႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရး 
မွဴးမ်ားသည္ ကိရိယာတန္ဆာပလာမ်ား 
ထိန္းသိမ္းျပဳျပင္ရသည့္အလုပ္တြင္ ပါ၀င္ 
ပတ္သက္ေနရန္ မလုိေတာ့ေပ။ “ပစၥည္းေတြ 
ရွိေနေအာင္ လုပ္ေပးတယ္၊ အေျခခံ 
အေဆာက္အအုုံေတြ ရိွေနေအာင္လုပ္ေပးတယ္၊ 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ေတြမွာ လည္ပတ္လုပ္ေဆာင္ရမယ့္ 
လုိအပ္တဲ့ပစၥည္းေတြ ရိွေနေစပါတယ္။ 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ေတြရဲ႕ ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးမွဴး 
ေတြအေနနဲ႔ ၀န္ေဆာင္မႈေတြအတြက္ ၾကာခ်ိန္ႏွင့္ 
ေစာင့္ေနရသည့္အခ်ိန္ေပၚတြင္သာ အာ႐ုံစုိက္ 
ရေတာ့မွာျဖစ္ပါတယ္။ သူတို႔ေတြကုိ 
၀န္ေဆာင္မႈမ်ား၏ အရည္အေသြး တုိးတက္ 
ေရးအတြက္ စူးစုိက္ေစလုိပါတယ္။ ဒါေၾကာင့္ 
ကြ်န္မတို႔ကလုပ္ငန္း လည္ပတ္မႈဆိုင္ရာ 
အေထာက္အကူေတြကို ပ့ံပိုးေပးတာျဖစ္ၿပီး 
ဒီအရာေတြနဲ႔ပတ္သက္လုိ႔ သူတို႔ဟာ ပူပင္ 
ေၾကာင့္ၾကရန္မလုိေအာင္လည္း ျဖစ္ပါတယ္” ဟု 
Girao က ရွင္းလင္းခဲ့ပါသည္။  
 ႏိုင္ငံသားမ်ားအေပၚ ေပးအပ္သည့္ 
ဂ႐ုစိုက္မႈကုိ ပုိမိုခ္ုိင္မာေစရန္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံး 
အဖြဲ႔သည္ ႏိုင္ငံသားမ်ား၏ တိုင္ၾကားမႈမ်ားကုိ UAI 

တုိင္းတြင္ရွိသည့္ တိုင္ၾကားမႈစိစစ္ေရး 
အရာရိွစားပြမဲွလည္းေကာင္း၊ အေရးေပၚ 
တယ္လီဖုန္းလိုင္းမ်ားမွလည္းေကာင္း၊ ျပည္နယ္ 
အစုိးရ၏ ၀ဘ္ဆုိဒ္မွလည္းေကာင္း၊ ေစာင့္ၾကည့္ 
ပါသည္။ ကိစၥမ်ားကုိ ေျဖရွင္းရန္ 
အစအဆုံးၾကာခ်ိန္သည္ ျမန္ဆန္ပါသည္။ 
အဖြဲ႔၀င္မ်ားသည္ ၀ဘ္ဆိုဒ္မွတစ္ဆင့္ ေပးပုိ႔သည့္ 
တိုင္ၾကားမႈကုိေျဖရွင္းရန္ အလုပ္လုပ္ခ်ိန္ (၂) ရက္ 
ရရွိၿပီး၊ တုိင္ၾကားမႈစိစစ္ေရးအရာရိွထံ တင္ျပသည့္ 
တုိင္ၾကားမႈအတြက္ (၁၀) ရက္ ရရိွပါသည္။ 
တုိင္ၾကားမႈအမ်ားစုသည္ ၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ 
ေႏွာင့့္ေႏွးမႈ သုိ႔မဟုတ္ ခ်ိန္းဆုိခ်က္မရရွိမႈတို႔ 
ျဖစ္ပါသည္။ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းစဥ္ သုေတသီႏွင့့္ 
UAI ၏ ႏုိင္ငံသားဆက္ဆံေရးဦးစီးဌာန၏ 
မန္ေနဂ်ာျဖစ္သူ Felipe Moreira de Oliveria က 
တစ္ေန႔လွ်င္ ပုံမွန္အားျဖင့္ တိုင္ၾကားမႈ (၇) ခု 
လက္ခံရရွိခဲ့ၿပီး၊ (၁၆) ခု သုိ႔မဟုတ္ (၁၇) ခုသုိ႔လည္း 
ေရာက္ရွိႏုိင္ပါသည္ဟု ေျပာၾကားခ့ဲသည္။  
 အေရအတြက္မမ်ားေသာ္လည္း အခ်ိဳ႕ကိစၥ 
မ်ားမွာ အခ်ိန္ကုန္ေစၿပီး အလ်င္အျမန္ေျဖရွင္းရန္ 
ခက္ခပဲါသည္။ “တစ္ခါတစ္ရံတြင္ ကိစၥရပ္မ်ားကုိ 
(၂) ရက္အတြင္း ေျဖရွင္းရတာ ခက္ခပဲါတယ္။ 
ဥပမာ- ႏုိင္ငံသားတစ္ဦးသည္ ႏွစ္ေပါင္း (၄၀) 
ႀကာခ့ဲၿပီးျဖစ္သည့္ ႏုိင္ငံသားကတ္အမွတ္ကုိ အသစ္ 
ျပန္လုပ္ဖုိ႔ UAI တစ္ခုကုိလာသည္၊ 
လဲသင့္တယ္ဆုိတာ သိရဖုိ႔ျဖစ္ပါတယ္။ သူက 
အဲဒီလုိ မလုပ္ခ်င္ဘူး။ တိုင္ၾကားမႈဟာ ID 
အဖြဲ႔အစည္းထံကုိ သြားသင့္သည့္အစား 
ကြ်န္ေတာ္တို႔ဆီကုိေရာက္လာခဲ့တယ္။ အခု 
ကြ်န္ေတာ္တုိ႔က ID အဖြဲ႔အစည္းကုိ ဆက္သြယ္ဖုိ႔ 
ႀကိဳးစားေနရပါတယ္”ဟု Oliveria က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။ အဖြဲ႔သည္ ႐ႈပ္ေထြးသည့္ 
ကိစၥရပ္မ်ားကုိ Girao သုိ႔မဟုတ္ Vilhena ဆီသုိ႔ 
တက္လာၿပီး အေျဖရွာႏုိင္ရန္ ၎တုိ႔က ေအဂ်င္စ ီ
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ေခါင္းေဆာင္မ်ားႏွင့္ ပူးေပါင္း၍ ေဆာင္ရြက္မည္ 
ျဖစ္သည္။  
 တိုင္ၾကားမႈမ်ားမဟုတ္သည့္ ေကာင္းမြန္ 
သည့္ တုန္႔ျပန္ရရွိခ်က္မ်ားကုိလည္း one-stop 
shop အသီးသီးသုိ႔ အဖြဲ႔က 
လက္ဆင့္ကမ္းေပးပါသည္။ ျပည္သူလူထုကိုယ္စား 
ေျပာေရးဆိုခြင္ရ့ွိသူအဖြဲ႔၀င္တစ္ဦးက 
စံုစမ္းစစ္ေဆးေရးစားပြမဲ၀ွန္ထမ္းကုိ ခ်ီးက်ဴးရာတြင္ 
သုိ႔မဟုတ္ “Talk to Us” လုိင္းတြင္ 
ခ်ီးက်ဴးေျပာဆုိတဲ့အခါ အကူအညီေပးခဲ့တ့ဲ 
ပုဂၢိဳလ္ထံကုိ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ အျမဲတမ္းပို႔ေပး 
ပါတယ္”ဟု Oliveria က ျဖည့္စြက္ 
ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။  
 ၀န္ေဆာင္မႈအပုိင္း သတင္းအခ်က္ 
အလက္မ်ားႏွင့္ လုိအပ္သည့္ စာရြက္စာတမ္း 
မ်ားကုိ ႏုိင္ငံသားမ်ား အလြယ္တကူ ရရိွေစေရးကုိ 
အဖြဲ႔က စူးစုိက္လုပ္ေဆာင္ပါသည္။ ႏိုင္ငံသားမ်ား 
က အစုိးရ၏ web portal သုိ႔ သြားႏိုင္သည္။ 
အေရးေပၚဖုန္းလုိင္းကုိ ေခၚဆုိႏုိင္သည္။ UAI 
ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးယူနစ္ (Talk to Us)ထံ 
တိုက္႐ိုက္ေတာင္းဆုိႏိုင္သည္၊ သုိ႔မဟုတ္ 
စံုစမ္းစိစစ္တင္ျပေရးအရာရိွထံ ဆက္သြယ္ 
ႏုိင္ပါသည္။ UAI ယူနစ္မ်ားတြင္ 
သိသာထင္ရွားသည့္ အမွတ္အသားမ်ား၊ 
လမ္းညႊန္ခ်က္မ်ားသည္ လာေရာက္သူမ်ားအတြက္ 
ေလ့လာသိရွိရန္ လြယ္ကူၿပီး မွန္ကန္သည့္ 
၀န္ေဆာင္မႈေပးသည့္ေနရာမ်ားသုိ႔ ဆက္လက္ 
သြားေရာက္လုပ္ေဆာင္ ေစပါသည္။ ကြန္ပ်ဴတာ 
မွန္သားျပင္ေပၚတြင္ အဆင့္ဆင့္ျပဳလုပ္ေပး 
ေနေသာ လက္မွတ္နံပါတ္၊ ၀န္ေဆာင္မႈ 
အမ်ိဳးအစားႏွင့္ ေရာက္ရွိေနသည့္ အေျခအေန 
အတြက္ သတင္းအခ်က္အလက္မ်ားကုိ 
ျပသထားပါသည္။  
ေအဂ်င္စီမ်ား ပူးေပါင္းပါ၀င္ရန္ကူညီျခင္း 

 ၀န္ေဆာင္မႈတစ္ခုကုိ UAI တစ္ခုသုိ႔ 
မေရႊ႕ေျပာင္းမီတြင္ ညွိႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရး 
အဖြဲ႔သည္ တာ၀န္ရွိ ျပည္ေထာင္စု၊ ျပည္နယ္ 
သုိ႔မဟုတ္ ေဒသအဆင့္ ေအဂ်င္စီႏွင့္ 
သေဘာတူညီခ်က္တစ္ခုကုိ လက္မွတ္ေရးထုိး 
သည္။ စာခ်ဳပ္တြင္ ၀န္ေဆာင္မႈေပးသည့္ 
လုပ္ငန္းစဥ္ ပိုမိုတုိးတက္ရန္နွင့္ စိစစ္သုံးသပ္ႏိုင္ရန္ 
ေနာက္ထပ္ သေဘာတူညီခ်က္တစ္ခုပါ၀င္ပါသည္။ 
“ေအဂ်င္စီ အမ်ားစုသည္ သူတုိ႔ရ႕ဲလုပ္ငန္းစဥ္က 
ဘာလဲဆုိတာကုိမသိ၊ လုပ္ငန္္းစဥ္ကုိ 
ေရးဆြေဲဖာ္ျပထားျခင္းလည္းမရွိပါ။ ကြ်န္မတို႔က 
မွ်ေ၀ပါတယ္။ တစ္ခါတစ္ရံ လုပ္ငန္းစဥ္ကုိ 
သူတုိ႔အတြက္ ေရးဆြေဲပးပါတယ္။ လုပ္ငန္းစဥ္ေျမပုံ 
ေရးဆြျဲခင္း၏ အေရးႀကီးမႈႏွင့္ လုပ္ငန္းစဥ္ 
တုိးတက္ျခင္းကုိ သိလာၾကပါတယ္။ 
ေနာက္ပိုင္းတြင္ လုပ္ငန္းစဥ္ ကုိ ေစာင့္ၾကည့္ႏိုင္ၿပီး၊ 
ပိုမိုတုိးတက္ေအာင္ လုပ္လုိ႔ရပါတယ္”ဟု 
ျပန္လည္စိစစ္သုံးသပ္မႈမ်ား၏ အေရးပါမႈကုိ Girao 
က ရွင္းလင္းခဲ့ပါသည္။  
 ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးယူနစ္သည္ 
ေအဂ်င္စီမ်ားအား ဘာကုိလုပ္ေဆာင္ရမည္၊ 
မည္သုိ႔ လုပ္ေဆာင္ရမည္ဆုိသည့္ အထူး 
လမ္းညႊန္မႈမ်ားကုိ ပ့ံပိုးေပးပါသည္။ 
“အလုပ္ရဲ႕လည္ပတ္မႈပံုစံကုိ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ 
နားလည္ပါတယ္။ အသုံးခ်ရမည့္ လက္နက္ 
ကိရိယာေတြ၊ လုပ္ငန္းစဥ္ေတြနဲ႔ လုပ္ေဆာင္မယ့္ 
သူေတြကုိသတ္မွတ္ပါတယ္။ အဲဒီ လုပ္ေဆာင္ခ်က္ 
ေတြၿပီးသည့္ေနာက္ ကြ်န္ေတာ္တို႔ ေတြ႔ရိွတာကုိ 
တင္ျပေပးၿပီး UAI တစ္ခသုို႕ ေအဂ်င္စီမ်ားက 
မပူးေပါင္းမီတြင္ ေျပာင္းလဲရမည့္ ကိစၥမ်ားကုိ 
အႀကံျပဳပါတယ္။ ကြ်န္ေတာ္တို႔ လုိအပ္တ့ဲဖြဲ႔စည္းပံု 
(အလုပ္ေနရာမ်ားႏွင့္ ကြန္ပ်ဴတာမ်ားက့ဲသုိ႔) 
သတ္မွတ္ၿပီး၊ မွတ္ပုံတင္ပါတယ္။” ဟု Santos က 
ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။  
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 ျပည္သူ႔ရဌဲာနအေပၚ အေသးစိတ္စိစစ္ 
သုံးသပ္မႈကုိ Santos က ေဖာ္ျပခဲ့ပါသည္။ 
“ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ ျပည္သူ႔ရဌဲာန၀န္ေဆာင္မႈ (၂) ခုကုိ 
သတ္မွတ္ပါသည္။ စစ္ေဆးေရးကတ္ (ID) ႏွင့္ 
ရာဇ၀တ္မႈမွတ္တမ္း ျဖစ္ပါတယ္။ ႏွစ္ခုလုံးအတြက္ 
အစမွအဆုံးထိ လုပ္ငန္းစဥ္ကုိ ေရးဆြခဲဲ့ပါတယ္။ 
လုပ္ငန္းစဥ္ကုိ ေစာင့္ၾကည့္ၿပီး လုပ္ငန္းခြင္တြင္ 
စူးစမ္း ေလ့လာခဲ့ပါသည္။ ဒါဟာ လုပ္ငန္းစဥ္ကို 
မွန္ကန္စြာ ေရးဆြရဲန္ႏွင့္ ေျပာင္းလဲမႈမ်ားအတြက္ 
အႀကံျပဳရန္ အေကာင္းဆုံးနည္းလမ္းျဖစ္ပါတယ္။ 
ရအဲရာရိွေတြကို ေတြ႔ဆုံေမးျမန္းခ့ဲပါတယ္။ 
အျခားလုပ္ငန္းစဥ္အတြက္လည္း အလားတူ 
ေဆာင္ရြက္ပါတယ္။” ဟု Santos က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။ 
 လုပ္ငန္းလည္ပတ္မႈျပႆနာမ်ားကုိ ေျဖ 
ရွင္းရန္ ဆန္းသစ္တီထြင္မႈရွိသည့္အေျဖကုိ အဖြဲ႔က 
ရွာေဖြခဲ့ပါသည္။ ဥပမာအားျဖင့္ ယာဥ္မွတ္ပံုတင္ 
ျပဳလုပ္ေပးသည့္၀န္ေဆာင္မႈကုိ UAI သုိ႔ 
ေျပာင္းေရႊ႕ခ့ဲသည့္အခါ ၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ 
ေတာင္းဆုိမႈျမင့္မားလာမႈကို ေျပလည္ေစရန္ 
ေမာ္ေတာ္ယာဥ္မွတ္ပံုတင္ စာရြက္စာတမ္းမ်ားတြင္ 
လိုအပ္သည့္ ျပည္သူ႔ရဌဲာနအႀကီးအကဲ၏ 
လက္မွတ္ကုိ အီလက္ထေရာနစ္စနစ္ျဖင့္ ေဆာင္ 
ရြက္ေပးႏိုင္မည့္စက္တစ္ခုတပ္ဆင္ႏိုင္ရန္ 
သယ္ယူပို႔ေဆာင္ေရး႐ုံးနွင့္ UAI အဖြဲ႔၀င္မ်ားက 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြကခ္ဲ့ၾကပါသည္။ ယာဥ္မွတ္ပံုတင္ 
၀န္ေဆာင္မႈကုိ UAI မ်ားသို႔ ေရႊ႕ေျပာင္းခ့ဲ 
သည့္အခ်ိန္တြင္ ယာဥ္ေမာင္း လိုင္္စင္အတြက္ 
စာရြက္ကုိ အေျချပဳစစ္ေဆး သည့္စနစ္ကုိ 
ကြန္ပ်ဴတာစနစ္သုိ႔ ေျပာင္းလဲ ေဆာင္ရြက္ခဲ့သည္။ 
Girao ၏ အဖြဲ႔က အျခားလုပ္ငန္းစဥ္အသစ္မ်ား 
ဖြံ႔ၿဖိဳးလာရန္ ေအဂ်င္စီႏွင့္ ပူးေပါင္း 
ေဆာင္ရြက္ခဲ့သည္။ 

 လုပ္ငန္းလည္ပတ္ပုုံစနစ္ စိစစ္သုံးသပ္မႈကုိ 
အေဆာက္အဦထိန္းသိမ္းျခင္းလုပ္ငန္းမ်ားအထိ 
တုိးခ်ဲ႕ခဲ့ပါသည္။ လုပ္ငန္းလြယ္ကူေစေရး ပ့ံပိုးမႈ 
မ်ားကုိ စီမံခန္႔ခြဲရာတြင္ စံျပဳသတ္မွတ္ႏုိင္ရန္ ျပဳျပင္ 
ထိန္းသိမ္းေရးႏွင့္ သန္႔ရွင္းေရးလုပ္ငန္းမ်ားအတြက္ 
လက္စြဲစာအုပ္ ျပဳလုပ္ခဲ့ပါသည္။ လက္စြဲစာအုပ္တြင္ 
သန္႔ရွင္းေရးသမား၏ တာ၀န္မ်ားကုိ စာရင္းျပဳ၍ 
UAI မ်ားရိွ ပရိေဘာဂအမ်ိဳးအစားမ်ားကုိ 
ေဖာ္ျပထားၿပီး တစ္မယ္ခ်င္းစီကုိ မည္သုိ႔ 
သန္႔ရွင္းရမည္ကုိ ရွင္းလင္းထားသည္။ UAI 
ယူနစ္အခ်ိဳ႕ထားရိွေသာ 
သမိုင္း၀င္အေဆာက္အဦမ်ားတြင္ အလုပ္လုပ္ရန္ 
သီးျခားညႊန္ၾကားခ်က္မ်ားလည္း ပါ၀င္ပါသည္။  
  
UAI မ်ားကုိ ေစာင့္ၾကည့္ေလ့လာျခင္း 
  ပူးေပါင္းပါ၀င္သည့္ ေအဂ်င္စီမ်ားက 
ေစာင့္ၾကည့္ေလ့လာေရးအလုပ္ကုိ UAI 
ဗဟိုအဖြ႔ဲထံသုိ႔ လက္လႊဲခဲ့ပါသည္။ ၎ဗဟုိအဖြ႔ဲက 
အရည္အေသြးရိွေသာ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 
ေပးအပ္ႏုိင္ရန္ ကူညီေပးသည့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈႏွင့္ 
ေစာင့္ၾကည့္ေလ့လာေရးကိရိယာမ်ားကုိ 
လုပ္ေဆာင္ေပးသည္။ one-stop shop 
ယူနစ္တစ္ခုအတြင္းတြင္ ေအဂ်င္စီ၏ 
၀န္ေဆာင္မႈေပးရာ၌ လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားအတိုင္း 
အလုပ္သမားမ်ားက လုိက္နာလုပ္ေဆာင္ေစရန္ 
ေအဂ်င္စီႀကီးၾကပ္ေရးမွဴးမ်ားအေနျဖင့္ တာ၀န္ရွ ိ
သည္။ သုိ႔ေသာ္ ေအဂ်င္စီႀကီးၾကပ္ေရးမွဴးမ်ားတြင္ 
အလုပ္သမားမ်ားကုိ စည္းကမ္းခ်ရန္ 
လုပ္ပိုင္ခြင့္မရိွခဲ့ပါ။ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရုံးက 
ခန္႔အပ္ထားသည့္ UAI ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရး 
မွဴးသည္သာ အားလပ္ရက္အတည္ျပဳေပးျခင္း၊ 
အလုပ္ခ်ိန္အဆုိင္းမ်ားေျပာင္းျခင္း၊ စားသုံးသူ 
ဘက္မွ တိုင္ၾကားမႈကုိ ေျဖရွင္းေဆာင္ရြက္ရန္ 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ျခင္း၊ လုပ္ေဆာင္မႈ 
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အားနည္းသူမ်ားအား MGS သုိ႔ ျပန္လည္ 
လႊဲေျပာင္းျခင္းတုိ႔တြင္ အဓိကလူ ျဖစ္ပါသည္။  
 ကနဦးတြင္ UAI ညိွႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရးမွဴး 
မ်ားသည္ ၀န္ေဆာင္မႈ အရည္အေသြးႏွင့္ 
၀န္ထမ္းမ်ား၏ စြမ္းေဆာင္ရည္အား 
မူလေစာင့္ၾကည့္ ေလ့လာသူမ်ား ျဖစ္ပါသည္။ 
ေဖာက္သည္မ်ားႏွင့္ အျပန္အလွန္ေဆာင္ရြက္မႈ 
အေပၚ ေစာင့္ၾကည့့္ၿပီး ၀န္ထမ္းမ်ား နည္းဥပေဒႏွင့္ 
လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားအတိုင္း လုိက္နာေဆာင္ရြက္၍ ္ 
ျမန္ဆန္စြာ လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္ေစပါသည္။ 
ေရွးဦးပို္င္း ေစာင့့္ၾကည့္ေလ့လာေရးစနစ္ 
အမ်ားစုသည္ သီအိုရီမဆန္ေသာ ပူးေပါင္း 
ပါ၀င္မႈႏွင့္ လူအခ်င္းခ်င္းအၾကား ဆက္သြယ္ 
ေဆာင္ရြက္သည့္ပံုစံျဖစ္ပါသည္။ ဥပမာအားျဖင့္ 
အမႈသည္အတြက္ ၀န္ေဆာင္မႈ ေပးၿပီးလွ်င္ၿပီးခ်င္း 
လုပ္သားမ်ားက ေနာက္ထပ္ လက္မွတ္ 
နံပါတ္တစ္ခုကုိ ေခၚဆုိလုိက္သည့္ပံုစံျဖစ္ပါသည္။  
 ၂၀၀၈ ခုႏွစ္တြင္ one-stop shop 
မန္ေနဂ်ာမ်ား ယခင္အသုံးျပဳခဲ့သည့္ ႐ုိး႐ုိးစာရြက္ 
ပံုစံမ်ားကုိ အစားထုိးႏုိင္ရန္ စီမံခန္႔ခြဲမႈဆိုင္ရာ 
ကြန္ပ်ဴတာသုံး သတင္းအခ်က္အလက္မ်ားကုိ 
အဖြဲ႔က ထူေထာင္ခဲ့ပါသည္။ ၀န္ေဆာင္မႈေပးၿပီး 
ေဖာက္သည္အေရအတြက္၊ ၊ေစာင့္ဆုိင္း 
လ်က္ရွိသည့္ အေရအတြက္၊ ယူနစ္တစ္ခုစီႏွင့္ 
လုပ္ငန္းစနစ္ႀကီးတစ္ခုလုံးအတြက္ ေစာင့္ဆိုင္းရ 
ခ်ိန္မ်ားကုိ ယင္းသတင္းအခ်က္အလက္မ်ားအရ 
UAI အဖြဲ႔က မွတ္တမ္းလုိက္ႏိုင္ခဲ့ပါသည္။ UAI 
ယူနစ္တစ္ခုစီတြင္ အ၀င္လက္မွတ္စုစုေပါင္း၊ 
၀န္ေဆာင္မႈတစ္ခုစီအတြက္ ထုတ္ေပးၿပီး 
အေရအတြက္၊ လက္မွတ္ေပ်ာက္ဆုံး သုိ႔မဟုတ္ 
က်န္ခဲ့သျဖင့္ ထည့္သြင္း မစဥ္းစားရေသးသည့္ 
အေရအတြက္ႏွင့္ ေစာင့္ဆုိင္းရခ်ိန္မ်ားအေပၚတြင္ 
သတင္းအခ်က္အလက္ရယူသည့္စနစ္ရိွသည္။ 
၀န္ေဆာင္မႈေပးသည့္ ေနရာတုိင္းတြင္ 

ေဖာက္သည္၏ ေက်နပ္မႈကုိ keypad မွတစ္ဆင့္ 
မွတ္တမ္းတင္ပါသည္။ ႏုိင္ငံသားမ်ားက UAI ႏွင့္ 
အျပန္အလွန္ေဆာင္ရြက္ရာတြင္ ေက်နပ္မႈရရွိ 
သည့္အဆင့္ကုိ မွတ္တမ္းေရး သြင္းႏုိင္မည္ 
ျဖစ္ပါသည္။ ေဖာက္သည္အေနျဖင့္ 
၀န္ေဆာင္မႈအေပၚတြင္ အလြန္ေက်နပ္မိသည္၊ 
ေက်နပ္သည္၊ ပုံမွန္ျဖစ္သည္၊ ေက်နပ္မႈမရွိပါ၊ 
စသည္ျဖင့္ ညႊန္ျပႏုိင္ရန္ keypad တြင္ ခလုတ္ (၄) 
ခု ပါရိွပါသည္။ ယူနစ္အသီးသီးမွ 
ထုိသတင္းအခ်က္အလက္မ်ားသည္ ဗဟုိတြင္ 
လာေရာက္စုစည္းၿပီး သုိ႔ေသာ္ 
၎အခ်က္အလက္မ်ားကို အက်ဳိးရွိရိွ စီမံခန္႔ခြ ဲ
သုေတသနျပဳရန္ စြမ္းရည္လည္းမရိွ၊ 
အရင္းအျမစ္လည္းမရိွပါ။  
 ၂၀၁၁ ခုႏွစ္နွင့္ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္တြင္ Andrey 
Moraes Labanca ႏွင့္ ညွိႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရး 
ယူနစ္၏ နည္းပညာအဖြဲ႔ အဖြဲ႔၀င္မ်ားက 
မွတ္တမ္းယူသည့္စနစ္ကုိ အဆင့္ျမွင့္ခဲ့ပါသည္။ 
အခ်က္အလက္မ်ားကုိ ပုိမိုအသုံး၀င္ေသာပုံစံႏွင့္ 
အခ်ိန္ႏွင့္တေျပးညီ (စကၠန္႔ ၃၀ သာ ေနာက္က်) 
တင္ျပႏိုင္ရန္အတြက္ အဆင့္ျမွင့္ခဲ့ပါသည္။ 
စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရး အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံးရွိ UAI 
ညွိႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရးယူနစ္တြင္ ကြန္ပ်ဴတာ 
မွန္သားျပင္မ်ား စုစည္းျပသသည့္ေနရာတြင္ 
လုပ္ငန္းယူနစ္ (၂၈) ခုရွိ ၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ 
ပ်မ္းမွ်ေစာင့္ဆုိင္းရခ်ိန္၊ ၀န္ေဆာင္မႈေပးၿပီး 
ေဖာက္သည္အေရအတြက္၊ ေစာင့္ဆိုင္းေနရသည့္ 
အေရအတြက္၊ ၀န္ေဆာင္မႈေပးေနရၿပီး 
တာ၀န္က်သည့္ တာ၀န္က်သူ အေရအတြက္ကုိ 
ျပသထားသည္။ ၎စနစ္ (situation room) သည္ 
၀န္ေဆာင္မႈအားလုံးအတြက္ ပ်မ္းမွ်အခ်ိန္၊ 
ေအဂ်င္စီတစ္ခုစီ၏ ပ်မ္းမွ် ၀န္ေဆာင္မႈေပးခ်ိန္ႏွင့္ 
၀န္ေဆာင္မႈအမ်ိဳးအစားမ်ားကုိ တြက္ခ်က္ပါသည္။ 
UAI ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးယူနစ္သည္ 
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အဖြဲ႔၀င္မ်ားအေနျဖင့္ ဗဟို႐ံုးခ်ဳပ္မွ အေ၀းသုိ႔ 
ေရာက္ေနသည့္တိုင္ ယူနစ္မ်ား၏ 
စြမ္းေဆာင္ခ်က္ကို ေစာင့္ၾကည့္ႏိုင္ရန္ Tablet 
Computer မ်ားကုိ ၀ယ္ယူခဲ့ပါသည္။  
 ၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းအေျခအေနမ်ားကုိ 
ကြန္ပ်ဴတာမွန္သားျပင္တြင္ျပသသည့္စနစ္ 
(situation room) ၏ ပထမအဆင့္ကုိ Basic 
version of Excel (the Microsoft Corp 
Spreadsheet Program) က္ုုိသုံး၍ 
ဖန္တီးခဲ့သည္ဟု Labanca က ဆိုပါသည္။ 
အရင္းအျမစ္မ်ား တိုးတက္လာသျဖင့္ သူက 
ထိုစနစ္ကုိ ပုိမိုေကာင္းမြန္ေအာင္ လုပ္ေဆာင္ခဲ့ၿပီး 
အသုံးျပဳႏုိင္မည့္စနစ္မ်ား ပိုမုိျဖည့္စြက္ခဲ့သည္။ 
ပထမအဆင့္သည္ အဖြ႔ဲအတြက္ ရီယယ္ ၈,၀၀၀ 
(USD ၄,၇၇၀) ကုန္က်ေစခ့ဲသည္။ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္သည္ (၁.၈) သန္းနီးပါး (ေဒၚလာ 
၉၆၅,၁၂၂) ကုန္က်သည္ ့ ဒုတိယအဆင့္ကုိ 
ရင္းႏီွးျမွဳပ္ႏွံခဲ့ၿပီး Software လုိင္စင္အတြက္ 
ေနာက္ထပ္ ရီယယ္ ၁.၅ သန္း (ေဒၚလာ 
၈၀၄,၂၆၈) ကို ခြေဲ၀သတ္မွတ္္ခဲ့သည္။  
 UAI အဖြဲ႔သည္ ယူနစ္တိုင္းတြင္ 
၀န္ေဆာင္မႈေပးေနမႈကုိ မွတ္တမ္းလုိက္ႏိုင္ခဲ့ၿပီး 
situation room စနစ္ေၾကာင့္ ျပႆနာရိွႏိုင္ေသာ 
နယ္ပယ္မ်ား သတ္မွတ္ႏိုင္ခဲ့ကာ မူလအစျဖစ္သည့္ 
ျပႆနာမ်ားအေပၚ အလ်င္အျမန္ 
တုန္႔ျပန္ႏုိင္ခဲ့သည္။ “situation room 
ရွိျခင္းေၾကာင့္ ကိစၥရပ္မ်ားကုိ ႀကံဳေတြ႔လာရခ်ိန္မွာ 
တည့္မတ္ လုပ္ေဆာင္ေနရသည့္အစား 
ႀကိဳတင္ကာကြယ္မႈရိွရွိ 
စတင္လုပ္ေဆာင္ႏိုင္ခဲ့ပါသည္။တျခားအေရးႀကီးသ
ည့္တစ္ခုမွာ မွန္ကန္သည့္ 
သတင္းအခ်က္အလက္ကုိ 
အခ်ိိန္မီေပးလုိျခင္းျဖစ္ပါတယ္။ 
ၿပီးခဲ့တ့ဲအခ်ိန္ကာလမွာ UAI ကေန ဖုန္းေခၚတာကုိ 

လက္ခံရရွိပါမယ္။ သုိ႔ေသာ္ ျပႆနာက 
ၿပီးသြားခဲ့ၿပီျဖစ္တယ္။ ညွိႏိႈင္းေရးမွဴးက ေနာက္မွ e-
mail နဲ႔ အသိေပးမွာျဖစ္တယ္။ ဒါေပမယ့္ situation 
room ေၾကာင့့္ ညိွႏိႈင္းေရးမွဴးက 
ဖုန္းေကာက္မကိုင္မီကပင္ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔က 
ျပႆနာကုိ ေမွ်ာ္ျမင္လို႔ရပါတယ္”ဟု Labanca က 
ေျပာပါသည္။  
 စနစ္ေၾကာင့္ အဖြဲ႔သည္ 
၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ ေတာင္းဆုိမႈ (Demand) ကုိ 
စီမံခန္႔ခြဲႏုိင္ပါသည္။ “situation room ကေန 
လူတန္းရွည္ႀကီး ျဖစ္လာတာကုိ 
ကြ်န္မတုိ႔ေတြ႔ရတ့ဲအခါ အဲဒီေတာင္းဆုိမႈေတြကုိ 
လုပ္ေပးဖုိ႔ အလုပ္စားပြ ဲ ထပ္မံစီစဥ္ 
ေဆာင္ရြက္ျခင္းျဖင့္ တည့္မတ္လုပ္ေဆာင္ႏုိင္ရန္ 
စနစ္က ကူညီပါတယ္။ လူတန္းက တေျဖးေျဖး 
နည္းလာတာကုိ ေတြ႔ရတ့ဲအခါ အလုပ္စားပြေဲတြကုိ 
အျခားေနရာေျပာင္းေရႊ႕ၿပီး ၀န္ေဆာင္မႈေတြကုိ 
လုပ္ေဆာင္ေစပါတယ္။” ဟု Girao က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။  
 သုိ႔ေသာ္ situation room က အက်ပ္ 
အတည္းအားလုံးကို မေျဖရွင္းပါ။ “တခ်ိဳ႕ျပႆနာ 
ေတြက ေျဖရွင္းဖို႔အလြန္ခက္ခပဲါတယ္။ 
ႏွစ္တစ္နွစ္ရဲ႕ ပထမႏွစ္လအတြင္း ရိွခဲ့တ့ဲ 
၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ ေတာင္းဆုိမႈ (demand) 
ျမင့္မားမႈလိုမ်ိဳးျဖစ္ပါတယ္။ ပထမႏွစ္လတြင္ 
ေစာင့္ရသည့္ၾကာခ်ိန္သည္ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ 
ျဖစ္ေစခ်င္တာထက္ ပုိၾကာပါတယ္။ 
ပုိမုိႀကီးမားတ့ဲလုပ္ငန္းယူနစ္ေတြမွာ ကြ်န္ေတာ္တို႔ 
မတတ္ႏို္င္ပါဘူး။ ဒါေၾကာင့္ Belo Horizonte 
ပတ္လည္မွာရွိတ့ဲ အျခားယူနစ္ေတြဆီကိုသြားဖို႔ 
ကြ်န္ေတာ္တို႔ အႀကံျပဳပါတယ္။ ခ်ိန္းဆိုခ်က္ေတြကုိ 
အစီအစဥ္ေရးဆြျဲခင္းလုိမ်ိဳး 
တျခားနည္းလမ္းေတြကုိလည္း 
ရွာဖုိ႔ႀကိဳးစားပါတယ္”ဟု Labanca က 
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ေျပာခ့ဲပါသည္။ ၀န္ေဆာင္မႈ၊ ေတာင္းဆုိမႈႏွင့္ 
ရရွိမႈအေရအတြက္သည္ ပံုမွန္ျမင့္မားေန၍ 
တိုင္းတာရန္ခက္ခေဲသာ္လည္း (ဒီဇင္ဘာ၊ ဇန္န၀ါရီ၊ 
ဇူလုိင္ႏွင့္ ၾသဂုတ္) အားလပ္ရက္ကာလမ်ားတြင္ 
စာရြက္စာတမ္းမ်ားအတြက္ ေတာင္းဆုိမႈသည္ 
မည္သည့္ေနရာတြင္မဆို ၁၀ % မွ ၃၀ % အထိ 
ျမင့္တက္ႏုိငသ္ည္။  
 ၀န္ေဆာင္မႈေတာင္းဆုိခ်က္ျမင့္မားမႈကုိ 
ေျပလည္ေစရန္ UAI အဖြဲ႔၀င္မ်ားက ၀န္ထမ္းမ်ား၏ 
ေန႔လယ္စာစားခ်ိန္ကုိ အခ်ိန္ခြဲ၍လႊဲခဲ့ၿပီး ခ်ိန္းဆုိ 
ခ်က္မ်ားအတြက္ အစီအစဥ္ေရးဆြရဲာတြင္ ကူညီ 
ခဲ့ပါသည္။ “ခ်ိန္းဆုိခ်က္မ်ား လုပ္ေပးတာက 
၀န္ေဆာင္မႈေတာင္းဆုိခ်က္ေတြကို 
ေ၀မွ်လုိက္ပါတယ္။ ယူနစ္တစ္ခုမွာ 
ခ်ိန္းဆုိခ်က္မရလွ်င္ အဲဒီေန႔မွာပ ဲ
အျခားယူနစ္တစ္ခုကို သြားလုိ႔ရပါတယ္။ 
ခ်ိန္းဆုိခ်က္အစီအစဥ္ေတြကုိ အသုံးျပဳျခင္းရဲ႕ 
လြတ္လပ္မႈႏွင့္ အက်ိဳးေက်းဇူးေတြအေၾကာင္း 
ေအဂ်င္စီေတြ သိရွိလက္ခံလာေစမႈ ျမင့္မားလာ 
ေစဖို႔ဆိုတာလည္း ကြ်န္ေတာ္တို႔လုပ္ရမယ့္ 
အျခားနယ္ပယ္တစ္ခု ျဖစ္ပါတယ္။” ဟု 
Vasconcelos က မွတ္သားဖြယ္ 
ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ အနာဂတ္တြင္ 
ယူနစ္တစ္ခုစီတိုင္း၏ ၀င္ေပါက္နားတြင္ 
သတင္းအခ်က္အလက္ျပသမည့္ display screen 
မ်ား ရိွေနေရး နည္းပညာအဆင့္ျမွင့္ရန္ အဖြ႔ဲက 
စီစဥ္ခဲ့ပါသည္။ display screen မ်ားက 
လက္ရွိေရာက္ေနသည့္ ယူနစ္ႏွင့္ 
အျခားအနီးဆုံးေနရာရိွ ယူနစ္ႏွစ္ခုစလုံးတြင္ 
ေစာင့္ဆုိင္းရမည္အ့ခ်ိန္ကို ျပသေနမည္။ 
“ယူနစ္ေတြမွာ လုိအပ္တ့ဲအခ်ိန္ကုိ 
ႏိုင္ငံသားေတြအေနန႔ဲ သတိျပဳမိေအာင္ 
ကြ်န္ေတာ္တုိ႔လုပ္ခ်င္ပါတယ္။ 
၀န္ေဆာင္မႈေတာင္းဆုိခ်က္ (demand)ကုုိ 

မွ်ေ၀တာျဖစ္ပါတယ္”ဟု Labanca က 
ေျပာပါသည္။  
 မန္ေနဂ်ာမ်ားက ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားႏွင့္ 
ပတ္သက္၍ အျခားအျမင္႐ႈေထာင့့္မွ ေစာင့့္ၾကည့္ 
ေပးပါသည္။ 
“၀န္ေဆာင္မႈေဆာင္ရြက္ေပးသူတိုင္းရဲ႕ 
လစ္ဟာေနတ့ဲအခ်ိန္ကို ကြ်န္ေတာ္တို႔ 
ေစာင့္ၾကည့္ပါတယ္။ ၀န္ေဆာင္မႈတစ္ခုၿပီးလို႔ 
ေနာက္လက္မွတ္နံပါတ္တစ္ခုကိုေခၚရန္ အခ်ိန္ 
သိပ္ၾကာရင္ျဖစ္ေစ သို႔မဟုတ္ 
သန္႔စင္ခန္းသြားခ်ိန္မွာ လုပ္ငန္းစနစ္ကုိ 
ေခတၱရပ္နားမထားဘူးဆုိရင္ျဖစ္ေစ ဒါကုိ 
လစ္ဟာတဲ့အခ်ိန္လုိ႔ သတ္မွတ္ပါတယ္။ ဥပမာ - 
၁၅ မိနစ္ ေခတၱနားခ်ိန္ရပါတယ္။ ကြ်န္ေတာ္တု႔႔ိ 
ေခတၱနားခ်ိန္ကို မွတ္တမ္းလုိက္ပါတယ္” ဟု Belo 
Horizonte ျမိဳ႕ရိွ Praca Sete UAI ၏ ညွိႏိႈင္း 
လုပ္ေဆာင္ေရးမွဴး Eliel Benetes က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။  
  
အခက္အခဲအတားအဆီးမ်ားကုိ ေက်ာ္လႊားျခင္း 
 one-stop shop အသစ္မ်ားသည္ 
ေကာင္းစြာ လုပ္ေဆာင္ႏုိင္ခဲ့ေသာ္လည္း ႀကီးမား 
သည့္ျပႆနာႏွစ္ခု ရိွခဲ့ပါသည္။ ပထမတစ္ခုမွာ 
ကုန္က်စရိတ္ျမင့္မားပါသည္။ တစ္ႏွစ္ပတ္လည္ 
လုပ္ငန္းကုန္က်စရိတ္မွာ PSIUs (၂၆) ခုအတြက္ 
၂၀၀၇ ခုႏွစ္တြင္ ရီယယ္ ၄.၃ သန္း (ေဒၚလာ ၂ 
သန္း)မွ one stop shops (၂၉)ခုအတြက္ ၂၀၁၀ 
ခုနွစ္တြင္ ရီယယ္ ၆၈ သန္း(၂၉.၁ သန္း) သို႔ 
ျမင့့္တက္ခဲ့ပါသည္။ (ႏိႈင္းယွဥ္ႏုိင္ရန္မွာ 
ျပည္နယ္တစ္ခုလုံး၏ ဘတ္ဂ်က္မွာ ၂၀၀၇ 
ခုႏွစ္တြင္ ရီယယ္ ၃၀.၅ ဘီလီယံ (ေဒၚလာ ၁၄.၂   
ဘီလီယံ) ႏွင့္ ၂၀၁၀ ခုႏွစ္တြင္ ရီယယ္ ၄၁.၁ 
ဘီလီယံ (ေဒၚလာ ၂၃.၄ ဘီလီယံ) ျဖစ္ပါသည္။) 
၂၀၀၇ ခုႏွစ္တြင္ PSIU တစ္ခုတြင္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
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တစ္ခုအတြက္ ပ်မ္းမွ်ကုန္က်စရိတ္မွာ ၂.၃၁ 
ရီယယ္ (ေဒၚလာ ၁.၀၈) ျဖစ္ခဲ့ၿပီး ၂၀၁၀ ခုႏွစ္တြင္ 
၁၆.၈ ရီယယ္  (ေဒၚလာ ၉.၂၃) သုိ႔ ျမင့္တက္ခ့ဲ 
ပါသည္။ (၂၀၀၇ ခုႏွစ္မွ ၂၀၁၂ ခုနွစအ္ထိ 

ျပည္နယ္ႏွင့္ one-stop shop အတြက္ 
ခြဲေ၀သတ္မတွ္ခဲ့ေသာ ဘတ္ဂ်က္အတြက္ ဇယား - 
၄ကုိၾကည့္ပါ။)

 
ဇယား - ၄ ျပည္နယ္ဘတ္ဂ်က္ PSIUs / UAIs အတြက္ ခြင့့္ျပဳဘတ္ဂ်က္ 
၂၀၀၇ ရီယယ္ ၃၀,၅၅၃,၇၀၄,၃၆၃ 

(ေဒၚလာ ၁၄,၂၈၇,၄၀၀,၀၀၀) 
ရီယယ္ ၃,၁၂၉,၂၀၇ 
(ေဒၚလာ ၁,၄၆၃,၂၇၀) 

၂၀၀၈ ရီယယ္ ၃၅,၅၉၀,၄၀၅,၅၉၉  
(ေဒၚလာ ၁၉,၆၀၉,၀၀၀,၀၀၀) 

ရီယယ္ ၁၆,၄၅၀,၀၀၀ 
(ေဒၚလာ ၉,၀၆၃,၃၆၀) 

၂၀၀၉ ရီယယ္ ၃၈,၉၇၈,၂၃၀,၅၁၃ 
(ေဒၚလာ ၁၆,၆၆၂,၁၀၀,၀၀၀) 

ရီယယ္ ၃၉,၄၁၀,၀၀၀ 
(ေဒၚလာ ၁၆,၈၄၆,၆၀၀) 

၂၀၁၀ ရီယယ္ ၄၁,၁၁၃,၉၃၇,၂၀၇ 
(ေဒၚလာ ၂၃,၃၈၉,၀၀၀,၀၀၀) 

ရီယယ္ ၄၅,၂၅၀,၀၀၁ 
(ေဒၚလာ ၂၅,၇၄၂,၀၀၀) 

၂၀၁၁ ရီယယ္ ၄၄,၉၉၈,၆၁၅,၉၀၇ 
(ေဒၚလာ ၂၆,၈၄၄,၅၀၀,၀၀၀) 

ရီယယ္ ၇၂,၉၃၆,၇၁၉ 
(ေဒၚလာ ၄၃,၅၁၁,၃၀၀) 

၂၀၁၂ ရီယယ္ ၅၀,၂၇၂,၃၁၈,၇၀၈ 
(ေဒၚလာ ၂၆,၉၅၄,၉၀၀,၀၀၀) 

ရီယယ္ ၇၁,၀၀၀,၀၀၀ 
(ေဒၚလာ ၃၈,၀၆၈,၇၀၀) 
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 ဒုတိယတစ္ခုမွာ MGS သည္ လိုအပ္သည့္ 
၀န္ထမ္းႏွင့္ ေထာက္ပံ့မႈမ်ား ျဖည့္ဆည္းေပးရန္ 
ေႏွးေကြးေၾကာင္း၊ ညိွႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရး႐ုံးက 
ေတြ႔ခဲ့ရသည္။ “အခန္းေလးတစ္ခုထဲက 
မီးသီးေလးတစ္လံုးကုိ လဲေပးဖုိ႔ ကြ်န္ေတာ္တို႔ ၃ လ 
ေစာင့္ခဲ့ရတဲ့ကိစၥတစ္ခုကုိမွတ္မိပါတယ္”ဟု 
Coscarelli က ေျပာခ့ဲပါသည္။ 
၀န္ေဆာင္မႈစင္တာမ်ားက MGS က 
လုပ္ေပးႏုိင္သည္ထက္ပုိ၍ လ်င္ျမန္သြက္လက္မႈကို 
လိုအပ္ပါသည္။  
 MGS မွ ၀န္ထမ္းမ်ား ဖယ္ထုတ္မႈသည္ 
အျခားအကန္႔အသတ္မ်ားကုိ ျဖစ္ေပၚေစပါသည္။ 
ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးယူနစ္က သူတုိ႔၏ 
အလုပ္တြင္ ထူးျခားေကာင္းမြန္စြာ လုပ္ခဲ့သူမ်ားကုိ 
ဆုေပးရန္ သုိ႔မဟုတ္ “UAI of the Month” က့ဲသုိ႔ 
အစီအစဥ္မ်ားကုိ ကမကထလုပ္ေပးရန္ MGS 
လုပ္သားစာခ်ဳပ္မ်ားက ခြင့္မျပဳခဲ့ပါ။  
 ၂၀၀၉ ခုႏွစ္တြင္ ျပႆနာမ်ားကုိ ေျဖရွင္း 
ရန္ public-private-partnership ပုံစံကုိ လက္ခံ 
က်င့္သုံးေရး စဥ္းစားသြားရန္ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္က 
စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရး ညႊန္ၾကားေရးမွဴးခ်ဳပ္ကို 
ညႊန္ၾကားခဲ့ပါသည္။ PPP စနစ္အရ one-stop shop 
မ်ားကုိ ပုဂၢလိကကုမၸဏီႏွင့္ ညွိႏိႈင္းထားသည့္ 
စီမံခန္႔ခြဲမႈသေဘာတူစာခ်ဳပ္မွတစ္ဆင့္ ျပည္နယ္က 
လုပ္ငန္းလည္ပတ္ လုပ္ေဆာင္မည္ျဖစ္သည္။ 
ပုဂၢလိက ကုမၸဏီက UAI မ်ားကုိ စီမံခန္႔ခြဲမည္ျဖစ္ၿပီး 
၀န္ေဆာင္မႈ အရည္အေသြးႏွင့္ ေပးခ့ဲသည့္ 
၀န္ေဆာင္မႈမ်ား အရည္အတြက္အတိုင္း 
ကုန္က်စရိတ္မ်ားကုိ ျပည္နယ္က 
ျပန္လည္ေပးေခ်မည္ျဖစ္ပါသည္။ 
အေျခခံအေဆာက္အဦဖြ႕ံၿဖိဳးမႈႏွင့္ 
ျပည္နယ္အက်ဥ္းေထာင္ စီမံခန္႔ခြဲျခင္းကဲ့သုိ႔ 
အျခားမူ၀ါဒေရးရာနယ္ပယ္မ်ားတြင္ 
ထုိပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈပုံစံကုိ PPP 

အေကာင္အထည္ေဖာ္ရာတြင္ Minas Gerais က 
ေအာင္ျမင္ခဲ့ပါသည္။ ဤခ်ဥ္းကပ္မႈသည္ 
ႏိုင္ငံသားအတြက္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 
တုိက္႐ုိက္ေပးျခင္းတြင္ အလုပ္ျဖစ္၊ မျဖစ္မွာ 
ေမးခြန္းတစ္ခု ျဖစ္ပါသည္။  
 ၂၀၀၉ ႏွင့့္ ၂၀၁၀ တြင္ ဗ်ဴဟာေျမာက္ 
ဦးစားေပးလုပ္ငန္းမ်ားတြင္ 
အဓိကထားေဆာင္ရြက္သည့္ အဖြဲ႔၏ အဖြဲ႔၀င္ 
Vilhena သည္ (၁) ဤခ်ဥ္းကပ္မႈအရ လုိအပ္သည့္ 
ဆီေလ်ာ္ေအာင္ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲရမည့္ 
အေၾကာင္းအရာမ်ား၊ (၂) 
အဆုိျပဳခ်က္အသစ္တိုင္း၏ အားနည္းခ်က္၊ 
အားသာခ်က္မ်ားကုိ စိစစ္သုံးသပ္ႏုိင္ရန္ Girao ႏွင့္ 
Bruno Bidigal Coscarelli တုိ႔ႏွင့္ 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါသည္။ အဖြ႔ဲသည္ ပုဂၢလိက 
က႑ အေနျဖင့္ ပိုမိုျပည့္စုံေသာ၀န္ေဆာင္မႈကုိ 
ေစ်းႏႈန္းသက္သာစြာျဖင့္ ေပးႏုိင္၊ မေပးႏုိင္ 
ဆုံးျဖတ္ႏိုင္ရန္ အၾကမ္းဖ်ဥ္း 
တူညီသည့္လုပ္ငန္းအတြက္ MGS ၏ 
ကုန္က်စရိတ္ႏွင့္ ေစ်းကြက္ေပါက္ေစ်းကုိ 
ႏိႈင္းယွဥ္ခဲ့ပါသည္။ ေျပာင္းလြယ္ျပင္လြယ္ 
အေနအထားအတြက္လည္း စဥ္းစားခ့ဲပါသည္။ 
“ဒါက ကုန္က်စရိတ္မွာ 
ႀကီးႀကီးမားမားေလ်ာ့က်တာမဟုတ္ပါဘူး။ သုိ႔ေသာ္ 
ကြ်န္မတုိ႔ ေငြကုိ ပုိမိုေကာင္းမြန္စြာ အသုံးျပဳဖို႔ 
ဦးတည္တာပါ။ လူးသာလြန္႔သာ 
အေျခအေနရိွတာေၾကာင့္ ပုဂၢလိက က႑က 
ပိုေကာင္းတ့ဲအလုပ္ကုိ လုပ္ႏုိင္ပါတယ္ “ ဟု Girao 
က ေျပာခဲ့ပါသည္။ ပုဂၢလိကကုမၸဏီက 
မွန္ကန္တ့ဲကြ်မ္းက်င္မႈႏွင့္ ပင္ကုိယ္စြမ္းရည္ရိွေသာ 
အလုပ္သမားမ်ားကုိရွာေဖြရန္ ၎တို႔ကုိယ္တုိင္ 
လူသစ္စုေဆာင္းသည့္ 
လုပ္ငန္းစဥ္ကုိသံုးမည္ျဖစ္ၿပီး MGS က လုပ္ငန္း 
စြမ္းေဆာင္မႈႏွင့္ ဆက္စပ္မႈသိပ္မရိွႏိုင္ေသာ 
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စာေမးပြရဲလဒ္မ်ားအေပၚ အေျချပဳၿပီး 
လူေရြးမည္ျဖစ္ပါသည္။ PPP စနစ္သည္ ပုိမုိ၍ 
ေျပာင္းလြယ္ျပင္လြယ္ျဖစ္ေသာ 
လုပ္ငန္းလည္ပတ္မႈကို ေပးႏုိင္မည္ျဖစ္ပါသည္။ 
ပုဂၢလိက ကုမၸဏီက ကြ်မ္းေနတ့ဲ 
မီးသီးတစ္လုံးကုိလဲရန္ ၀န္ထမ္းတစ္ဦးကုိ 
လ်င္ျမန္စြာေျပာႏုိင္ၿပီး လက္ရွိစနစ္အရ ျပည္နယ္၏ 
တင္းက်ပ္ေသာ ပစၥည္းျဖည့္တင္းေရးဆိုင္ရာ 
လမ္းညႊန္ခ်က္မ်ားက ထုိက့ဲသုိ႔ ေတာင္းဆုိမႈမ်ားကုိ 
အလြယ္တကူ ျဖည့္ဆည္းျခင္းအတြက္ UAI 
ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးမွဴးကုိ 
ကန္႔သတ္ထားပါသည္။  
 အႀကံဥာဏ္အသစ္ႏွင့္အတူ ပထမဆုံး 
တင္ျပသည့္အခါ ပုဂၢလိကကုမၸဏီမ်ားက 
မယုံၾကည္ၾကပါ။ စီမံခန္႔ခြဲမႈလုပ္ငန္းအတြက္ ၂၀၀၉ 
ခုႏွစ္ ကနဦး တင္ဒါေခၚယူမႈသည္ မေအာင္ျမင္ခဲ့ ပါ။ 
အဘယ္ေၾကာင့္ဆိုေသာ္ ၀န္ေဆာင္ခ ရွင္းေပးမႈ 
အဆင့္အတန္းႏွင့္ ၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ 
ေတာင္းဆုိမႈ (demand) အေပၚတြင္ 
အာမခံမရွိျခင္းႏွင့္ပတ္သက္၍ ကုမၸဏီဘက္မွ 
ေစာဒကမ်ားေၾကာင့္ျဖစ္သည္။ 
၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ ေတာင္းဆုိမႈ (demand) 
သည္ အတက္အက်ျဖစ္ဖြယ္ရွိေၾကာင္း အဖြဲ႔မ်ားက 
ထင္ျမင္ၾကသည္။  
 ထပ္မံေဆြးေႏြးမႈမ်ား ၿပီးစီးခဲ့သည့္ေနာက္ 
၂၀၁၀ ခုႏွစ္ တင္ဒါသစ္သည္ ၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ 
Demand ၏ ၇၀ % ကို အစုိးရက ေပးမည္ဟု 
အာမခံခဲ့သည္။ ေလ်ာ္ေၾကးအတြက္ အေျခခံ 
အဆင့္တစ္ခုကို တည္ေဆာက္ျခင္းျဖစ္ပါသည္။ 
(ခန္႔မွန္းတြက္ခ်က္မႈတြင္ 
လူကုိယ္တိုင္၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ားသာ 
ပါ၀င္သည္။ တြက္ခ်က္မႈတြင္ အြန္လိုင္းႏွင့္္ 
အလိုအေလ်ာက္ 

၀န္ေဆာင္မႈေပးသည့္ေနရာမွတစ္ဆင့္ 
ေပးအပ္သည့္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ မစဥ္းစားပါ။  
 
 
 
 မည္သည့္ထပ္မံေပးေခ်မႈမဆုိ 
စြမ္းေဆာင္ရည္ညႊန္ကိန္း (coefficient of 
efficiency) ျဖင့္ တိုင္းထားေသာ 
လုပ္ေဆာင္ခ်က္အေပၚ အေျခခံမည္ျဖစ္သည္။ 
လက္ေတြ႔တြင္ ကုမၸဏီမ်ား၏ စုိးရိမ္မႈမ်ား 
ျဖစ္မလာပါ။ demand သည္ 
ခန္႔မွန္းထားသည္ထက္ အျမျဲမင့္မားေနခ့ဲၿပီး 
မေပးအပ္ရသည့္၀န္ေဆာင္မႈမ်ားအတြက္ အစုိးရက 
ရန္ပုံေငြမေပးခဲ့ရပါ။ ႏွစ္ ၂၀ 
ကန္ထ႐ုိက္စာခ်ဳပ္သည္ 
တင္ဒါယွဥ္ျပိဳင္သည့္ကုမၸဏီမ်ား၏ 
အေျခခံအေဆာက္အအုံမ်ားႏွင့္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 
စီမံခန္႔ခြဲသည့္ အေတြ႔အႀကံဳႏွင့္ပတ္သက္၍ 
နည္းပညာ ဆိုင္ရာ လိုအပ္ခ်က္မ်ားကုိ 
စတင္မိတ္ဆက္ေပးခဲ့ပါသည္။ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္က ျဖည့္စြက္ယူနစ္မ်ား၏ 
စီမံခန္႔ခြဲမႈအတြက္ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ ဒုတိယအႀကိမ္ 
တင္ဒါေခၚယူသည့္အခါ ကန္ထ႐ုိက္သက္တမ္းကုိ 
(၁၇) ႏွစ္သုိ႔ ေလွ်ာ့ခ်ခဲ့သည္။ ၅ 
ႏွစ္ျပည့္သည့္အခါတိုင္း လုပ္ေဆာင္ခ်က္အတြက္ 
အဓိက အေျခခံစနစ္ျဖစ္သည့္ coefficient of 
efficiency ခိုင္လံုမႈႏွင့္ ယုံၾကည္စိတ္ခ်ရမႈကို 
ျပန္လည္သုံးသပ္ရန္ သေဘာတူခဲ့ၾကပါသည္။ 
 တင္ဒါေအာင္ျမင္မႈေရြးခ်ယ္ရာတြင္ ေစ်းႏႈန္း 
ႏွင့္ ၀န္ေဆာင္မႈအရည္အေသြးအေပၚတြင္ 
အဓိကထားပါသည္။ MGS ပုံစံအရ 
၀န္ေဆာင္မႈတစ္ခုအတြက္ ပ်မ္းမွ်ကုန္က်စရိတ္မွာ 
၁၆.၈ ရီယယ္ (ေဒၚလာ ၉.၂၃) ျဖစ္ခဲ့သည္။ 
တင္ဒါလုပ္ငန္းစဥ္တြင္ ၀န္ေဆာင္မႈတစ္ခုအတြက္ 
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ကုန္က်စရိတ္သည္ ၁၃ ရီယယ္ (ေဒၚလာ ၇.၁၄) 
ထက္မေက်ာ္ရန္ အဖြဲ႔က သတ္မွတ္ခဲ့ပါသည္။ 
ပထမဆုံး လုပ္ငန္းယူနစ္ (၆) ခုကုိ လုပ္ေဆာင္ရန္ 
တင္ဒါေအာင္ျမင္သည့္ Minas Cidade 
ကုမၸဏီသည္ ၀န္ေဆာင္မႈတစ္ခုကုိ ၁၁.၆၀ ရီယယ္ 
(ေဒၚလာ ၆.၃၇) ျဖင့္ ေဆာင္ရြက္ေပးရန္ 
ကမ္းလွမ္းခဲ့သျဖင့္ အျခား UAI မ်ားႏွင့္ 
ႏိႈင္းယွဥ္လွ်င္ ကုန္က်စရိတ္ကုိ ၃၁ % 
ေလွ်ာ့က်ေစခ့ဲပါသည္။ 
 လုပ္ငန္းယူနစ္အသစ္မ်ား စတင္ရန္ႏွင့္ 
လည္ပတ္ရန္ Minas Cidade ကုမၸဏီသည္ 
ပုဂၢလိကက႑မွ လုပ္သားမ်ားကုိ 
၎ယူနစ္မ်ားတြင္ ခန္႔အပ္၍ ႐ုံးလုပ္ငန္းမ်ား 
ေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါသည္။ PSIU 
ျပည္သူ႔၀န္ထမ္းမ်ားသည္ မူလေအဂ်င္စီမ်ားသုိ႔ 
ျပန္သြားခဲ့ပါသည္။ (ဒုတိယတင္ဒါတြင္ 
ေအာင္ျမင္သည့္ကုမၸဏီက MGS 
အလုပ္သမားမ်ားကုိ ထိန္းသိမ္းေရး အားေပးရန္ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္က စီစဥ္ခဲ့ပါသည္။ အဖြဲ႔သည္ 
၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ တင္ဒါအတြက္ ေနာက္ဆံုး 
အေသးစိတ္မ်ားကုိ တြက္ခ်က္ေနခဲ့ပါသည္။) 
 အစီအစဥ္သစ္အရ UAI 
ညိွႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရးအဖြဲ့သည္ 
၀န္ေဆာင္မႈေပးျခင္းကုိ ေစာင့္ၾကည့္ရန္ 
စနစ္သစ္ကုိ ေျပာင္းလဲလက္ခံက်င့္သုံးခဲ့သည္။ 
situation room က 
ဆက္လက္လည္ပတ္လုပ္ေဆာင္ၿပီး 
ညွိႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရးယူနစ္က coefficient of 
efficiency မ်ားကုိ တြက္ခ်က္ပါသည္။ 
အေတြ႔အႀကံဳေပၚအေျခခံ၍ UAI အဖြဲ႔သည္ 
လုပ္ငန္းလုပ္ေဆာင္မႈ၏ အခ်ိဳ႕အပုိင္းမ်ားကို 
နီးကပ္စြာ ေစာင့္ၾကည့္ခဲ့ပါသည္။ ဥပမာအားျဖင့္ 
အဖြဲ႔သည္ လက္မွတ္ထုတ္ေပးသည့္စနစ္ကို 
အထူးဂ႐ုျပဳပါသည္။ အဘယ္ေၾကာင့္ဆိုေသာ္ 

ထုတ္ေပးၿပီး လက္မွတ္အေရအတြက္သည္ 
coefficient of efficiency ကုိ သက္ေရာက္မႈရွိၿပီး 
coefficient of efficiency က ပုဂၢလိက ကုမၸဏီကုိ 
ေပးရမည့္ ပမာဏကုိ 
ဆုံးျဖတ္ေပးျခင္းေၾကာင့္ျဖစ္သည္။ 
အခ်ိဳ႕ကိစၥရပ္မ်ားတြင္ ႏုိင္ငံသားတစ္ဦးသည္ 
လက္မွတ္ကုိရရိွမည္ျဖစ္ေသာ္လည္း 
၀န္ေဆာင္မႈရယူျခင္းမျပဳဘဲ ထြက္ခြာသည္ 
သုိ႔မဟုတ္ လက္မွတ္ေပ်ာက္ဆုံးခဲ့သည္။ 
၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ ပ်မ္းမွ်ေစာင့္ရခ်ိန္အေပၚ ၄၀ 
% အေလးေပးထားသည့္ ကိန္းေသ (coefficient) 
အေပၚ အေျခခံ၍ ကုမၸဏီကုိ 
ေပးေခ်သည္ျဖစ္သျဖင့္ ေပ်ာက္ဆုံး သုိ႔မဟုတ္ 
အသုံးမျပဳလက္မွတ္တစ္ေစာင္ေၾကာင့္ 
အခ်ိန္ၾကာသည့္ ေစာင့္ဆုိင္းရမႈတစ္ခုသည္ 
ကုမၸဏီအား အက်ိဳးမဲ့ေစၿပီး အခြန္အခကုိ 
ဆုံ႐ံႈးေစပါသည္။ စနစ္ကုိ မွန္ကန္ေအာင္ 
ေဆာင္ရြက္ရန္မွာ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္၊ 
လုပ္ငန္းအစီအစဥ္တြင္ရွိေနဆဲျဖစ္သည္။  
 UAI ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ေရးအဖြ႔ဲသည္ 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈပံုစံသစ္၏ လုပ္ငန္းစဥ္ (PPP) 
ကုိ ျပည္ေထာင္စု၊ ျပည္နယ္ႏွင့္ ေဒသအဆင့္ 
ေအဂ်င္စီမ်ားသုိ႔ ရွင္းလင္းခဲ့ပါသည္။ 
အနည္းငယ္သာ ကန္႔ကြက္ခဲ့ၾကပါသည္။ 
“အႀကီးမားဆုံးစိန္ေခၚမႈကေတာ့ 
အ၀င္အထြက္ျမင့္မားမႈျဖစ္ပါတယ္။ 
သင္တန္းတက္ေရာက္ေနသည့္လူေတြအေပၚမွာ 
ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ ထိန္းခ်ဳပ္ႏုိင္မႈ မရိွပါဘူး။ ဒါက 
အႀကီးမားဆုံး စိန္ေခၚမႈလုိ႔ထင္ပါတယ္။ ပုဂၢလိက 
က႑က လူေတြရဲ႕အရည္အခ်င္းကုိ 
ထိန္းခ်ဳပ္ပါတယ္။ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ရရွိတ့ဲ 
တစ္ခုတည္းေသာအရာကေတာ့ 
နာမည္မ်ားစာရင္းျဖစ္ပါတယ္။ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔က 
ေနာက္ခံအေၾကာင္းေတြ စိစစ္မႈလုပ္ပါတယ္။ 

http://www.princeton.edu/successfulsocieties


PRINCETON UNIVERSITY  
Rushda Majeed  ေအာင္ၿမင္ေသာ လူ႔အဖြဲ႔အစည္းအတြက္ ဆန္းသစ္တီထြင္မႈမ်ား 

 ွ© 2014, Trustees of Princeton University 
ကိုးကားမႈပုံစံမ်ားႏွင့္ အသံုးၿပဳရာတြင္ လိုက္နာရမည့္အခ်က္မ်ားအတြက္ ဤစာတမ္းအဆံုးတြင္ ႏွင္႔  www.princeton.edu/successfulsocieties တြင္ ေဖာ္ၿပထားသည္။ 
 

 
 

ကြ်န္ေတာ္တို႔ အျခားထိန္းခ်ဳပ္မႈ မရိွပါဘူး” ဟု 
ျပည္သူ႔ရဌဲာနအႀကီးအကဲႏွင့္ ျပည္နယ္၏ 
စိစစ္အတည္ျပဳေရးအဖြဲ႔ ညႊန္ၾကားေရးမွဴး Leticia 
Alessi Machado က ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။  
 Public-private partnership လမ္းေၾကာင္း 
အတုိင္းသြားရာတြင္ ရံဖန္ရံခါ ႀကံဳေတြ႔ရသည့္ 
အခက္အခဲမ်ားကုိ Girao က လက္ခံခဲ့ပါသည္။ 
“ျပည္နယ္ရ႕ဲအဓိကရည္ရြယ္ခ်က္က 
ႏိုင္ငံသားေတြကုိ အရည္အေသြးေကာင္းတ့ဲ 
၀န္ေဆာင္မႈေတြေပးဖုိ႔ျဖစ္ပါတယ္” ဟု သူမက 
ေျပာခ့ဲပါသည္။ “သို႔ေသာ္ ပုဂၢလိက ကုမၸဏီအတြက္ 
ဒါဟာ အျမတ္အစြန္းျဖစ္ပါတယ္။ ကြ်န္မတုိ႔ရ႕ဲ 
ႀကိဳးစားမႈက အျမတ္အစြန္းကုိ ထိန္းသိမ္းထားသလုိ 
ႏိုင္ငံသားေတြအတြက္ အရည္အေသြးရွိတ့ဲ 
၀န္ေဆာင္မႈကုိလည္း ေပးႏုိင္ဖို႔ျဖစ္ပါတယ္။ 
ကြ်န္မတို႔က ပုဂၢလိက ကုမၸဏီ၏ 
လုပ္ငန္းလုပ္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ ထိန္းခ်ဳပ္လိုပါတယ္။ 
မည္သည့္၀န္ေဆာင္မႈကုိမဆုိ ေပးႏုိင္သည္သာမက 
အရည္အေသြးရိွတဲ့ ၀န္ေဆာင္မႈကုိ ေပးႏိုင္ရန္ဆုိတ့ဲ 
ကြ်န္မတို႔ရည္ရြယ္ခ်က္ကုိ 
စိတ္ထဲမွာထားရမည္ျဖစ္သည္ ” ဟု Girao က 
ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ ပုဂၢလိကကုမၸဏီကေပးသည့္ 
ပုိမုိနည္းပါးသည့္လစာသည္ 
၀န္ေဆာင္မႈအရည္အေသြးကုိ လႊမ္းမုိးလိမ့္မည္ဟု 
တခ်ိဳ႕က စုိးရိမ္ခဲ့ၾကပါသည္။ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ MGS 
က ပ့ံပိုးေပးသည့္ လုပ္သားအမ်ားစုသည္ 
တစ္လလွ်င္ ရီယယ္ ၁,၁၀၀ (ေဒၚလာ ၅၃၆) 
ရရွိခဲ့ၾကၿပီး public-private ယူနစ္မ်ားရိွ 
၀န္ထမ္းလစာမွာ တစ္လလွ်င္ ရီယယ္ ၆၇၀ (၃၂၇ 
ေဒၚလာ) ျဖစ္ပါသည္။ (public-private ယူနစ္မ်ားရိွ 
၀န္ထမ္းလစာမွာ ၂၀၁၃ ခုႏွစ ္ ဘရာဇီးႏိုင္ငံ 
ဆင္းရဲမြဲေတမႈသတ္မွတ္ခ်က္ျဖစ္သည့္ တစ္လလွ်င္ 
ရီယယ္ ၁၄၀ (၆၈ ေဒၚလာ) ၏ ၄ 
ဆခန္႔ျဖစ္ပါသည္။) 

 public-private စနစ္ျဖင့္ ေဆာင္ရြက္သည့္ 
လုပ္ငန္း (unit) မ်ားသည္ ၀န္ထမ္းမ်ားအတြက္ 
ပိုမိုက်ယ္၀န္းသည့္ အမ်ားသုံး ဧရိယာကဲ့သုိ႔ 
အဆင့္ျမင့့္လုပ္ငန္းခြင္အေျခအေနမ်ားကုိ 
ပံ့ပိုးေပးၿပီး လုပ္သားမ်ားကုိ အသိအမွတ္ျပဳျခင္းႏွင့္ 
ဆုေပးျခင္းျဖင့္ စိတ္ဓာတ္ပိုင္း လႈံ႕ေဆာ္ေပးေၾကာင္း 
UAI အဖြဲ႔၀င္မ်ားက မွတ္သားခဲ့ပါသည္။ 
 ထုိ႔ျပင္ UAI ညိွႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရးအဖြ႔ဲ 
သည္ ပုဂၢလိကမိတ္ဖက္ျဖစ္သူအား အနည္းဆုံး 
လုပ္ငန္းစတင္ခ်ိန္ကာလမ်ားတြင္ 
ေမွ်ာ္မွန္းသည္ထက္ ပိုမို၍ သင္ၾကား၊ 
ကူညီေပးခဲ့သည္။  
 Minas Cidade ကုမၸဏီက coefficient of 
efficiency သည္ ေပးေခ်မႈအတြက္ အေျခခံရန္ 
အေကာင္းဆုံးတိုင္းတာမႈမဟုတ္ေၾကာင္း 
ဆက္လက္၍ ေတာင္းဆုိခဲ့သည္။ အထူးသျဖင့္ 
၎ကုမၸဏီက UAI ၏ 
လက္မွတ္ထုတ္ေပးသည့္စနစ္သည္ 
တိက်မႈမရွိေသာ အခ်က္အလက္မ်ားကုိ 
ေပးေနေၾကာင္း ေစာဒကတက္ခဲ့သည္။ 
သက္ေသခံကတ္ျပား (IDs) မ်ားအတြက္ 
လုံၿခံဳေရးစနစ္ကုိ ျဖတ္သန္းရန္ 
ေစာင့္ဆုိင္းေနရခ်ိန္မ်ားကဲ့သုိ႔ ေအဂ်င္စီေၾကာင့္ 
ေႏွာင့္ေႏွးမႈမ်ားကုိ effiency တြက္ခ်က္ရာတြင္ 
အသုံးမျပဳသင့္ေၾကာင္းကုိလည္း ကုမၸဏီက 
ေတာင္းဆုိခဲ့သည္။ 
 သုိ႔ေသာ္ အားလုံးၿခံဳငုံၾကည့္ပါက PPP ပုံစံ 
ျဖင့္ ေရွးဦးပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈကုိ ေအာင္ျမင္မႈ 
တစ္ရပ္အျဖစ္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္က 
႐ႈျမင္ခဲ့ပါသည္။ က်န္ရွိေနသည့္ PSIUs (၇) 
ခုအနက္ (၅) ခုကုိ public-private ယူနစ္မ်ားအျဖစ္ 
ေျပာင္းလဲရန္ အဖြ႔ဲသည္ Minas Cidade ႏွင့္ 
ပူးေပါင္းလုပ္ေဆာင္ခဲ့ၿပီး ယူနစ္အသစ္တစ္ခုကုိ 
ထပ္ေပါင္းထည့္ခဲ့သည္။ ယူနစ္ (၆) ခုလုံးသည္ 
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၂၀၁၁ ခုႏွစ္အကုန္တြင္ ရာႏႈန္းျပည့္ 
လုပ္ငန္းလည္ပတ္ေဆာင္ရြက္ႏိုင္လာခ့ဲပါသည္။ 
Vilhena သည္ ေရွးဦးစံျပ လုပ္ငန္းယူနစ္မ်ားကုိ 
အျခားယူနစ္မ်ားႏွင့္ ႏိႈင္းယွဥ္ခဲ့ပါသည္။ 
“ကြ်န္ေတာ္တို႔ ႏိုင္ငံံသားအားလုံး၏ ၉၅ % 
သေဘာတူညီခ်က္ ရရိွခဲ့ပါတယ္။ ကုန္က်စရိတ္ ၃၁ 
% သက္သာပါတယ္” (အျခားယူနစ္မ်ားထက္) 
၂၀၁၄ ခုႏွစ္တြင္ က်န္ရိွ one-stop shop 
မ်ားအားလုံးကုိ public-private  ပုံစံသို႔ 
ေျပာင္းလဲရန္ အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္က စီစဥ္ခဲ့ပါသည္။  
 UAI မ်ားအတြက္ PPP ပုံစံသည္ အားလုံး 
အတြက္ စံျပမျဖစ္ခဲ့ပါ။ PPP စနစ္သုိ႔ ေျပာင္းလဲ 
တာ၀န္ထမ္းေဆာင္ရမည့္ ယူနစ္မ်ားမွ ၀န္ထမ္း 
မ်ားက အလုပ္ကုိ ဆက္လက္လုပ္ကုိင္မည္၊ 
မလုပ္ကုိင္မည္ကုိ မသိရွိခဲ့ဘဲ စုိးရိမ္ပူပန္မႈမ်ားကုိ 
ေဖာ္ျပခ့ဲၾကပါသည္။ အထက္ပါအေျခအေနကို 
တုန္႔ျပန္သည့္အေနျဖင့္ UAI အဖြဲ႔သည္ 
ေမးျမန္းခ်က္မ်ားကုိ ေျဖဆုိရန္ႏွင့္ 
သတင္းအခ်က္အလက္ေပးပို႔ရန္ 
အထူးဆက္သြယ္ေရးလိုင္း (hotline) တစ္ခု 
ဖြင့္ေပးခ့ဲသည္။ ဒုတိယတင္ဒါကုိ မည္သည့္ 
ကုမၸဏီက ႏ္ိုင္သည္ျဖစ္ေစ၊ လုပ္သားမ်ားကုိ 
ထိန္းသိမ္းေရး တိုက္တြန္းရန္ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ကလည္း စီစဥ္ခဲ့ပါသည္။ 
“တင္ဒါအသစ္တြင္ ပုဂၢလိကမိတ္ဖက္အေနနဲ႔ 
လုပ္ငန္းအဖြဲ႔အင္အားေတြကုိ 
ဘ႑ာေရးအရသုံးစြဖဲို႔ ကြ်န္ေတာ္တို႔ 
တိုက္တြန္းအားေပးပါတယ္။ 
သင္တန္းေတြအေပၚမွာ 
ေငြသုံးစြရဲန္မဟုတ္သည့္အတြက္ ဒါကုိ 
ကုမၸဏီကလည္း စိတ္၀င္စားပါတယ္။ 
သုိ႔ေသာ္လည္း လူတိုင္းရဲ႕အလုပ္ကို 
ထိန္းသိမ္းထားေပးဖို႔ မျဖစ္ႏုိင္ေၾကာင္း 
ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ သိပါတယ္။” ဟု 

စီးပြားေရးလုပ္ငန္းစဥ္မ်ား စီမံခန္႔ခြဲေရး 
ႀကီးၾကပ္ေရးမွဴး Breno Eduardo Elias Dos 
Santos က ေျပာခဲ့ပါသည္။  
 လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိသည့္ PPP 
ယူနစ္အခ်ိဳ႕၏ ကိစၥရပ္မ်ားကုိ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ 
သတင္းစာအစီရင္ခံစာမ်ားက ေဖာ္ညႊန္းခဲ့သည္။ 
ဥပမာ- ျပည္နယ္တြင္ ဒုတိယအႀကီးဆုံးျဖစ္သည့္ 
Uberlandia ၿမိဳ႕၏ ႏိုင္ငံသားမ်ားက PPP ယူနစ္ 
မ်ားတြင္ အခ်ိန္ၾကာျမင့္စြာ ေစာင့္ဆိုင္းရမႈကုိ 
တိုင္ၾကားခ့ဲသည္။ အခ်ိဳ႕က သက္ေသခံကတ္ျပား 
(ID card) မ်ားအတြက္ (၈) 
နာရီေက်ာ္ၾကာသည္အထိ ေစာင့္ဆိုင္းရေၾကာင္း 
သတင္းေပးပုိ႔ၾကသည္။ ယူနစ္၏ညွိႏိႈင္း 
လုပ္ေဆာင္ေရးမွဴးက စီမံခန္႔ခြဲသည့္ကုမၸဏီ 
အေနျဖင့္ ေတာင္းဆုိမႈမ်ားကုိ ေျပလည္ေစရန္ 
အေရးယူေဆာင္ရြက္မႈမ်ား ျပဳလုပ္ေနေၾကာင္း၊ 
၀န္ထမ္းအသစ္ (၁၀) ဦး ငွားရမ္းျခင္းလည္း 
ပါ၀င္ေၾကာင္း သတင္းပုိ႔ခဲ့ပါသည္။  
 
ရလဒ္မ်ားကုိ ဆန္းစစ္ျခင္း 
 ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ Minas Gerais တြင္ 
လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္လ်က္ရွိသည့္ one-stop shop 
(၃၀) ရိွခဲ့ၿပီး၊ ျပည္နယ္က MGS မွ ငွားရမ္းသည့္ 
၀န္ထမ္း (၁,၈၁၀)ဦးႏွင့္ PPP စနစ္အရ 
ခန္႔ထားသည့္ ၀န္ထမ္း (၂၇၃) ဦး ရိွပါသည္။ 
ယူနစ္မ်ားတြင္ အစိုးရေအဂ်င္စီ (၁၅) ခုက 
ေဆာင္ရြက္ေပးသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားအတြက္ 
ေကာင္တာ (၇၂၇) ခု ရွိပါသည္။ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္တြင္ 
one-stop shops မ်ားသည္ ႏိုင္ငံသားမ်ား၏ 
လုပ္ငန္္းကိစၥ (၆,၂၄၅,၇၃၉) ခုကုိ 
ကုိင္တြယ္ေဆာင္ရြက္ေပးခ့ဲၿပီး ၂၀၀၉ ခုႏွစ္ 
စုစုေပါင္း (၈၈၁,၇၉၆) ခုထက္ (၇) ဆေက်ာ္ 
ပုိမုိခဲ့ၿပီး ၂၀၁၀ ခုႏွစ္တြင္ရွိ (၃,၃၉၅,၄၈၀) ခုႏွင့္ 
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၂၀၁၁ ခုႏွစ္တြင္ရိွ (၄,၈၁၉,၃၄၁) ခုထက္ 
ပုိမုိခဲ့ပါသည္။  
 ေအဂ်င္စီမိခင္႐ုံးမ်ားႏွင့္ ႏိႈင္းယွဥ္လွ်င္ UAI 
မ်ားတြင္ ရွယ္ယာအေရာင္းအ၀ယ္မ်ား ပိုမုိျဖစ္ေပၚ 
ခဲ့ပါသည္။ ဥပမာ - one-stop shop မ်ားက Minas 
Gerais တြင္ ျပည္သူ႔ရဌဲာန၏ သက္ေသခံကတ္ျပား 
၅၂ % ကို ၂၀၁၁ ခုႏွစ္တြင္လည္းေကာင္း၊ ၅၉ % 
ကို ၂၀၁၂ ခုႏွစ္တြင္လည္းေကာင္း၊ ၆၄ % ကုိ 
၂၀၁၃ ခုႏွစ ္ ပထမ ငါးလအတြင္းလည္းေကာင္း 
ေဆာင္ရြက္ေပးခဲ့ပါသည္။ အစိုးရဌာန အားလုံးႏွင့္ 
ပုဂၢလိက အလုပ္အမ်ားစုတြင္ အလုပ္ေလွ်ာက္ထား 
ရာတြင္ ေလွ်ာက္လႊာတြင္ ပူးတြတဲင္ျပရသည့္ 
ရာဇ၀တ္မႈ ေနာက္ခံစိစစ္ခ်က္ စာရြက္စာတမ္းမ်ား 
အတြက္ one-stop shop မ်ားက ၂၀၁၁ ခုႏွစ္တြင္ 
၅၅ % ၊ ၂၀၁၂ ခုႏွစ္တြင္ ၆၃ % ၊ ၂၀၁၃ ခုႏွစ္ 
ဇန္န၀ါရီလမွ ေမလထိ ၆၂ % ကုိ ထုတ္ေပးခဲ့ 
ပါသည္။  
 
ႏုိင္ငံသားမ်ားအား စစ္တမ္းေကာက္ယူျခင္း 
 ႏိုင္ငံသားမ်ားက UAI မ်ားကုိ ျမင့္ေသာ 
အမွတ္မ်ားေပးခ့ဲၾကပါသည္။ ၂၀၀၈ ခုႏွစ္တြင္ UAI 
ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးယူနစ္သည္ ႏုိင္ငံသားမ်ား 
ေက်နပ္မႈ ရွိ၊ မရွိ စစ္တမ္းေကာက္ယူျခင္းကုိ UAI 
ယူနစ္ႏွစ္ခုတြင္ ျပဳလုပ္ခဲ့ပါသည္ - တစ္ခုမွာ Belo 
Horizonte ၿမိဳ႕ Barreiro ျမဴနီစီပယ္တြင္ရွိသည့္ 
ယူနစ္ျဖစ္ၿပီး၊ က်န္တစ္ခုမွာ ေတာင္ဘက္ ကီလုိ 
မီတာ (၂၀၀) ခန္႔ေ၀းကြာသည့္ Sao Joao del Rei 
ၿမိဳ႕ေသးေလးတစ္ခုတြင္ ျဖစ္ပါသည္။ 
ယူနစ္ႏွစ္ခုလံုးတြင္ ႏိုင္ငံသားမ်ား ေက်နပ္မႈသည္ 
အျမင့္ဆုံးတြင္ ရွိခဲ့ပါသည္။ Barreiro ၿမဳိ႕တြင္ 
၀န္ေဆာင္မႈအေပၚ စစ္တမ္းေျဖၾကားသူ ၉၇ % က 
ေက်နပ္ခဲ့ၾကၿပီး၊ Sao Joao del Rei တြင္ ၉၅ % က 
ေက်နပ္ခဲ့ၾကပါသည္။ (ယူနစ္တိုင္းတြင္ 
စစ္တမ္းေျဖၾကားသူ ၃ % မွာ ၾကားေနျဖစ္ 

ခဲ့ၾကပါသည္။) Barreiro ၿမိဳ႕တြင္ ၆၄ % က ၁၅ 
မိနစ္အတြင္း ၀န္ေဆာင္မႈရရွိေၾကာင္းႏွင့္ ၂၃ % က 
၁၅ မိနစ္မွ ၃၀ မိနစ္အတြင္း ၀န္ေဆာင္မႈရရွိေၾကာင္း 
ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ စစ္တမ္းေကာက္ယူခံရသူ ၈ 
% က ၃၀ မိနစ္မွ ၆၀ မိနစ္အထိ 
အခ်ိန္ၾကာေၾကာင္းႏွင့္ က်န္ ၅ % က  ၁ နာရီမွ ၂ 
နာရီၾကာမွ ၀န္ေဆာင္မႈရရွိခဲ့ပါသည္။ Sao Joao del 
Rei တြင္ ၈၇ % က ၁၅ မိနစ္အတြင္း 
၀န္ေဆာင္မႈရရွိခဲ့ၿပီး၊ ၁၁ % က ၁၅-၃၀ 
မိနစ္အတြင္း၊ ၁ % က ၃၀-၆၀  မိနစ္အတြင္း၊ က်န္ 
၁ % က ၁-၂ နာရီအတြင္း ၀န္ေဆာင္မႈ 
ရရွိခဲ့ၾကပါသည္။  
 ၂၀၀၉ ခုႏွစ္တြင္ ႏိုင္ငံံသားမ်ား၏ 
သေဘာထားအျမင္ စစ္တမ္းေကာက္ယူရန္ 
Instituto Olhar Pesquisa e Informacao 
Estrategica သုေတသနအဖြဲ႔ႏွင့္ အဖြ႔ဲက စာခ်ဳပ္ 
ခ်ဳပ္ဆုိခဲ့ပါသည္။ သုေတသနအဖြဲ႔သည္ ယူနစ္မ်ား 
တြင္ ၀န္ေဆာင္မႈရယူခဲ့သူမ်ားကုိ ဦးတည္ၿပီး 
ႏွစ္ပတ္အတြင္း UAI ယူနစ္ (၁၂) ခုတြင္ 
ေတြ႔ဆံုေမးျမန္းမႈ ၄,၃၄၉ ခု ေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါသည္။  
 စစ္တမ္းအရ one-stop shops မ်ားကို 
အသုံးျပဳသူ ႏုိင္ငံသားမ်ားတြင္ အခ်ိဳးအစား 
အမ်ားဆုံးမွာ ၀င္ေငြျမင့္မားသည့္အုပ္စုထက္ 
၀င္ေငြနိမ့္ပါးသည့္ အုပ္စုမ်ားမွ 
လာေရာက္ၾကသည္ကုိ ေတြ႔ရိွရပါသည္။ 
ဥပမာအားျဖင့္ စစ္တမ္းေကာက္ယူျခင္း 
ခံရသူမ်ားအနက္ ၂၀ % သည္ လစဥ္၀င္ေငြ ၄၆၅ 
ရီယယ္ႏွင့့္ေအာက္၊ ၃၂ % သည္ ၄၆၆ မွ ၉၃၀ 
ရီယယ္အတြင္း၊ ၃၀ % သည္ ၉၃၁ မွ ၁,၈၆၀ 
ရီယယ္အတြင္း၊ ၁၃ % သည္ ၁,၈၆၁ မွ ၃၂၅၅ 
ရီယယ္အတြင္းႏွင့္ ၅ % သည္ ၅,၁၁၆ 
ရီယယ္ႏွင့္အထက္ ရိွခဲ့ၾကပါသည္။ ၄၂ % သည္ 
အေျခခံပညာအဆင့္၊ ၄၁ % သည္ 
အလယ္အလတ္အဆင့္ ပညာေရး၊ ၉ % သည္ 
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ဘြဲ႔မရမီအဆင့္အထိ ပညာေရးၿပီးေျမာက္ျခင္း 
သုိ႔မဟုတ္ စာရင္းသြင္းထားျခင္း၊ ၃ % သည္ 
နည္းပညာဆုိင္ရာ ဒီဂရီရိွခဲ့ၿပီး၊ ၂ % သည္ ဘြဲ႔ဒီဂရီ 
အဆင့္ ရွိခဲ့ၾကပါသည္။ (၁ % သည္ 
စာတတ္သည္ဟုေျပာခ့ဲၿပီး၊ ၂ % က 
စာမတတ္ေၾကာင္းေျပာၾကားခဲ့ပါသည္။) ၆၀ % 
သည္ ကြန္ပ်ဴတာအသုံးျပဳခဲ့ၾကၿပီး၊ ၆၃ % မွာ 
အိမ္တြင္ ကြန္ပ်ဴတာမရိွခဲ့ၾကပါ။ 
 ႏုိင္ငံံသားအမ်ားစုက အလုပ္ခန္႔ထားျခင္း 
သုိ႔မဟုတ္ သက္ေသခံကတ္ (ID) ၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 
အတြက္ one-stop shops မ်ားကုိ လာေရာက္ခဲ့ 
ၾကေၾကာင္း စစ္တမ္းေကာက္ယူသူမ်ားကို ေျပာခဲ့ပါ 
သည္။ သူတုိ႔သည္ ေအဂ်င္စီမ်ားႏွင့္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
မ်ားကုိ ၎တို႔အေနျဖင့္ အေရးအႀကီးဆုံးဟု ယူဆ 
သည္မွ အဆင့္အလုိက္ သတ္မွတ္ခဲ့ရာ အလုပ္ 
သမားႏွင့္ အလုပ္ခန္႔ထားေရး ၀န္ႀကီးဌာန၏ 
အမ်ိဳးသားအလုပ္ခန္႔ထားျခင္းစနစ္ကို (၄၂.၃ %)၊ 
ျပည္သူ႔ရဌဲာန စိစစ္အတည္ျပဳေရးအဖြဲ႔၏ 
သက္ေသခံကတ္ျပား (IDs) ကုိ (၄၀ %)၊ 
ျပည္သူ႔ရဌဲာနရိွ Department of Transit တြင္ 
ယာဥ္ေမာင္းလိုင္စင္ႏွင့္ အျခား၀န္ေဆာင္မႈ 
လုပ္ငန္းမ်ားကုိ  (၅.၅ %)၊ အျခားေအဂ်င္စီမ်ားႏွင့္ 
၀န္ေဆာင္မႈမ်ား (၄.၃ %)၊ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား 
မွတ္ပံုတင္ျခင္းအတြက္ Minas Facil ကို (၂.၆ %)၊ 
စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရးႏွင့္ စီမံခန္႔ခြဲမႈဆိုင္ရာ 
အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္႐ုံး၏ ၀န္ထမ္းလစာစာရင္းႏွင့္ 
ျပည္နယ္၀န္ထမ္းမ်ားအတြက္ အက်ိဳးေက်းဇူး 
ရွိသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ (၂.၅ %)၊ 
တပ္ရဲ၀န္ေဆာင္မႈလုပ္ငန္းမ်ားကုိ (၁.၈ %) ႏွင့္ 
စားသုံးသူအကာအကြယ္ေပးေရးေအဂ်င္စီကို (၁ 
%) ေဖာ္ျပခဲ့ပါသည္။ 
 ၀န္ေဆာင္မႈ၏ ထိေရာက္အက်ိဳးရိွမႈကုိ 
ဆန္းစစ္ရာတြင္ စစ္တမ္းေကာက္ခံရသူ ၆၀ % 
သည္ ပထမဦးဆုံး လာေရာက္ခဲ့စဥ္အတြင္း 

၀န္ေဆာင္မႈကုိ ရရွိ၊ ျပည့္စုံခဲ့ၿပီး ၈ % ႏွင့့္ ၆ % သည္ 
ႏွစ္ႀကိမ္ သုိ႔မဟုတ္ ႏွစ္ႀကိမ္ထက္ပို၍ 
လာေရာက္ခ့ဲၾကရပါသည္။ စစ္တမ္းေကာက္ယူ 
သည့္အဖြဲ႔က ပထမဆုံး လာေရာက္ခဲ့စဥ္တြင္ 
ႏိုင္ငံသားမ်ားအေနျဖင့္ ၀န္ေဆာင္မႈမရရိွခဲ့ရ 
သည့္အေၾကာင္းအရင္းမ်ားမွာ - မျပည့္စံုေသာ 
သုိ႔မဟုတ္ မွားယြင္း ေသာ စာရြက္စာတမ္းမ်ား 
ကုိေပးျခင္း၊ စာရြက္စာတမ္းထုတ္ေပးျခင္းအတြက္ 
ေစာင့္ဆုိင္းရန္ အခ်ိန္လိုအပ္ျခင္း၊ ျပည္နယ္ 
အလုပ္အကိုင္ ေနရာခ်ထားေရး၀န္ေဆာင္မႈတြင္ 
ေခၚယူသည့္ အလုပ္မရွိျခင္း၊ ေလွ်ာက္ထားသူသည္ 
လုပ္ငန္းလုိအပ္ခ်က္ႏွင့္ ကိုက္ညီမႈမရွိျခင္း 
သုိ႔မဟုတ္ ေလွ်ာက္ထားသူသည္ အလုပ္ခန္႔ထား 
မည့္သူထံမွ အေၾကာင္းျပန္ၾကားခ်က္ကုိ 
ေစာင့္ရျခင္းတို႔ေၾကာင့္ျဖစ္ေၾကာင္း ရွင္းလင္းခဲ့ 
ပါသည္။ စစ္တမ္းေကာက္ယူခံရသူ ၂၆ % က 
လာေရာက္ခဲ့ ေသာ္လည္း ၀န္ေဆာင္မႈ 
မရရိွခဲ့ေသးေၾကာင္း ေဖာ္ျပခဲ့ပါသည္။ စစ္တမ္းက 
ထုိအျဖစ္အပ်က္မ်ားအေပၚတြင္ အေသးစိတ္ 
ေဖာ္ျပရွင္းလင္းျခင္းမရိွပါ။ 
 စစ္တမ္းသည္ ေစာင့္ဆုိင္းရခ်ိန္ကုိလည္း 
တုိင္းတာခ့ဲပါသည္။ ၇၃ % သည္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
ရရွိရန္ ၁၀ မိနစ္ေအာက္ ေစာင့္ဆိုင္းခ့ဲရၿပီး၊ ၈ % 
သည္ ၁၁-၁၅ မိနစ္၊ ၉ % သည္ ၁၆-၃၀ မိနစ္၊ ၄ % 
သည္ ၃၁-၆၀ မိနစ္၊ ၅ % သည္ ၁ နာရီေက်ာ္ 
ေစာင့္ဆိုင္းခဲ့ရၿပီး၊ ၁ % သည္ မသိလုိက္ေၾကာင္း 
ေျပာခ့ဲပါသည္။ (၀န္ေဆာင္မႈကို အဆင့္ဆင့္ 
လုပ္ေဆာင္ေပးေနျခင္းေၾကာင့္ ျဖစ္တန္ရာသည္။) 
 ေတာင္းဆုိသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈၿပီးေျမာက္ရန္ 
ၾကာခ်ိန္ကို တုိင္းတာရာတြင္ စစ္တမ္းျပဳခံရသူ 
၁၅% သည္ ေတာင္းဆုိသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈကုိ 
အခ်ိန္အနည္းငယ္ (very short) အတြင္း ၿပီး 
ေျမာက္ေၾကာင္း၊ ၄၅ % က အခ်ိန္တိုအတြင္း 
(short) ၿပီးေျမာက္ေၾကာင္း ေျပာၾကားခ့ဲပါသည္။ 
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၂၂ % က ပုံမွန္အခ်ိန္အတြင္း ၿပီးေျမာက္ေၾကာင္း၊ ၅ 
% ႏွင့္ ၂ % က အခ်ိန္ၾကာသည္ သုိ႔မဟုတ္ 
အခ်ိန္အလြန္ၾကာသည္ဟု အသီးသီးေျပာၾကားခ့ဲပါ 
သည္။ ၁၀ % က မသိလုိက္ေၾကာင္း ေျပာၾကားခ့ဲ 
ပါသည္။ 
 ၁ မွ ၅ အထိ အဆင့့္သတ္မွတ္ခ်က္တြင္ ၅ 
မွာ အျမင့္ဆုံးအမွတ္ျဖစ္ၿပီး ေပးအပ္သည့္ အကူ 
အညီ၏ လြယ္ကူအဆင္ေျပမႈကုိ ႏုိင္ငံသားမ်ားက 
၄.၉ မွတ္ သတ္မွတ္ခဲ့ပါသည္။ သတင္းအခ်က္ 
အလက္ ရွင္းလင္းမႈအတြက္ ၄.၂ မွတ္ ရရိွခဲ့ပါ 
သည္။ ၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ အနီးကပ္ လုိက္ပါ 
ေဆာင္ရြက္ေပးသူတုိ႔၏ ယဥ္ေက်းပ်ဴငွာမႈႏွင့္ 
အေလးထားမႈအတြက္ ၄.၄ မွတ္ႏွင့္ ၄.၅ မွတ္ 
အသီးသီးရရိွခဲ့ပါသည္။  
 ၁ မွ ၅ အထိ အဆင့္သတ္မွတ္ခ်က္တြင္ ၅ 
မွာ အျမင့္ဆုံးျဖစ္ၿပီး UAI မ်ား၏ သန္႔ရွင္းမႈကုိ 
ႏုိင္ငံသားမ်ားက ၄.၉ မွတ္ အျမင့္ဆုံး သတ္မွတ္ခဲ့ 
ပါသည္။ စားပြမဲ်ားထားရိွသည့္ အေနအထားႏွင့္ 
အသစ္လာေရာက္သူမ်ားကုိ ၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ 
အနီးကပ္လုိက္ပါေဆာင္ရြက္ေပးသူမ်ားအတြက္ 
၄.၈ မွတ္ႏွင့္ အဖြဲ႔အစည္းမ်ားကုိ ၄.၇ မွတ္ 
သတ္မွတ္ခဲ့ပါသည္။ ၁ မွ ၁၀ အထိ 
အဆင့္သတ္မွတ္ခ်က္တြင္ ၁၀ သည္ 
အျမင့္ဆုံးျဖစ္ၿပီး နမူနာယူ ေဆာင္ရြက္ခဲ့သည့္ UAI 
(၁၂) ခုအေပၚ ႏုိင္ငံသားမ်ားက 
အဆင့္သတ္မွတ္မႈမွာ ၈.၆ မွ ၉.၆ ထိ ျဖစ္ပါသည္။ 
ယူနစ္မ်ားအတြက္ ၿခံဳငုံသတ္မွတ္ခ်က္မွာ ၉.၂ တြင္ 
ရွိပါသည္။  
 UAI အမွတ္တံဆိပ္သည္ အခ်ိန္ၾကာလာ 
သည္ႏွင့္အမွ် ပုိမိုခုိင္မာလာခဲ့ပါသည္။ “၂၀၀၇ 
ခုႏွစ္မွာ UAI ေတြကုိ ကြ်န္မတို႔ ဖြင့္ခဲ့ခ်ိန္မွာ အခ်ိဳ႕ 
ေအဂ်င္စီမ်ားက PSIU ကေန 
ထြက္ခြာသြားခဲ့ပါတယ္။ ကြ်န္မတို႔ သူတို႔ကုိ 
နားလည္ေအာင္ အေျခအေနကို ရွင္းျပခဲ့ရပါတယ္။ 

အခုေတာ့ UAI မွာ ၀င္ေရာက္လုပ္ခ်င္လုိ႔ 
လာေျပာေနတာ သူတို႔ပျဲဖစ္ပါတယ္။” ဟု Girao က 
ေျပာျပခ့ဲပါသည္။ 
 
၀န္ေဆာင္မႈ၏ ထိေရာက္အက်ိဳးရိွမႈအေပၚ တ္ုိင္းတာ 
ျခင္း 
 Coefficient of efficiency ဟု ေခၚသည့္ 
အထူးပုံစံျပဳထားသည့္ တိုင္းတာမႈသည္ - လုပ္ငန္း 
ယူနစ္မ်ား၏ ထိေရာက္အက်ိဳးရိွမႈဆိုင္ရာ အသုံး၀င္ 
ေသာ အခ်က္အလက္မ်ား ေပးခဲ့သည္။ သမား႐ိုးက် 
UAI ႏွင့္ PPP ပုံစံ UAI တို႔၏ လုပ္ေဆာင္ႏိုင္မႈကုိ 
ႏိႈင္းယွဥ္ခဲ့ၿပီး one-stop shop အခ်ိဳ႕ကုိ 
လည္ပတ္လုပ္ေဆာင္ေနသည့္ ပုဂၢလိက 
အဖြဲ႔အစည္းမ်ားသုိ႔ လုပ္ေဆာင္မႈအေပၚ အေျခခံ 
သည့္ ေပးေခ်မႈမ်ားကုိ ႏိႈင္းခ်ိန္ႏိုင္ရန္ 
ကူညီခဲ့ပါသည္။  
 coefficient of efficiency သည္ UAI 
တစ္ခုစီ၏ လုပ္ေဆာင္ႏိုင္မႈကုိ ေန႔စဥ္ တုိင္းတာပါ 
သည္။ ၀ မွ ၁၀၀ အတြင္းရွိၿပီး ႏိုင္ငံသားမ်ားက 
၎တုိ႔ရရွိသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈအေပၚ စိစစ္သုံးသပ္မႈ 
မ်ား (keypad မွတစ္ဆင့္ ရရိွၿပီး တြက္ခ်က္မႈ 
အတြက္ ၅၀ % ထည့္သြင္းစဥ္းစား)၊ ၀န္ေဆာင္မႈ 
အတြက္ ပ်မ္းမွ် ေစာင့္ဆိုင္းရခ်ိန္ (၈ မိနစ္ႏွင့္ 
ေအာက္ ရွိရမည္၊ တြက္ခ်က္မႈအတြက္ ၄၀ % 
ထည့္သြင္းစဥ္းစား)၊ ႏွင့္ ကူညီမႈေပးသည့္အဆင့္ 
(တစ္ေန႔လွ်င္ ထုတ္ေပးသည့္ လက္မွတ္ အေရ 
အတြက္မွ ပယ္ဖ်က္လက္မွတ္ အေရအတြက္ 
ကုိႏုတ္၊ တြက္ခ်က္မႈအတြက္ ၁၀ % ထည့္သြင္း 
စဥ္းစား) အေပၚအေျခခံစဥ္းစားထားသည့္ 
ပံုေသနည္းျဖင့္ coefficient of efficiency ကိန္းကုိ 
တြက္ခ်က္ပါသည္။ အပိုင္းတစ္ခုစီအတြက္ 
တြက္ခ်က္ရာတြင္ ထည့္သြင္းစဥ္းစားရမည့္ 
ရာခိုင္ႏႈန္း (weight) ကုိ ႏိုင္ငံသားစားသုံးသူမ်ား 
အတြက္ အေရးႀကီးသည္ဟု ယူဆသည့္ 
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အဆင့္အေပၚတြင္ အေျခခံပါသည္။ UAI 
ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးယူနစ္သည္ ယူနစ္တုိင္း 
အတြက္ coefficient ကုိ ၉၅ % ႏွင့္အထက္ 
ရရွိရန္သတ္မွတ္ပါသည္။ 
 ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးယူနစ္သည္ 
coefficient ကုိ ေန႔စဥ္ေစာင့္ၾကည့္ၿပီး ၉၅ % 
ေအာက္သို႔ က်ေရာက္သည့္အခါတုိင္း အေရးယူ 
ေဆာင္ရြက္ပါသည္။ “တစ္ေန႔ၿပီးတစ္ေန႔ 
လုပ္ငန္းေဆာင္ရြက္မႈမ်ားကုိ ေစာင့္ၾကည့္ပါတယ္။ 
သင္တန္းမရိွ၊ စနစ္တြင္ အင္တာနက္ပ်က္၊ လူမရိွ 
သို႔မဟုတ္ ေစာင့္ရခ်ိန္ၾကာျမင့္ျခင္းကဲ့သုိ႔ 
ျပႆနာမ်ိဳးကုိ သတိထားႏိုင္ရန္ျဖစ္ပါတယ္။ 
ဒါေၾကာင့္ coefficient က ၉၅ % 
ေအာက္ကိုက်လွ်င္ ကြ်န္ေတာ္တို႔သိပါတယ္။ 
ဒါမွမဟုတ္ အေၾကာင္းအရင္းကုိ ႀကိဳတင္ေမွ်ာ္မွန္း 
ႏိုင္ပါတယ္။ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ ဒါကုိ Fernanda (Girao) 
ထံ ဆက္လက္တင္ပါတယ္။ ျပႆနာေပၚ 
မူတည္ၿပီး စီမံကိန္းခ်မွတ္ေရး အတြင္းေရးမွဴးခ်ဳပ္ရံုး 
ထံသို႔လည္း တင္ျပပါတယ္။” ဟု ႏုိင္ငံသား 
တုိင္ၾကားမႈမ်ား၏ တာ၀န္ခံ Oliveira က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။ 
 UAI တစ္ခုတြင္ coefficient က ၉၅ % 
ေအာက္သို႔ က်ဆင္းလွ်င္ ေစာင့္ဆိုင္းရခ်ိန္ ေလွ်ာ့ခ် 
ရန္ ညိွႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးမွဴးမ်ားက ၀န္ေဆာင္မႈ 
အတြက္ လုိက္ပါေဆာင္ရြက္ေပးသူမ်ားႏွင့္ ပူးေပါင္း 
ေဆာင္ရြက္ပါသည္။ ဥပမာအားျဖင့္ အထူး၀န္ထမ္း 
က လက္မွတ္မ်ားကုိ ကုိင္ေဆာင္ထားၾကရန္ 
သတိေပးၿပီး နံပါတ္ကုိ ေခၚယူသည့္အခါ မွန္ကန္ 
သည့္ ေကာင္တာကုိ ေရာက္ရွိေစေရး 
ကူညီပါသည္။” လူေတြက သူတို႔ေတြရဲ႕ 
လက္မွတ္ေတြေပ်ာက္လုိေပ်ာက္၊ ဒါမွမဟုတ္လည္း 
နံပါတ္ကုိ ေမ့ေနၾကပါတယ္။ အဲဒီလုိျဖစ္ရင္ 
coefficient တက္လာေအာင္ လုပ္ရပါေတာ့တယ္။ 
အထူးသျဖင့္ demand မ်ားတ့ဲ တနလၤာန႔ဲ 

အဂၤါေန႔မ်ားမွာ ျဖစ္ပါတယ္။” ဟု Goncalves က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။  
 ၂၀၁၂ ခုႏွစ္တြင္ UAI ၂၂ ခုရွိသည့္အနက္၊ 
၁၄ ခုတြင္ coefficient of efficiency သည္ ၉၅ % 
အထက္တြင္ရွိခဲ့ၿပီး ၎ ၁၄ ခုတြင္ ၁၀၀ % 
ရရွိသည့္ UAI ၄ ခု ပါ၀င္ပါသည္။ ယူနစ္ ၂ ခု၏ 
efficiency သည္ ၉၂ % ႏွင့္ ၉၁ % တြင္ရွိၿပီး ယူနစ္ 
၁ ခုမွာ ၉၀ % တြင္ ရိွပါသည္။ က်န္ရွိယူနစ္ ၃ ခုမွာ 
၈၈ % ၊ ၈၆ % ႏွင့္ ၈၂ % ရိွခဲ့ပါသည္။ 
 ပုဂၢလိကမွ စီမံခန္႔ခြဲသည့္ယူနစ္ ၆ ခုအနက္ 
၁ ခုတြင္ coefficient of efficiency ၁၀၀ % ရိွခဲ့ပါ 
သည္။ ယူနစ္ ၂ ခုတြင္ ၉၉ % ႏွင့္ ၉၇ % ရိွၿပီး၊ 
ယူနစ္ ၁ ခုတြင္ ၉၁ % ရွိခဲ့သည္။ ျပည္နယ္၏ 
ဒုတိယအႀကီးဆံုးၿမိဳ႕ျဖစ္ၿပီး လူဦးေရ ၆၅၀,၀၀၀ 
ေက်ာ္ရွိသည့္ Uberlandia ၿမိဳ႕ရိွ ဆဌမေျမာက္ 
ယူနစ္တြင္ efficiency ၈၀ % ျဖင့္ 
လုပ္ေဆာင္ခဲ့ပါသည္။  
 ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ ပထမ (၅) လတြင္ PPP 
ယူနစ္ ၂ ခုတြင္ efficiency ၁၀၀ % ျဖင့္ 
လုပ္ေဆာင္ခဲ့ၿပီး၊ ယူနစ္ ၂ ခုမွာ ၉၀ % ႏွင့္ ၉၂ %၊ 
ယူနစ္၂ ခုမွာ ၈၆ % ႏွင့္ ၇၉ % သုိ႔ က်ဆင္းခဲ့ပါ 
သည္။ စီမံခန္႔ခြဲမႈ ျပႆနာမ်ားသည္ efficiency 
နိမ့္ပါရျခင္း၏ အေၾကာင္းရင္းတစ္ခုျဖစ္ခဲ့ၿပီး 
ပုဂၢလိက ကုမၸဏီက လုပ္ေဆာင္မႈနိမ့္က်သည့္ 
ယူနစ္ ၂ ခုအနက္ ၁ ခုတြင္ မန္ေနဂ်ာ ၁ ဦးကုိ 
အစားထုိးေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါသည္။ ႏိႈင္းယွဥ္လွ်င္ UAI 
၇ ခုသည္ efficiency ၁၀၀ % ျဖင့္ လုပ္ေဆာင္ခဲ့ၿပီး၊ 
၄ ခုသည္ ၉၈ % ျဖင့္၊ ၂ ခုသည္ ၉၅ % ျဖင့္၊ ၂ 
ခုသည္ ၉၂ % ႏွင့္ ၉၃ % ၊ ၃ ခုသည္ ၉၀ % ျဖင့္ 
လုပ္ေဆာင္ခဲ့ပါသည္။ ၉၀ % ေအာက္သုိ႔က်ခ့ဲသည့္ 
ယူနစ္ ၄ ခုတြင္ efficiency ၈၈ % ၊ ၈၅ % ၊ ၈၄ % 
၊ ၈၀ % ရိွခဲ့ၾကပါသည္။  
 
စိန္ေခၚမႈမ်ား ဆက္လက္ရိွေနျခင္း 
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 အျခားျပႆနာမ်ား ဆက္လက္က်န္ရွိေနခဲ့ 
ပါသည္။ ျပည္နယ္အစိုးရ၏ website ေပၚရိွ UAI 
စာမ်က္ႏွာသည္ အသုံးျပဳရန္ မလြယ္ကူခဲ့ပါ။ UAI 
အေနျဖင့္ သီးျခား website မရိွခဲ့ပါ။ “အမ်ား 
ျပည္သူသုိ႔ အသိေပးျဖန္႔ေ၀ႏိုင္မႈသည္ အစိုးရ 
အတြက္ အားနည္းခ်က္တစ္ခုျဖစ္ပါတယ္။ 
ကြ်န္ေတာ္တို႔က ေရဒီယိုႏွင့္ သတင္းစာမ်ားတြင္ 
က်ယ္က်ယ္ျပန္႔ျပန္႔အသိေပးျဖန္႔ေ၀ပါတယ္။ 
ႏိုင္ငံသားေတြကုိ သတင္းေပးဖို႔ TV 
႐ုပ္သံလိုင္းကုိလည္း သုံးပါတယ္။ ၿမိဳ႕ေတာ္ 
ပတ္လည္တြင္ လက္ကမ္းေၾကာ္ျငာမ်ားကုိလည္း 
ထားရိွပါတယ္။ သုိ႔ေသာ္ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ 
ျဖစ္ေစခ်င္သလုိ အလုပ္မျဖစ္ပါဘူး။ UAI 
မ်ားအေၾကာင္းကုိေတြ႕တဲ့အခါ ႏုိင္ငံသားေတြဟာ 
အျမဲအံ့ၾသၾကပါတယ္” ဟု Santos က 
ေျပာျပခ့ဲပါသည္။  
 ၂၀၀၉ ခုႏွစ္တြင္ စစ္တမ္းျပဳခံရသူ 
ႏုိင္ငံသားမ်ားက ၎တုိ႔သည္ UAI အေၾကာင္းကို 
မိ္တ္ေဆြမ်ား၊ မိသားစု၀င္မ်ား သုိ႔မဟုတ္ လုပ္ေဖာ္ 
ကုိင္ဖက္မ်ားမွတစ္ဆင့္သိရွိခဲ့ၾကေၾကာင္းေျပာၾကား
ခဲ့ပါသည္။ အျခားသူမ်ားက သူတုိ႔သည္ 
စနစ္ေဟာင္း PSIU မ်ားႏွင့္ရင္းႏွီးကြ်မ္း၀င္ခဲ့ၿပီး  
ျဖစ၍္ ေျပာင္းလဲျပင္ဆင္ထားသည့္ UAI မ်ားကုိ 
ျပန္ေလ့လာလုိက္ရံုမၽွသာျဖစ္သည္။၀ဘ္ဆုိဒ္၊ 
ေရဒီယိုႏွင့္ ျပည္တြင္းသတင္းစာ မ်ားကလည္း 
ႏုိင္ငံသားအခ်ိဳ႕ကုိ ကူညီသတင္းေပး ခဲ့သည္။ 
ေနာက္ဆုံးတြင္ အခ်ိဳ႕က ယူနစ္တစ္ခုအား 
ျဖတ္သန္းသြားစဥ္တြင္ UAI ကုိ သိရိွခဲ့ပါသည္။ 
စစ္တမ္းျပဳျခင္းခံရသူ ၈၉ % သည္ 
ႏုိင္ငံသားမ်ားအတြက္ အစိုးရ၏ 
အြန္္လို္္င္းစာမ်က္ႏွာျဖစ္သည့္ Minas အြန္လုိင္းကို 
မသိရွိခဲ့ပါ။ ၈ % သည္ သိရွိၿပီး အသုံးမျပဳခ့ဲပါ။ ၂ % 
သည္ သိရွိၿပီး အသုံးျပဳခ့ဲၾကပါသည္။ (၁ % သည္ 
ေျဖၾကားျခင္းမရိွပါ) 

 သတင္းအခ်က္အလက္မ်ားကုိ နည္းပညာ 
မွတစ္ဆင့္ ပိုမုိေကာင္းမြန္စြာ ေပးႏိုင္ရန္အတြက္ 
အနီးဆုံးလုပ္ငန္းယူနစ္အေၾကာင္းႏွင့္ ေစာင့္ဆုိင္း 
ရန္ ၾကာခ်ိန္ႏွင့္ပတ္သက္သည့္ သတင္းအခ်က္ 
အလက္မ်ားအား ႏိုင္ငံသားမ်ား လက္လွမ္းမီႏိုင္ေစ 
မည့္ မုိဘုိင္းဖုန္း application ကုိ ဖန္တီးရန္ႏွင့္ 
ခ်ိန္းဆုိခ်က္မ်ားကုိ အစီအစဥ္ေရးဆြရဲန္ အဖြဲ႔၀င္ 
မ်ားက စီစဥ္ခဲ့ပါသည္။ “အစီအစဥ္ေရးဆြတဲာဟာ 
အေကာင္းဆုံးနည္းလမ္းေတြထဲက တစ္ခု ျဖစ္ပါ 
တယ္။ ဘာေၾကာင့္လဲဆုိရင္ ၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ 
ေတာင္းဆုိခ်က္မ်ားကုိ ျဖန္႔ေ၀ႏုိင္ၿပီး လုပ္ငန္း 
ယူနစ္တစ္ခုအား စြမ္းအားျပည့္ အသုံးျပဳႏုိင္ျခင္း 
ေၾကာင့္ ျဖစ္ပါတယ္။ အဆုိးဘက္ကေတာ့ 
ေစာင့္ဆုိင္းရခ်ိန္ ပိုမိုၾကာရွည္ႏိုင္ပါတယ္။ ဥပမာ - 
ေတာင္းဆုိမႈျမင့္မားသည့္ ၀န္ေဆာင္မႈတစ္ခု 
အတြက္ ခ်ိန္းဆုိခ်က္ရရွိရန္ ရက္မ်ားစြာ 
ၾကာမည္ျဖစ္ပါသည္” ဟု Labanca က 
အက်ိဳးေက်းဇူးမ်ားကုိ မွတ္သားေဖာ္ျပခဲ့ပါသည္။  
 ဘရာဇီးႏိုင္ငံ၊ Minas Gerais ၿမိဳ႕ရိွ one-
stop shop မ်ားသည္ ထူးျခားသည့္ ၀ိေသသ 
လကၡဏာမ်ား ရိွခဲ့ၾကၿပီး ျပည္သူ႔၀န္ထမ္းမ်ားက 
လုပ္ေဆာင္ခ်က္မ်ားကုိ စီမံခန္႔ခြဲရာတြင္ အသုံးျပဳ 
ႏုိင္မည့္ နည္းဗ်ဴဟာမ်ားကုိ ထုိအရာမ်ားက 
ပံုေဖာ္ေပးခဲ့ပါသည္။ one-stop shop မ်ားတြင္ 
၀န္ေဆာင္မႈေပးအပ္ေနမႈကုိ အလြယ္တကူ 
တုိင္းတာႏိုင္ၿပီး ၀န္ထမ္းမ်ားဘက္မွလည္း ကုိယ္ပိုင္ 
ဆုံးျဖတ္ခြင့္အနည္းငယ္သာ လိုအပ္ပါသည္။ one-
stop shop မ်ား အေရအတြက္ႏွင့္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
ေဆာင္ရြက္ေပးသည့္ ေနရာအေရအတြက္မွာ 
နည္းပါသည္။ ထိုအေျခအေနႏွစ္ခုလုံးသည္ 
ေစာင့္ၾကည့္ေလ့လာျခင္းႏွင့္ ႀကီးၾကပ္ရာတြင္ 
က်န္းမာေရးေစာင့္ေရွာက္မႈ သုိ႔မဟုတ္ 
ပညာေရးက့ဲသို႔ ေတာင္းဆိုမႈမ်ားသည့္ အျခား 
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၀န္ေဆာင္မႈထက္ သီအိုရီအရ ပုိမိုလြယ္ကူ 
ေစခဲ့ပါသည္။  
 သုိ႔ေသာ္ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးသမားမ်ား 
သည္ ႐ႈပ္ေထြးသည့္ စိန္ေခၚမႈမ်ားကုိ ရင္ဆိုင္ခဲ့ရပါ 
သည္။ Minas Gerais ၿမိဳ႕ရိွ one-stop shops 
မ်ားသည္ ေအဂ်င္စီမ်ားအၾကား အျပန္အလွန္ 
ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈလုိအပ္ၿပီး ၎ပူးေပါင္း 
ေဆာင္ရြက္မႈသည္ ခက္ခမဲႈအဆင့္ကို ျမင့္တက္ေစ 
သည္။ ထို႔ျပင္ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအဖြ႔ဲသည္ 
ခက္ခေဲသာ အဖြဲ႔အစည္းဆိုင္ရာ ယဥ္ေက်းမႈကုိ 
ဖန္တီးသည့္ လုပ္ငန္းနည္းဥပေဒမ်ားႏွင့္ 
စံႏႈန္းမ်ားႏွင့္ ရင္ဆိုင္ခဲ့ရပါသည္။ အဖြဲ႔သည္ 
ျပင္ပေအဂ်င္စီမ်ား ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္ရန္ 
ဆြေဲဆာင္မႈရွိသည့္ မက္လုံးမ်ား ေပးႏ္ိုင္မည့္ 
နည္းလမ္းမ်ားကုိ ရွာေဖြခဲ့ရပါသည္။ 
၎မက္လုံးမ်ားက လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကုိ တုိးတက္ 
ေစခဲ့ၿပီး one-stop shop မ်ားတြင္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 
ဆက္လက္ထားရိွႏုိင္ေစခဲ့ပါသည္။ 
 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲမႈမ်ားသည္ ႏိုင္ငံသားမ်ား 
ကုိ ပိုမိုေကာင္းမြန္စြာ အလုပ္အေကြ်းျပဳရန္ ႏိုင္ငံေရး 
ကတိက၀တ္တစ္ခုမွ ေပၚေပါက္ခဲ့သည္။ Gov. 
Aecio Neves da Cunha ၏ စီမံခန္႔ခြဲမႈဆုိင္ရာ 
shocks မ်ား ဒုတိယအဆင့္တြင္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ား 
တုိးတက္ေစမႈသည္ ပါတီ၏ လမ္းစဥ္တြင္ 
အေရးပါသည့္ ရပ္တည္ခ်က္တစ္ခု ျဖစ္ခဲ့ပါသည္။ 
၎သည္ ဘတ္ဂ်က္ 
ျဖတ္ေတာက္ခံရသည့္အခ်ိန္ႏွင့္ ထုိက့ဲသုိ႔ 
ေလွ်ာ့ခ်ျဖတ္ေတာက္မႈသည္ သတင္းမ်ားတြင္ 
အခိ်န္ၾကာျမင့္စြာ လႊမ္းမိုးေနခ်ိန္တြင္ ႏုိင္ငံသားမ်ား 
အတြက္ ေထာက္ကူေပးမႈမ်ား တုိးပြားေစသည့္ 
နည္းလမ္းတစ္ခုလည္းျဖစ္ပါသည္။ ၿမိဳ႕ေတာ္၀န္ႏွင့္ 
၎၏ ထိပ္တန္းလက္ေထာက္မ်ားက 
ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအဖြဲ႔အား အစုိးရအဖြဲ႔ 
အစည္းမ်ားအတြင္း ညိွႏိႈင္းေဆာင္ရြက္မႈမ်ားကုိ 

အသုံးျပဳေစျခင္းမွစ၍ အႀကံေပးအဖြ႔ဲမ်ား 
ျဖစ္ေပၚလာသည္အထိ ေထာက္ပံ့ကူညီမႈ 
အမ်ိဳးမ်ိဳးကို ေပးအပ္ခဲ့ပါသည္။ ယင္းေထာက္ပ့ံ 
ကူညီမႈမ်ားက အႀကံဥာဏ္မ်ား ေပးခ့ဲပါသည္။ 
အက်ပ္အတည္းမ်ားကုိ ရွင္းလင္းခဲ့ၿပီး 
အေကာင္အထည္ေဖာ္ေဆာင္မႈအေပၚ မွတ္တမ္း 
လုိက္ရာတြင္ ကူညီခဲ့ပါသည္။ 
 အားလုံးပူးေပါင္းပါ၀င္ေသာ ႏုိင္ငံသားမ်ား 
အကူအညီေပးေရးလုပ္ငန္းအဖြ႔ဲမ်ား (integrated 
citizen assistance units) unidades de 
atendimento integrado သုိ႔မဟုတ္ 
ညွိႏိႈင္းေဆာင္ရြက္ေရးယူနစ္ - UAI ၏ 
ေခါင္းေဆာင္အျဖစ္ တာ၀န္လႊဲေျပာင္းယူခဲ့သူ 
Fernanda Valadares Couto Girao က 
ကြ်မ္းက်င္မႈရိွေသာ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရး 
အဖြဲ႔တစ္ဖြဲ႔ကုိ ဦးေဆာင္ခဲ့သျဖင့္ one-stop shop 
အသစ္မ်ား အေကာင္အထည္ေဖာ္ရန္ႏွင့္ 
အစီအစဥ္ေရးဆြႏဲိုင္ေစခဲ့သည္။ အားလုံး 
ပါ၀င္မႈရွိေသာ ၿမိဳ႕ျပ၀န္ေဆာင္မႈ လုပ္ငန္းအဖြဲ႔မ်ား 
(integrated urban service units) postos de 
servico integrado urbano သုိ႔မဟုတ္ PSIUs 
မ်ားကုိ ျပဳျပင္မြမ္းမံရန္ ၀န္ေဆာင္မႈေပးသည့္ 
လုပ္ငန္းစဥ္ တုိးတက္ရန္ႏွင့္ လုပ္ငန္းအဖြဲ႔ (units) 
မ်ားကုိ  ထိေရာက္အက်ိဳးရွိစြာ ေစာင့္ၾကည့္ႏိုင္ရန္ 
အတြက္ အဖြဲ႔တြင္ ဗိသုကာပညာရွင္မ်ားႏွင့္ 
အင္ဂ်င္နီယာမ်ား၊ စီးပြားေရးလုပ္ငန္းစဥ္ဆိုင္ရာ 
မန္ေနဂ်ာမ်ားႏွင့္ နည္းပညာကြ်မ္းက်င္ပုဂၢိဳလ္မ်ား 
ပါ၀င္လာေစရန္ သူမက အဖြဲ႔ကုိ တုိးခ်ဲ႕ခ့ဲပါသည္။  
 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအတြက္ ပထမဦးဆုံး 
လုပ္ရမည့္အဆင့္မ်ားအနက္တစ္ခုမွာ ႐ုံးမွ 
အျပင္သုိ႔ ထြက္ခြာ၍ မူလ one-stop shop-PSIUs 
မ်ားတြင္ မည္သည္က အလုပ္မျဖစ္သည္ကုိ 
ရွာေဖြႏုိင္္ေရး ၀န္ေဆာင္မႈေပးသည့္ လုပ္ငန္းစဥ္ကုိ 
ေျခရာခံရန္ျဖစ္သည္။ 
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ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအဖြဲ႔၀င္မ်ားသည္ ပထမၪီးစြာ 
လုပ္ငန္းလုပ္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ စူးစမ္းခဲ့ၿပီး၊ အခ်ိန္ကို 
မွတ္သားခ့ဲသည္။ သူတို႔က ျပႆနာမ်ား၏ 
ဇစ္ျမစ္ကုိ ရွာေဖြေဖာ္ထုတ္ခဲ့သည္။ စီးပြားေရး 
လုပ္ငန္းစၪ္မ်ားကုိ ပုိ၍အက်ိဳးရွိထိေရာက္ ေစရန္ 
ၾကိဳးစားခ့ဲျပီး ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးေဆာင္ရြက္သူ 
မ်ားက one stop shop မ်ားရိွ ေအဂ်င္စီ 
အမ်ိဳးမ်ိဳးနွင့္ ေတြ႕ဆုံခဲ့ၾကပါသည္။ ၀န္ထမ္းမ်ား၊  
မန္ေနဂ်ာမ်ားႏွင့္ ႏိုင္ငံသားမ်ားက ဘာကုိ 
လုပ္ရမည္၊ ဘာကုိ ေမွ်ာ္မွန္းရမည္ကုိ သိရွိႏိုင္ရန္ 
လုပင္န္းလည္ပတ္လုပ္ေဆာင္မႈဆုိင္ရာ စံျပဳထား 
သည့္လုပ္ငန္းစဥ္မ်ားကုိ ဖန္တီးခဲ့ၾကပါသည္။ 
အက်ိဳးရလဒ္မ်ားကုိ စဥ္ဆက္မျပတ္ ေလ့လာ 
ဆန္းစစ္ႏိုင္ရန္ နည္းလမ္းမ်ားႏွင့္ စနစ္မ်ားကုိ 
ျပဳလုပ္ခဲ့ၾကၿပီး ထိုက့ဲသို႔ ျပဳလုပ္ရျခင္းမွာ ျပႆနာ 
မ်ားကုိ ရိပ္စားမိႏိုင္ရန္ႏွင့္ ေျဖရွင္းႏုိင္ရန္ 
ျဖစ္ပါသည္။ 
 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးအဖြ႔ဲသည္ one-stop 
shops မ်ားတြင္ ၀န္ထမ္းမ်ားအား သင္တန္း 
ေပးျခင္းကုိ အထူးအေလးထား ေဆာင္ရြက္ 
ခဲ့ပါသည္။ အဖြဲ႔အစည္းဆိုင္ရာ သင္တန္းသည္ 
အရည္အေသြးျမင့္ စားသုံးသူ၀န္ေဆာင္မႈ 
အေပၚတြင္ အေလးထားခဲ့ပါသည္။ UAI 
ညွိႏိႈင္းလုပ္ေဆာင္ေရးမွဴးမ်ားက ၀န္ေဆာင္မႈ 
အတြက္ အနီးကပ္လုိက္ပါေဆာင္ရြက္ေပး 
ၾကသူမ်ားကုိ စီမံခန္႔ခြဲျခင္းႏွင့္ ႏိုင္ငံသားမ်ား၏ 
လိုလားမႈကုိ ျဖည့္တင္းေပးႏိုင္ရန္ 
ေသခ်ာေစခ့ဲပါသည္။ ေအဂ်င္စီအသီးသီးက 
၎တုိ႔၏ကုိယ္ပိုင္သင္တန္းမ်ားကုိ ပံုမွန္ေပး 
ခဲ့ပါသည္။  
 အဖြဲ႔၀င္မ်ားက ေတြ႔ရိွထားသည့္ 
ျပႆနာမ်ားအတြက္ အေျဖရရွိႏုိင္ေစမည့္ ပ့ံပိုးေပး 
မႈရွိေသာ ပတ္၀န္းက်င္တစ္ခုကုိ ထိပ္ပုိင္း 
ဆုံးျဖတ္ခ်က္ခ်သူမ်ားက ပံ့ပုိးေပးခဲ့ပါသည္။ 

ဥပမာအားျဖင့္ အလုပ္အကိုင္ေရးရာ 
ျပည္သူ႔၀န္ထမ္းျဖစ္ၿပီး ျပည္နယ္ႏွင့္ ျပည္ေထာင္စု 
အစုိးရမ်ားတြင္ တာ၀န္ထမ္းေဆာင္ခဲ့သူ Renata 
Masia Paes de Vilhema ႏွင့္ Girao တို႔သည္ 
နည္းပညာဆိုင္ရာအဖြဲ႔ကို ေနာက္ခံျပဳ ေဆာင္ရြက္ခဲ့ 
သည့္အတြက္ ၀န္ေဆာင္မႈေပးအပ္ျခင္းကုိ 
ေစာင့္ၾကည့္ေလ့လာႏုိင္ေသာ နည္းပညာဆုိင္ရာ 
အေျဖတစ္ခု ေပၚထြက္ခဲ့ပါသည္။ အဖြဲ႔၏ 
တီထြင္ဆန္းသစ္မႈသည္ ေငြေၾကးႏွင့္ အခ်ိန္ကို 
သက္သာေစခ့ဲပါသည္။ ဥပမာ - ၀န္ေဆာင္မႈ 
ေပးအပ္ေနသည့္ အေျခအေနမ်ားကို 
ေစာင့္ၾကည့္ႏိုင္ေသာ ကြန္ပ်ဴတာဖန္သားျပင္မ်ား 
ရွိသည့္ေနရာ (situation room) မွ UAI 
ဌာနခ်ဳပ္မ်ားရိွ ေစာင့္ဆုိင္းရမည့္ အခ်ိန္မ်ားကုိ 
ျပသထားသျဖင့္ အဖြ႔ဲအေနျဖင့္ ေႏွာင့္ေႏွး 
ၾကန္႔ၾကာမႈမ်ားႏွင့္ အျခားကိစၥရပ္မ်ားကုိ 
စူးစမ္းရာတြင္ လြယ္ကူေစခဲ့ပါသည္။ UAI 
နည္းပညာအဖြဲ႔ အဖြဲ႔၀င္တစ္ဦးျဖစ္သူ Andrey 
Moraes Labanca က “အရာရာဟာ ပုိၿပီး 
ထိေရာက္အက်ိဳးရွိလာပါတယ္။ 
ျပႆနာေတြအေၾကာင္း ေမးျမန္းဖို႔ မန္ေနဂ်ာကုိ 
မေခၚရေတာ့ပါဘူး။ သူတို႔က အစီရင္ခံဖို႔ ကုိ 
ေစာင့္ရန္လည္းမလိုေတာ့ပါဘူး။ ၿပီးေတာ့ 
အခ်ိန္ဇယားအရ ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ အျခားေနရာ 
ေတြမွာ ပုိၿပီး စူးစုိက္လုပ္ကိုင္ႏိုင္ၿပီး ၀န္ေဆာင္မႈကုိ 
တိုးတက္ေစပါတယ္” ဟု ေျပာခဲ့ပါသည္။ 
 အဖန္တလဲလဲျဖစ္ေနသည့္ ျပႆနာမ်ား 
အတြက္ ရွင္းလင္းလြယ္ကူသည့္အေျဖမ်ား ရွာေဖြ 
ရာတြင္ အဖြဲ႔၀င္မ်ားသည္ အလြန္ ကြ်မ္းက်င္ခဲ့ၾကပါ 
သည္။ ဥပမာတစ္ခုမွာ - ဆက္သြယ္ေရးတာ၀န္ခံ 
ျဖစ္သူ Erick Brazil de Vasconcelos က 
“ကြ်န္ေတာ္တုိ႔ ေအာင္ျမင္မႈမ်ားအနက္ 
တစ္ခုကေတာ့  ၀န္ေဆာင္မႈႏွစ္ခုျဖစ္သည့္ 
အလုပ္လက္မဲ့ျဖစ္မႈအာမခံႏွင့္ အလုပ္လုပ္ခြင့္ပါမစ္ 
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ကတ္ျပားမ်ားအတြက္ ခ်ိန္းဆုိခ်က္မ်ား 
အစီအစဥ္ေရးဆြလဲုပ္ေဆာင္ျခင္း ျဖစ္ပါတယ္။ 
ဘရာဇီး တစ္ႏိုင္ငံလုံးတြင္ ေန႔စဥ္ 
နံနက္ေစာေစာတြင္ တန္းစီၿပီး ေစာင့္ေနၾကတ့ဲ 
လူတန္းႀကီးကုိ ေတြ႔ရမွာျဖစ္ပါတယ္။ ပုိၿပီး 
႐ႈပ္ေထြးတ့ဲ စာရြက္စာတမ္းေတြ ပိုၿပီးလုိအပ္တဲ့၊ 
အခ်ိန္ၾကာတ့ဲ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ 
ခ်ိန္းဆုိခ်က္ျပဳလုပ္ေပးျခင္း တစ္ခုတည္းျဖင့္ 
ေျဖရွင္းလုပ္ေပးႏုိင္ခဲ့ပါတယ္။ ဒီစနစ္ကို 
လုပ္ေဆာင္ေပးကတည္းကစၿပီး ၀န္ေဆာင္မႈရဖို႔ 
တံခါးေရွ႕မွာ လာအိပ္ေနတ့ဲသူေတြ၊ တံခါးဖြင့္ခ်ိန္ကုိ 
ေစာင့္ေနတ့ဲသူေတြကုိ မေတြ႔ရေတာ့ပါဘူး” ဟု 
ေျပာျပခ့ဲပါသည္။  
 Antonio Augusto Junho Anastasia 
အစုိးရ၏ ၂၀၁၁ ခုႏွစ္၊ ႏုိင္ငံသားအကူအညီေပးေရး 
မူ၀ါဒသည္ ႏိုင္ငံသား အခြင့္အေရးမ်ား 
ျပဌာန္းႏုိင္ရန္ ကူညီခဲ့သည့္အျပင္ ျပည္သူလူထု 
သုိ႔ေပးရမည့္ ၀န္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ တုိးျမွင့္ေစမည့္ 
လက္နက္ကိရိယာတစ္ခုကုိ အဖြ႔ဲအား 
ထပ္မံေပးခ့ဲပါသည္။ “ဒီကရီက ျပည္နယ္က 
ေဆာင္ရြက္ေပးတ့ဲ ၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ 
ႏိုင္ငံသားမ်ားသုိ႔ ေပးအပ္သည့္ အကူအညီ၏ 
အရည္အေသြးႏွင့္ သက္ဆိုင္ပါတယ္။ 
၀န္ေဆာင္မႈအတြက္ ေစာင့္ဆိုင္းရခ်ိန္ကဲ့သို႔ 
စံႏႈန္းမ်ား (standard) ကုိ အေသးစိတ္ 
ေဖာ္ျပထားပါတယ္။ ေအဂ်င္စီမ်ားအေနျဖင့္ 
၎တုိ႔ကုိယ္ပုိင္ ႏိုင္ငံသားေရးရာစင္တာမ်ားတြင္ 
ရင္းႏီွးျမွဳပ္ႏွံသည္ထက္ UAI ႏွင့္တြ၍ဲ 
ပိုမိုလုပ္ေဆာင္သင့္ေၾကာင္း သိလာရတဲ့အထိ 
လုပ္ငန္းေတြဟာ အေသးစိတ္ၿပီး တိက်ပါတယ္” ဟု 
Girao က ေျပာခ့ဲပါသည္။  
 ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရး၏ စိတ္၀င္စားဖြယ္ 
အေကာင္းဆုံး အေၾကာင္းအရာမ်ားအနက္ 
တစ္ခုမွာ အဆင့္ဆင့္လုပ္ေဆာင္မႈပုံစံျဖစ္ၿပီး 

အဖြဲ႔က PSIU မ်ားကုိ UAI သုိ႔ 
ျပန္လည္ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲလုပ္ေဆာင္သည့္တေလွ်ာ
က္တြင္ ေျပာင္းလဲမႈမ်ားကုိ လက္ေတြ႔စမ္းသပ္ 
ေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါသည္။ ဥပမာ - ၂၀၀၇ ခုႏွစ္တြင္ 
အဖြဲ႔သည္ လုပ္ငန္းယူနစ္အသစ္ႏွစ္ခုကုိ က်န္ရွိ 
PSIUမ်ားအား ျပန္လည္ဖြဲ႔စည္း 
ေဆာင္ရြက္သည့္အဆင့္သို႔ မတက္လွမ္းမီ 
ေရွးဦးအျဖစ္ ေဆာင္ရြက္ခဲ့ပါသည္။ ထို႔အျပင္ 
အဖြဲ႔သည္ ကုန္က်စရိတ္ သက္သာေစရန္အတြက္ 
PPP ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္မႈပံုစံသစ္ကုိ 
အျခားယူနစ္မ်ားတြင္ အသုံးမခ်မီ 
စမ္းသပ္လုပ္ေဆာင္ခဲ့ပါသည္။ PPP စနစ္ျဖင့္ 
ေဆာင္ရြက္ျခင္း၏ ေအာင္ျမင္မႈကုိ သုံးသပ္ႏုိင္ရန္ 
၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ ခက္ခခဲဲ့ေသာ္လည္း 
လုပ္ငန္းယူနစ္အသစ္မ်ားတြင္ ၀န္ေဆာင္မႈ 
ေပးျခင္းအတြက္ သတင္းေပးႏုိင္ရန္ ၿပီးခဲ့ေသာ 
one-stop shop မ်ား၏ ေခတ္ကာလမွ အဖြဲ႔က 
ေလ့လာသင္ယူႏိုင္ခဲ့ပါသည္။ 
 ၂၀၁၃ ခုႏွစ္တြင္ UAI အဖြဲ႔သည္ 
၀န္ေဆာင္မႈမ်ား ပုိမိုတုိးတက္ေရး 
လုပ္ေဆာင္လ်က္ရွိေနခဲ့ပါသည္။ “၀န္ေဆာင္မႈ 
ေပးအပ္ရာတြင္ ဘယ္လို ဆန္းသစ္တီထြင္ၿပီး 
တုိးတက္ေအာင္လုပ္မယ္ဆိုတာကုိ ေဆြးေႏြးရင္း 
ကြ်န္ေတာ္တို႔ အခ်ိန္အမ်ားႀကီးေပးခ့ဲရပါတယ္။ 
လူမႈအဖြ႔ဲအစည္းအတြက္ အေရးႀကီးတ့ဲ 
၀န္ေဆာင္မႈတစ္ခုကုိ ေပးခဲ့တာေၾကာင့္ UAI 
ေတြက ေကာင္းမြန္တဲ့ တုန္႔ျပန္မႈေတြကုိ 
ရရွိခဲ့ပါတယ္” ဟု အတြင္းေရးမွဴး Vilhena က 
ေျပာခ့ဲပါသည္။ 
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ရည္ညႊန္းခ်က္မ်ား 
 
1 Res Pública, “Consultoria para diagnóstico e propostas de melhoria do PSIU—Programa de Serviços 
Integrados Urbanos,” Governo de Minas Gerais, Contrato Nº 527/07, Processo Nº 
1501122000167/2007,19,Setembro de 2007. 
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3 Diana Jean Schemo, “World Bank Cuts Off Loans to 2 Brazilian States,” New York Times, 29 
January 1999. 
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World Bank, 1, 2010. 
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orcamento/orcamento-doestado-de-minas-gerais. 
13 “Posto de Serviço Integrado Urbano: Diagnóstico e perspectivas,” Governo de Minas Gerais, 59, 
July 2007. 
14 Brazil’s annual average inflation rate was 5.678 in 2008, 4.888 in 2009, and 5.039 in 2010. 
International Monetary Fund World Economic Outlook Database, April 2013. 
15 Governo de Minas Gerais; http://www.planejamento.mg.gov.br/planejamento-e-orcamento/ 
orcamento-doestado-de-minas-gerais. 
16 Numbers represent the authorized annual budget for PSIUs/UAIs. The actual amount spent may 
vary. 
17 Ivan Santos, “More Than 7,000 Documents Left in UAI-MG,” 5 March 2013; 
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http://www.correiodeuberlandia.com.br/atadiaria/2013/03/05/mais-de-7-mil-documentos-
esquecidos-na-uaimg/. 
18 Institutional Presentation: “Atendimento ao cidadão: 10 anos choque de gestão,” SEPLAG, 
Governo de Minas Gerais, April 2013. 
19 Equivalent 2007 dollar amounts: 465 reals (US$198.77); 466–930 reals (US$199.20–US$397.55); 
931–1,860 reals (US$397.98–US$795.1); 1,861–3,255 reals (US$795.50–US$1,391.40); and 5,116 
reals(US$3,052.01). 
 
ဇယား - ၅ သက္ဆုိင္ရာ စကားရပ္မ်ား အတြက္ ေဖာ္ၿပခ်က္မ်ား  
PSIUs Postos de serviço integrado urbano (ေပါင္းစပ္ဖြဲ႔စည္းကာ 

ၿမိဳ႕ၿပဝန္ေဆာင္မႈမ်ားေပးသည္u့nits), ၿပညိသူ႕ဝန္ေဆာင္မႈမ်ားေပးသည့္ 
one-stop shops  

Programa Empressa Mineira 
Competitiva 

Competitive Minas, စီးပြားေရးလုပ္ငန္းဆုိင္ရာလုပ္ထံုးလုပ္နည္းမ်ား 
ရိုးရွင္းလြယ္ကူေ႔ရး အစီအစဥ္တစ္ရပ္ 
 

Projeto Estruturador 
Descomplicar 

စီမံကိန္းကုိ မရႈပ္ေထြးေအာင္ဖြဲ႕စည္းေဆာင္ရြက္ၿခင္း၊ 
ၿပည္နယ္စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ား၊ ၿပည္နယ္အတြင္းေနသူမ်ား၊ ႏွင့္ 
ၿပည္နယ္မ်ားအၾကားဆက္ဆံေရး အားေကာင္းလာေစေရးစီမံကိန္း တစ္ခု  
 

Minas Fácil စီးပြားေရးလုပ္ငန္းမ်ာဖြင့္လွစ္ရန္ ႏွင့္ ပိတ္သိမ္းရန္ ဝန္ေဆာင္မႈေပးေသာ 
One-stop shops  

UAIs Unidades de atendimento integrado, ၿပည္သူမ်ားအား ကူညီရန ္
ေပါင္းစပ္ဖြဲ႔စည္းကာ ဝန္ေဆာင္မႈေပးေနသည့့္ Units၊ 
ၿပညိသူ႕ဝန္ေဆာင္မႈမ်ားေပးသည့္ one-stop shops  

First management shock 
(2003-06) 

Gove. Aécio Neves၏ အစုိးရအသုံးစရိတ္ေလ်ာ့ခ်ေရး ႏွင့္ ဘ႑ာေရး 
ဆုိင္ရာ တိုးတက္ေရး ၿပဳၿပင္ေၿပာင္းလဲမႈမ်ား 

Second management shock 
(2007-10) 

Gov. Aécio Neves ၏ အစုိးရအသုံးစရိတ္ေလ်ာ့ခ်ေရး ႏွင့္ ဘ႑ာေရး 
ဆုိင္ရာ တိုးတက္ေရး ၿပဳၿပင္ေၿပာင္းလဲမႈမ်ား 

Third management shock 
(2011-present) 

Gov. Antônio Anastasia 
၏ၿပညိသူ႕ဝန္ေဆာင္မႈမ်ားကၿပညိသူ႕ဝန္ေဆာင္မႈမ်ားကုိ အေလးထား 
သည့္ ၿပဳၿပင္ေၿပာင္းလဲမႈမ်ား  
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ဇယား- ၆  အဓိကက်ေသာ ဆုံးၿဖတ္ခ်က္ခ်သူမ်ား ႏွင့္ လုပ္ငန္းအဖြဲ့ဝင္မ်ား (Case Study တြင္ေဖာ္ၿပထားသည္႕) 
 

Aécio Neves da Cunha Minas Gerais အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမႈး (၂၀၀၃-၁၀) 
Antônio Augusto Junho Anastasia စီမံကိန္းေရးဆြေဲရး ႏွင္ ့စီမံခန္႔ခြဲေရး ဆုိင္ရာ 

ၿပည္နယ္အတြင္းေရးမႈး (၂၀၀၃-၀၆)၊ ဒုတိယ 
အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမႈး (၂၀၀၇-၁၀) 

Renata Maria Paes de Vilhena စီမံကိန္းေရးဆြေဲရး ႏွင္ ့စီမံခန္႔ခြဲေရး ဆုိင္ရာ 
ၿပည္နယ္ဒုတိယအတြင္းေရးမႈး (၂၀၀၃-၀၆)၊ 
စီမံကိန္းေရးဆြေဲရး ႏွင္ ့စီမံခန္႔ခြဲေရး ဆုိင္ရာ 
ၿပည္နယ္အတြင္းေရးမႈး (၂၀၀၇–ယေန႔အထိ) 

Fernanda Valadares Couto Girão စီမံခန္႔ခြဲေရး ဆုိင္ရာ လက္ေထာက္အတြင္းေရးးမႈး  
Breno Eduardo Elias Dos Santos UAI ေပါင္းစပ္ညိွႏိႈင္းေရးအဖြဲ႔ဝင္ 

(လုပ္ငန္းစဥ္ဆုိင္ရာမန္ေနဂ်ာ) 
Rodrigo Gitirana Lyrio do Nascimento UAI ေပါင္းစပ္ညိွႏိႈင္းေရးအဖြဲ႔ဝင္ (ဒီဇိုင္းဖန္တီးသူ၊ 

အေၿခခံအေဆာက္အအံု) 
Felipe Moreira de Oliveira UAI ေပါင္းစပ္ညိွႏိႈင္းေရးအဖြဲ႔ဝင္ 

(စီးပြားေရးလုပ္ငန္းစဥ္၊ ၿပည္သူ႕ဆက္ဆံေရး) 
Andrey Moraes Labanca UAI ေပါင္းစပ္ညိွႏိႈင္းေရးအဖြဲ႔ဝင္ 

(သတင္းအခ်က္အလက္နည္းပညာ 
အေၿခခံအေဆာက္အအုံႏွင့္ စနစ္မ်ား) 

Henrique Lage Tomich UAI ေပါင္းစပ္ညိွႏိႈင္းေရးအဖြဲ႔ဝင္ 
(လုပ္ငန္းလည္ပတ္ၿခင္းမ်ား၊ UAI ဝန္ေဆာင္မႈမ်ား) 

Alexandre Lima Cabral UAI 
ေပါင္းစပ္ညွိႏိႈင္းေရးအဖြဲ႔ဝင္(လူသားအရင္းအၿမစ္၊ 
လုပ္ငန္းလည္ပတ္ၿခင္းမ်ား) 

Erick Brazil de Vasconcelos UAI ေပါင္းစပ္ညိွႏိႈင္းေရးအဖြဲ႔ဝင္(ဆက္သြယ္ေရး) 
 
 
 

http://www.princeton.edu/successfulsocieties


 

 ွ
  

 
 

INNOVATIONS FOR  
SUCCESSFUL SOCIETIES  

 

  ေအာင္ျမင္ေသာ လူ႔အဖြဲ႔အစည္းမ်ားအတြက္ တီထြင္ဆန္းသစ္မႈမ်ား  (Innovations For 
Successful Societies-ISS) အစီအစဥ္က ၿဖစ္ရပ္နမူနာ ေလ့လာထားမႈမ်ားႏွင့္ အျခားထုတ္ေ၀မႈမ်ားကုိ 
သတ္မွတ္လမ္းညႊန္ခ်က္မ်ားႏွင့္ညီေသာ ေအာက္္ေဖာ္ျပပါအသုံးျပဳမႈအတြက္ ကုန္က်စရိတ္မရွိေစဘဲ 
ရရွိႏုိင္ပါသည္။ ISS အခ်က္အလက္သုိမွီးရာ website ကုိစိတ္ကူးအႀကံဥာဏ္မ်ား၏ ဘဏ္တစ္ခုအျဖစ္ 
အသုံးျပဳရန္ ရည္ရြယ္ၿပီး၊ မတူညီေသာ ျပဳျပင္ေျပာင္းလဲေရးနည္းဗ်ဴဟာမ်ား၏ အားနည္းခ်က္၊ 
အားသာခ်က္မ်ားကုိလက္ေတြ႔က်င့္သံုးေနသူမ်ားႏွင့္ ပညာသင္ဆုရေက်ာင္းသားမ်ားက သုံးသပ္ႏိုင္ရန္ႏွင့္ 
ဆက္စပ္စဥ္းစားရမည့္အေၾကာင္းအရာမ်ား၏ အက်ိဳးသက္ေရာက္မႈမ်ားကုိခ်ိန္ဆႏုိင္္ရန္္ျဖစ္ပါသည္။ 
ျဖည့္စြက္လုိေသာေခါင္းစဥ္မ်ားႏွင့္ စဥ္းစားရန္ေမးခြန္းမ်ား၊ ျပင္ဆင္ခ်က္မ်ား၊ ၿဖစ္ရပ္နမူနာ 
ေလ့လာခ်က္မ်ားကုိ မည္သုိ႔အသုံးျပဳလ်က္ရွိသည္ စသည့္ စာဖတ္သူ၏ တုန္႔ျပန္မႈမ်ားကုိ ISS က 
ႀကိဳဆုိပါသည္။ iss@princeton.edu.  
 
 

အသုံးျပဳရန္သတ္မွတ္ခ်က္မ်ား 
 
  ISS ၏ website မွ မည္သည့္စာရြက္စာတမ္းကုိမဆုိ လက္ခံရယူျခင္းမျပဳမီ၊ 
အသုံးျပဳမည့္သူမ်ားသည္ ထုိစာရြက္စာတမ္းမ်ားရရိွႏိုုင္ေစရန္ သတ္မွတ္ခ်က္မ်ားကုိဖတ္႐ႈ၍ 
သေဘာတူလက္ခံရမည္ျဖစ္သည္။ သတ္မွတ္ခ်က္မ်ားတြင္ www.princeton.edu/successfulsocieties 
ႏွင့္ Princeton တကၠသုိလ္မွ ရရွိႏုိင္သည့္ သတင္းအခ်က္မ်ားကုိအသုံးျပဳလိုသည့္ မည္သူမဆုိႏွင့္ Princeton 
တကၠသိုလ္အၾကားတြင္ ဥပေဒဆုိင္ရာ သေဘာတူညီခ်က္တစ္ခုပါ၀င္ပါသည္။  
 ဤသတင္းအခ်က္အလက္မ်ားကုိလႊဲေျပာင္းလက္ခံရယူျခင္း သုိ႔မဟုတ္ အသုံးခ်ျခင္းျပဳလုပ္ရာတြင္ 
အသုံးျပဳသူမ်ားအေနျဖင့္- 
 (က) website မွ လႊဲေျပာင္းလက္ခံရယူထားသည့္ စာရြက္စာတမ္းကုိ အေမရိကန္ႏိုင္ငံမူပုိင္ 

ခြင့္ဥပေဒ (Title 17, United State Code) ျဖင့္ ကာကြယ္ထားေၾကာင္းသိရိွၾကပါသည္။  
 ( ခ ) ၎စာရြက္စာတမ္းမ်ားကုိပညာေရးႏွင့္ သက္ဆိုင္ေသာ၊ ပညာရွင္ဆန္ေသာ၊ စီးပြားေရး 

မဟုတ္ေသာ ရည္ရြယ္ခ်က္မ်ားအတြက္သာအသုံးျပဳၾကပါမည္။  
 ( ဂ )  ဤသတင္းအခ်က္အလက္မ်ား၏ မည္သည့္အပုိင္းကုိမဆုိ အျခားတတိယ အဖြဲ႔အစည္း 

ထံသုိ႔ ေရာင္းခ်ျခင္း၊ လႊဲေျပာင္းျခင္း၊ ခြေဲ၀ျခင္း၊ ခြင့္ျပဳခ်က္ျဖင့္ ထုတ္ေပးျခင္း၊ ငွားရမ္းျခင္း 
သုိ႔မဟုတ္ အသိေပးျခင္းတုိ႔ ျပဳလုပ္မည္မဟုတ္ပါ။ (တတိယအဖြဲ႔အစည္း၏ website တြင္ 
ျပန္လည္ထုတ္ေ၀ျခင္း သုိ႔မဟုတ္ ျပသျခင္းျပဳလိုလွ်င္ Princeton တကၠသုိလ္၏ ISS 
အစီအစဥ္ သုိ႔မဟုတ္ စာၾကည့္တုိက္ထံမွ တိက်ျပတ္သားေသာ၊ စာျဖင့္ေရးသားထား ေသာ၊ 
ခြင့္ျပဳခ်က္ လုိအပ္မည္ျဖစ္သည္)  

 (ဃ) ဤစုေဆာင္းထားသည့္ သတင္းအခ်က္အလက္မ်ား ေပါင္းစပ္ပါ၀င္သည့္ သုိ႔မဟုတ္ 
မွီျငမ္းထားသည့္ ထုတ္ေ၀မႈမ်ား၊ တင္ျပခ်က္မ်ား သုိ႔မဟုတ္ အျခားဆက္သြယ္ 

mailto:iss@princeton.edu
http://www.princeton.edu/successfulsocieties
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လုပ္ေဆာင္မႈ မ်ားအားလုံးတြင္ ထိုသတင္းအခ်က္အလက္မ်ားမွာ ISS website မွ 
ရရွိေၾကာင္းကုိ အသိအမွတ္ျပဳေဖာ္ျပပါမည္။ အႀကံျပဳလိုသည့္ ကုိးကားေဖာ္ျပခ်က္ ပံုစံမွာ 
ေအာက္ပါအတုိင္းျဖစ္ ပါသည္- 
[စာေရးသူ (ေဖာ္ျပထားလွ်င္)], [ေခါင္းစဥ္],Innovations For Successful Societies, 
Princeton University, http://princeto.edu/successfulsocieties မွ ရရိွသည္။ 
[website မွ ရရွိသည့္ေန႔]  

 ( င ) ကိစၥရပ္အလုိက္ ေလ့လာခ်က္တြင္ အသုံးျပဳထားသည့္ ကုိးကားခ်က္မ်ားသည္ 
ေတြ႔ဆံုေမးျမန္းခံရသူ၏ ပုဂၢိဳလ္ေရးဆုိင္ရာအျမင္႐ႈေထာင့္ျဖစ္ေၾကာင္းသိရွိၾကပါသည္။ 
စုေဆာင္းထားသည့္သတင္းအခ်က္အလက္မ်ား၏ တိက်မွန္ကန္မႈအတြက္ ႀကိဳးပမ္း 
ထားေသာ္လည္း Princeton University သည္ online မွ ရရိွသည့္ 
မည္သည့္သတင္းအခ်က္မ်ားအတြက္မဆုိ တိက်မွန္ကန္္မႈ၊ ျပည့္စုံမႈ၊ အခ်ိန္မီမႈ သုိ႔မဟုတ္ 
အျခား၀ိေသသ လကၡဏာမ်ားအတြက္ အာမခံမည္မဟုတ္ပါ။  

 ( စ ) အခ်က္အလက္စုေဆာင္းသုိမွီးသည့္ ပုံစံႏွင့္/ သုိ႔မဟုတ္ အေၾကာင္းအရာႏွင့္ website ကုိ 
ျပင္ဆင္မည္၊ ေနာက္ဆုံးအေျခအေနႏွင့္ ကုိက္ညီေအာင္ျပဳလုပ္မည္ သုိ႔ုမဟုတ္ အခ်ိန္ 
ကာလအလုိက္ မြမ္းမံမည္ကုိသိရွိၾကပါသည္။  

 (ဆ) အခ်က္အလက္မ်ားသုိမီွးထားရွိမႈကိုရယူရန္ႏွင့္ အသုံးျပဳရန္မွာမိမိတုိ႔၏ ကုိယ္ပိုင္ 
စြန္႔စားမႈျဖစ္ေၾကာင္းလက္ခံပါသည္။ သုိမီွးထားမႈမွ အခ်က္အလက္မ်ားကုိအသုံးျပဳျခင္းမွ 
ေပၚေပါက္လာသည့္ မည္သည့္ဆုံး႐ံႈးမႈမ်ား သုိ႔မဟုတ္ ပ်က္စီးမႈမ်ားအတြက္မဆုိPrinceton 
University တြင္ တာ၀န္ရိွေစမည္မဟုတ္ပါ။ သုိမီွးထာမႈစနစ္၏ လုပ္ေဆာင္ 
ခ်က္ႏွင့္ပတ္သက္ေသာမည္သည့္မွားယြင္းမႈ သုိ႔မဟုတ္ ေပ်ာက္ဆုံးမႈအတြက္မဆုိ 
Princeton University က တာ၀န္မရိွပါ။  

 

 
 ISS သည ္ Princeton University ၏ Woodrow Wilson ျပည္သူ႔ေရးရာႏွင္ ့
ႏုိင္ငံတကာေရးရာေက်ာင္းႏွင့္ Bobst Center for Peace & Justice တုိ႔ ပူးေပါင္းေဆာင္ရြက္သည့္ 
အစီအစဥ္ တစ္ခုျဖစ္ပါသည္။ Woodrow Wilson ေက်ာင္းသည္ ျပည္သူ႔၀န္ထမ္းအလုပ္မ်ားအတြက္ 
ေက်ာင္းသားမ်ားကုိ ျပင္ဆင္ေပးၿပီး မူ၀ါဒပိုင္းႏွင့္ အုပ္ခ်ဳပ္မႈပိုင္းတြင္ ပညာရပ္ပိုင္း 
သုေတသနလုပ္ငန္းမ်ားကုိပံ့ပိုးေပးပါသည္။ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏွင့္ မွ်တမႈအတြက္ Bobst Center ၏ 
ရည္မွန္းခ်က္မွာ ႏုိင္ငံမ်ားအတြင္းႏွင့္ နယ္ျခားတစ္ေလွ်ာက္ လုံးတြင္ တုိင္းရင္းသားဓေလ့ထုံးစံႏွင့္ 
ဘာသာေရးယုံၾကည္မႈ မ်ားအတြက္ ႏွစ္ဖက္နားလည္မႈႏွင့္ ေလးစားမႈမ ွ တဆင့္ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးႏွင့္ 
တရားမွ်တမႈဆိုင္ရာ အေၾကာင္းတရားမ်ား တုိးပြားလာေစရန္ျဖစ္ပါသည္။  
 

http://princeto.edu/successfulsocieties

